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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 12 
Caràcter: Ordinari 
Data: 30 de juny de 2011 
Horari: de 10’04 a 16’25 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Virginia Abraham Orte (PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN-APIB) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Joan Josep Mateos Muntaner (PSOE) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-EN) 
Joan Pau Reus Frontera 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (PSM-IV-EN) 
 
Interventor: Sebastia Crespi Mir 
Tresorer: Juan Canyelles Vich 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Secretària del ple: Nieves Téllez García 
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0. Declaració institucional de condemna  i repulsa per la mort del Sr. Antoni 
Planas Juan a Kabul. 
 
1. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del calendari laboral per a l’any 2012. 
  
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 12220 de 23 de 
juny  2011 de retribucions regidors.   
 
3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia  núms. 12221, 
12222 i 12223 relatius a retribucions dedicació parcial i compatibilitat dels 
regidors del PSOE Sr. Joan J. Mateos Muntaner, Sr. Andreu Alcover Ordinas i 
Sra. Yolanda Garví Blazquez. 
 
4. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 12224 de 23 de 
juny de 2011 relatiu al nomenament de presidents i vicepresidents de les 
comissions del Ple. 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del decret de Batlia núm. 12331 de 27 de 
juny, relatiu als membres integrants d’aquest Ajuntament al Consell de 
Capitalitat. 
 
6. Proposta d’aprovació del nomenament de representants de l’Ajuntament al 
Patronat i a la Comissió de Govern de la Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca. 
 
7. Proposta d’aprovació de nomenament de vocal a la Junta Rectora del Consorci 
Urbanístic de la Platja de Palma. 
 
8. Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació Art a la 
Seu. 
 
9. Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació Tren de 
l’Art. 
 
10. Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació Santuari 
de Lluc. 
 
11. Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació Es 
Baluard Museu d’Art Modern i contemporani de Palma. 
 
12. Proposta d’aprovació d’acord de personar-se davant el Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 3 en el procediment ordinari núm. 90/11. 
 
13. Donar-se per assabentats de l’aprovació dels estatuts de la Fundació Pilar i 
Joan Miró a Mallorca, en base a que no hi ha hagut al·legacions durant el període 
d’informació pública.  
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14. Proposta d’aprovació de comprovació de l’inventari de bens d’aquesta 
Corporació fins al 30 d’abril de 2011, amb motiu de la renovació de la Corporació. 
 
15. Proposta d’aprovació de rectificar l’errada material al plànol Q-30 i Q-31 de la 
sèrie D.01 del vigent PGOU, en el sentit de canviar la qualificació E4m per E4a a la 
Parcel·la situada al c/ Mar Jònica, 9. PA10/0008. 01prem46. 
 
16. Proposta d’aprovació d’aprovació definitiva de  la Modificació del Pla parcial de 
Sa Teulera. PC07/0004. 03prad50. 
 
17. Proposta d’aprovació definitiva de  l´Estudi de Detall per a la instal.lació d´una 
escala exterior d´ evacuació, amb la finalitat de donar compliment a les normes 
sobre prevenció d´incendis, a hotel ubicat a la Pça Almirall Churruca núm. 5. 
PE09/0009. 05prad148. 
 
18. Proposta d’aprovació de la composició de la Comissió de Centre Històric i 
Catàleg. 
 
19. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del  
regidor de l’Àrea delegada de Mobilitat perquè doni resposta i expliqui quines 
seran les principals línees d’actuació que regiran l’Àrea delegada de Mobilitat 
(257/2011). 
 
20. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista de la 
regidora de l’Àrea delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors, perquè doni 
resposta i expliqui quines seran les principals línees d’actuació que regiran l’Àrea 
delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors (258/2011).  
 
21. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del 
regidor de l’Àrea delegada de Seguretat Ciutadana, perquè doni resposta i 
expliqui quines seran les principals línees d’actuació que regiran l’Àrea delegada 
de Seguretat Ciutadana (259/2011). 
 
22. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista de la 
regidora de l’Àrea delegada de Comerç, Treball i Joventut perquè doni resposta i 
expliqui  quines seran les principal línies d’actuació que regiran l’Àrea delegada 
de Comerç, Treball i Joventut (260/2011). 
 
23. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista de la  
regidora de l’Àrea delegada de Sanitat i Consum, perquè doni resposta i expliqui 
quines seran les principals línies d’actuació que regiran l’Àrea delegada de  Salut i 
Consum (261/2011). 
 
24. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la 
modificació del trànsit al parc de Ses Víes (264/2011). 
 
25. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la 
generositat en matèria urbanística (268/2011). 



 

- 4 - 

 
26. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al futur de la 
façana marítima (269/2011). 
 
27. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a les 
competències de l’Àrea delegada de Sanitat i Consum (270/2011). 
 
28. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al deute 
municipal (272/2011). 
 
29. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al servei 
municipal bicipalma (273/2011). 
 
30. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al consens al 
carrer Blanquerna (274/2011). 
 
31. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al nou cap de 
departament de l’Àrea d’Infraestructures (275/2011). 
 
32. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa als serveis de 
logística, vialitat i edificis municipals (276/2011). 
 
33. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a les obres de 
millora de la zona verda ELP de Sa Indioteria (277/2011). 
 
34. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a les obres de 
la Plaça Encarna Vinyes (278/2011). 
 
35. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a als càrrecs 
de lliure designació de l’Àrea d’Infraestructures (279/2011). 
 
36. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al Plec de 
qualitat del manteniment de les zones verdes (280/2011). 
 
37. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la recerca 
de finançament per eradicar el becut vermell (281/2011). 
 
38. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a escoles 
d’estiu als col·legis públics (282/2011) 
 
39. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al 
conservatori elemental de música de Palma (283/2011). 
 
40. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 
competències de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge (262/2011) . 
 
41. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 
competències de l’Area delegada de Mobilitat (263/2011). 
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42. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 
competències de l’Àrea delegada de Comerç, Treball i Joventut (265/2011). 
 
43. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 
competències de l’Àrea de Benestar Social i Participació, en relació a fase de 
contractació el projecte SOIB CCLL FENT FEINA IV (267/2011).  
 
44. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 
competències de l’Àrea de Benestar Social i Participació, en relació al 
desallotjament de 19 persones (266/2011).  
 
45. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 
competències de l’Àrea de Cultura i Esports (271/2011). 
 
 
0. Declaració institucional de condemna  i repulsa per la mort del Sr. Antoni 

Planas Juan a Kabul. 
 
Es proposa: 
 
Ahir, el Sr. Antonio Planas Juan, pilot de línia aèria, veí de Palma va morir en un 
atemptat dels talibans a Kabul, quan es trobava en el  hall dels seu hotel, preparat per 
tornar a casa seva. Es una vegada més, una víctima civil, que sofreix l’atac d’una 
violència irracional que  ha segat una vida i en aquest cas ha estat d’un veí nostre la qual 
cosa ha fet que el nostre dolor sigui encara més sentit. 
 
Des de L’Ajuntament de Palma volem manifestar el nostre rebuig cap a qualssevol 
forma de violència, i volem apostar per la seva eradicació en qualssevol de les seves 
manifestacions. 
 
L’Ajuntament de Palma mitjançant aquesta declaració Institucional vol traslladar el   
condol a la família i amics en nom de la ciutat de Palma, unint-nos al seu dolor. 
 
1.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del calendari laboral per a l’any 2012. 
 
Es proposa: 
 
Es dóna compte de l’ofici enviat per la Conselleria de Treball i Formació, Direcció 
General de Treball, on es regula el calendari de festes de la comunitat autònoma de les 
Illes Balears, que es va aprovar dia 20 de maig de 2011, el calendari de festes per a 
l’any 2011 en l’àmbit de les Illes Balears i publicat en el BOIB núm. 83 de dia 4 de juny 
de 2011. 
 
Es Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 12220 de 23 

de juny  2011 de retribucions regidors.   
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Es proposa: 
 
Decret núm. 12220 de 23 de juny de 2011 retribucions regidors 
 
Amb motiu de la constitució de la Corporació Municipal de Palma, i en compliment del 
que preveu l’article 73 i següents de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim 
local, art. 13 del Real Decret 2568/86, de 28 de novembre i l’acord adoptat en sessió 
plenària de dia 20 de juny de 2007 
 
RESOLC 
 
Primer.- Per acord plenari de dia 20 de juny de 2011, s’han fixat les assignacions per 
retribucions als membres de la Corporació, en la quantia que s’estableixen al mateix.  
 
Segon.- L’article 75. 5  de la Llei 7/85, reguladora de les bases de regim local, atribueix 
al President de la Corporació la determinació dels membres de la mateixa que 
realitzaran les seves funcions en règim de dedicació  exclusiva o parcial. 
Vist la proposta efectuada pels distints grups municipals resolc: 
 
a) Reconèixer als tinents de batle, regidors delegats i portaveus de cada un dels grups 
municipals, que a continuació es relacionen el dret a la percepció de la retribució per 
dedicació exclusiva de regidor, d’acord amb el punt 1.1 de l’acord plenari de 20 de juny 
de 2011: 

1a. Tinents de Batle amb dedicació exclusiva: Alvaro L.Gijón Carrasco, Sandra 
Fernandez Herranz, Julio Martínez Galiano, Irene San Gil López-Quesada, Sebastià 
Sansó Bonet,  Andres Garau Garau, Jesús Valls Flores, Fernando Gilet Sancenon . 
1b. Regidors delegats: Rosa Llobera Gili, Ana M. Ferriol Font , Gabriel Vallejo 
Gomila Belen Soto Mateu, Guillermo Navarro Garau, Esperanza Crespí Pibernat,  
Fernando Gilet Sancenon , Joan Pau Reus Frontera, Antonia Fornari Thomas. 
1c. Portaveus dels grups polítics de l’oposició amb dedicació exclusiva:  Aina Calvo 
Sastre (PSOE) i Sr. Antoni Josep  Verger Martínez (PSM-IV-EN), el qual la seva 
efectivitat  serà des del dia que es publiqui el seu cessament com a director general 
de  mobilitat,  de la conselleria de mobilitat del Govern Balear. 

 
b) Reconèixer als regidors dels grups polítics de l’oposició amb dedicació exclusiva i 
dedicació parcial i assistència als órgans col·legiats:  

b1. Regidors dels grups polítics de l’oposició amb dedicació exclusiva: José Fco. 
Hila Vargas (PSOE), Begoña Sánchez Muñoz (PSOE), Virginia Abraham Orte 
(PSOE), Antonio Donaire Sánchez (PSOE), Mª Isabel González Carrasco (PSOE), 
Mª Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN) i Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-
EN). 
b2.Regidors amb dedicació parcials: Andreu Alcover Ordinas (PSOE), Yolanda 
Garví Blázquez  i  Joan J. Mateos Muntaner (PSOE) 
b3. Regidors que s’acullin al règim de percepció d’assistències per a la concurrència 
efectiva a les sessions dels Òrgans Col·legiats dels quals formin part, percebran un 
import de 1.534’08 € 

 



 

- 7 - 

Tercer.- Aquesta resolució tindrà efectes del dia 11 de juny de 2011, excepte en el cas 
del Sr. Antoni Josep Verger Martínez, es donaran d’alta a la Seguretat Social, es 
notificarà al interessats, es comunicarà al departament de recursos humans, es publicarà 
al BOIB i se’n donarà compte al Ple. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia  núms. 12221, 

12222 i 12223 relatius a retribucions dedicació parcial i compatibilitat dels 
regidors del PSOE Sr. Joan J. Mateos Muntaner, Sr. Andreu Alcover 
Ordinas i Sra. Yolanda Garví Blazquez. 

 
3.1) Es proposa: 
 
DECRET DE BATLIA de compatibilitat d’activitat de regidor Sr. Joan J. Mateos 
Muntaner per compatibilitzar activitats de funcionari i de càrrec electiu. 
 
El  regidor Sr. Joan J. Mateos Muntaner del Grup Municipal PSOE, per escrit de 16 de 
juny de 2011, comunica a la Secretaria General del Ple  la propera incorporació a 
l’empresa SINERGIES que es dedica a activitats de consultoria i assessorament en 
matèria de qualitat, processos i medi ambient per a l’empresa privada i per a 
l’Administració pública i sol·licita ser inclòs en el règim de dedicació  parcial. El règim 
de dedicació com a regidor serà 25 hores setmanals en règim de disponibilitat horària, 
flexible i amb assistència fora d’aquest horari a les sessions on sigui convocat. 
 
El Ple de l’ajuntament en sessió celebrada el dia 20 de juny de 2011, va acordar Facultar 
al batle per a reconèixer les compatibilitats dels regidors amb dedicació parcial d’acord 
amb la legislació vigent. 
 
D’acord amb el que determinen l’article 75.5 de la Llei 7/1985, reguladora de les bases 
del règim local i l’acord adoptat en sessió plenària del dia 20 de juny de 2011 respecte 
al règim de retribucions dels  membres de la Corporació, i els articles 5.2 i 9 de la Llei 
53/1984, d’incompatibilitats del personal al servei de les Administracions  
 
RESOLC 

 
Primer.- Reconèixer al regidor  del Grup Municipal PSOE, Sr. Joan J. Mateos 
Muntaner, el règim de dedicació parcial segons les condicions de l’acord plenari de 
20 de juny de 2011, punt 1.2, amb les retribucions actualitzades del pressupost 
vigent i amb efectes del dia en que efectivament pregui possessió de la plaça 
referida als antecedents. 
 
Segon.- Informar favorablement la sol·licitud de compatibilitat formulada pel 
regidor Sr. Joan J. Mateos Muntaner, per a l’empresa SINERGIES que es dedica 
a activitats de consultoria i assessorament en matèria de qualitat, processos i medi 
ambient per a l’empresa privada i per a l’Administració pública amb el 
compliment de l’establert a l’article 12 de la Llei 53/84, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al serveis de les administracions públiques i de 
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regidor amb dedicació parcial d’aquest Ajuntament amb les especificacions que 
consten als antecedents. 
 
El règim de dedicació com a regidor serà 25 hores setmanals en règim de 
disponibilitat horària, flexible i amb assistència a les sessions on sigui convocada. 
 
Tercer.- Notificar aquesta resolució a l’interessat.  
 
Quart.- Publicar-la al BOIB per a general coneixement. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
3.2) Es proposa: 
 
DECRET DE BATLIA de compatibilitat d’activitat del regidor Sr. Andreu Alcover 
Ordinas per compatibilitzar activitats de funcionari i de càrrec electiu. 
 
El regidor Sr. Andreu Alcover Ordinas del Grup Municipal PSOE, per escrit de 16 de 
juny de 2011, comunica a la Secretaria General del Ple  la propera incorporació la plaça 
de funcionari de carrera de l’escala  tècnica de gestió, del grup A1 de la Universitat de 
les Illes Balears  i sol·licita ser inclòs en el règim de dedicació  parcial. El règim de 
dedicació com a regidor serà de  25 hores setmanals en règim de disponibilitat horària, 
flexible i amb assistència a les sessions on sigui convocat. 
 
El Ple de l’ajuntament en sessió celebrada el dia 20 de juny de 2011, va acordar Facultar 
al batle per a reconèixer les compatibilitats dels regidors amb dedicació parcial d’acord 
amb la legislació vigent. 
 
D’acord amb el que determinen l’article 75.5 de la Llei 7/1985, reguladora de les bases 
del règim local i l’acord adoptat en sessió plenària del dia 20 de juny de 2011 respecte 
al règim de retribucions dels  membres de la Corporació, i els articles 5.2 i 9 de la Llei 
53/1984, d’incompatibilitats del personal al servei de les Administracions  
 
RESOLC 

 
Primer.- Reconèixer al regidor del Grup Municipal PSOE, Sr. Andreu Alcover 
Ordinas, el règim de dedicació parcial segons les condicions de l’acord plenari de 
20 de juny de 2011, punt 1.2, amb les retribucions actualitzades del pressupost 
vigent i amb efectes del dia en que efectivament pregui possessió de la plaça 
referida als antecedents. 
 
Segon.- Informar favorablement la sol·licitud de compatibilitat formulada pel  
regidor Sr. Andreu Alcover Ordinas, per a l’exercici de funcionari de carrera de 
l’escala  tècnica de gestió, del grup A1 de la Universitat de les Illes Balears i de 
regidor amb dedicació parcial d’aquest Ajuntament amb les especificacions que 
consten als antecedents. 
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El règim de dedicació com a regidor serà de 25 hores setmanals en règim de 
disponibilitat horària flexible i amb assistència a les sessions on sigui convocada. 
 
Tercer.- Notificar aquesta resolució a l’interessat.  
 
Quart.- Publicar-la al BOIB per a general coneixement. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
3.3) Es proposa: 
 
DECRET DE BATLIA de compatibilitat d’activitat de la regidora Sra. Yolanda Garví 
Blázquez per compatibilitzar activitats de funcionari i de càrrec electiu. 
 
La  regidora Sra. Yolanda Garví Blázquez del Grup Municipal PSOE, per escrit de 16 
de juny de 2011, comunica a la Secretaria General del Ple  la propera incorporació la 
plaça de funcionari de carrera de l’escala  superior, cos arquitectes, grup A, de la 
Comunitat Autònoma i sol·licita ser inclosa en el règim de dedicació  parcial. El règim 
de dedicació com a regidora serà de 25 hores setmanals en règim de disponibilitat 
horària, flexible i amb assistència a les sessions on sigui convocat. 
 
El Ple de l’ajuntament en sessió celebrada el dia 20 de juny de 2011, va acordar Facultar 
al batle per a reconèixer les compatibilitats dels regidors amb dedicació parcial d’acord 
amb la legislació vigent. 
 
D’acord amb el que determinen l’article 75.5 de la Llei 7/1985, reguladora de les bases 
del règim local i l’acord adoptat en sessió plenària del dia 20 de juny de 2011 respecte 
al règim de retribucions dels  membres de la Corporació, i els articles 5.2 i 9 de la Llei 
53/1984, d’incompatibilitats del personal al servei de les Administracions  
 
RESOLC 

 
Primer.- Reconèixer a la regidora  del Grup Municipal PSOE, Sra. Yolanda Garví 
Blázquez, el règim de dedicació parcial segons les condicions de l’acord plenari de 
20 de juny de 2011, punt 1.2, amb les retribucions actualitzades del pressupost 
vigent i amb efectes del dia en que efectivament pregui possessió de la plaça 
referida als antecedents. 
 
Segon.- Informar favorablement la sol·licitud de compatibilitat formulada per la  
regidora Sra. Yolanda Garví Blázquez, per a l’exercici de funcionari de carrera de 
l’escala  superior, cos arquitectes, grup A,  de la Comunitat Autònoma i de 
regidora amb dedicació parcial d’aquest Ajuntament amb les especificacions que 
consten als antecedents. 
 
El règim de dedicació com a regidora serà 25 hores setmanals en règim de 
disponibilitat horària, flexible i amb assistència a les sessions on sigui convocada. 
 
Tercer.- Notificar aquesta resolució a l’interessat.  
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Quart.- Publicar-la al BOIB per a general coneixement. 
 
El  Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
4.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 12224 de 23 

de juny de 2011 relatiu al nomenament de presidents i vicepresidents de les 
comissions del Ple. 

 
Es proposa: 
 
Decret núm. 12224 de  23 de juny de 2011 
 
Les Comissions del Ple de Serveis a la Ciutadania, de Comptes i Economia i Recursos 
Humans, de Suggeriments i Reclamacions, de Vigilància de la Contractació i 
Infraestructures i la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient en sessió celebrada el dia 
23 de juny de 2011, varen proposar per unanimitat com a presidents i vicepresidents que 
per a cada una d’elles es ressenyen. 
 
D’acord amb  l’article 110 del Reglament Orgànic del Ple d’aquest Ajuntament, 
procedeixo d’acord amb les propostes de les comissions respectives a efectuar  els 
nomenaments dels presidents i vicepresidents, per la qual cosa venc a dictar el següent: 
 
D E C R E T  

 
1r. Nomenar com a President i Vicepresident de la Comissió del Ple de Serveis a la 
Ciutadania, els següents Regidors: 
President: Sr. Guillermo Navarro Garau 
Vicepresident:  Sr. Antoni Noguera Ortega. 
 
2n. Nomenar com a President i Vicepresident de la Comissió del Ple de Comptes i 
Economia i Recursos Humans els següents Regidors: 
President: Sr. Julio Martínez Galiano 
Vicepresident: Sr. Andreu Alcover Ordinas 
 
3r. Nomenar com a President i Vicepresident de la Comissió del Ple de 
Suggeriments i Reclamacions, els següents Regidors: 
Presidenta: Sra. Sandra Fernández Herranz 
Vicepresidenta: Sra.  Begoña Sánchez Muñoz 
 
4t. Nomenar com a President i Vicepresident de la Comissió del Ple de Vigilància 
de la Contractació i Infraestructures, els següents Regidors: 
Presidenta: Sra. Irene San Gil López Quesada 
Vicepresidenta: Sra. Virginia Abraham Orte  

 
5è. Nomenar com a President i Vicepresident de la Comissió del Ple de Urbanisme 
i Medi Ambient, els següents Regidors: 
President: Sr. Jesús  Valls Flores 
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Vicepresident: Sra. Yolanda Garví Blazquez 
 
6è. Del present Decret es donarà compte al Ple, en la primera sessió que es dugui a 
terme. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
5.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del decret de Batlia núm. 12331 de 27 

de juny, relatiu als membres integrants d’aquest Ajuntament al Consell de 
Capitalitat . 

 
Es proposa: 
 
Núm.  12331 de  27  de juny de 2011 
 
Amb  motiu de la remodelació del govern de l’Ajuntament de Palma i d’acord amb el 
que disposa l’article 24.4.ñ de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
regime local i l’article 23 de la Llei 23/2006, de 20 de desembre, de capitalitat de 
Palma, venc en dictar el següent: 
 
DECRET  
 
1.- Nomenar com a integrants d’aquest Ajuntament al Consell de Capitalitat als 
següents titulars de Regidories d’Àrees: 
 
Sr. Alvaro Gijón Carrasco , regidor de l’Àrea  de Coordinació Municipal i 
Turisme.                
Sr. Julio Martínez Galiano, regidor de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació. 
Sr. Jesús Valls Flores, regidor d’Urbanisme i Habitatge.      
 
2.- Deixar sense efecte l’anterior decret de Batlia núm. 01511, de 22 de febrer de 
2010 i qualssevol altre relacionat amb el tema 
 
3.- Del present Decret es donarà compte al Ple municipal en la primera sessió que 
es dugui a terme i s’inscriurà en el llibre de resolucions d’aquesta Batlia. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT.  
 
6.  Proposta d’aprovació del nomenament de representants de l’Ajuntament al 

Patronat i a la Comissió de Govern de la Fundació Pilar i Joan Miró a 
Mallorca. 

 
Es proposa: 
 
De conformitat amb el previst als articles 14, 15, 18 i 19 dels Estatuts  de la  Fundació 
“Pilar i Joan Miró a Mallorca”,  es proposa a l’Ajuntament Ple el següent: 
 
ACORD 
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1. Nomenar vocals en representació de l’Ajuntament al Patronat de la “Fundació 
Pilar i Joan Miró a Mallorca”, el Srs. Fernando Gilet Sancenon, Alvaro Gijón 
Carrasco, Jesús Valls Flores, Maria José Massot Ramis d’Ayreflor, Rosa Vanrell 
Pons, Antonio Forteza Forteza, Pilar Ribal Simó, Aina Calvo Sastre, Francisco 
Romero Valenzuela i Gudi Moragues Jaulim Du Sautre, en substitució de la Sra. 
Fernanda M. Ramón Tous, Sr. Antoni Sansó Servera, Sr. Joan Carles Gomis 
Rodríguez, Sra. Monserrat Casas Ametller, Sr. Gabriel Mesquida Amengual, Sr. 
Guillem Rosselló Bordoy, Sr. Luís García Ruiz Guasp, Sra. Catalina Cirer 
Adrover, Sra. Neus Cortés Marqués, Sra. Barbara Mesquida Mora que cessen en 
els seus càrrecs. 
 
2. Designar com a representants de l’Ajuntament a la Comissió de Govern amb 
funcions executives i de gestió a la Fundació “Pilar i Joan Miró a Mallorca”, els/les 
Srs/Sres Fernando Gilet Sancenon, Alvaro Gijón Carrasco, Francisco Romero 
Valenzuela i Aina Calvo Sastre en substitució de la Sra. Fernanda M. Ramón 
Tous, Sr. Joan Carles Gomis Rodríguez, Sr. Antoni Sansó Servera i Sra. Catalina 
Cirer Adrover. Designar com a substituta en cas de no assistència dels regidors 
Srs. Fernando Gilet Sancenon i Alvaro Gijón Carrasco o del Sr. Francisco Romero 
Valenzuela a la Sra. Maria José Massot Ramis d’Ayreflor. 

 
3. Designar com a substitut  del batle per actuar de president del Patronat i de la 
Comissió de Govern de la Fundació Pilar i Joan Miró, al S. Fernando Gilet 
Sancenon. 
 
4. Designar com a vicepresident de la Comissió de Govern d’aquesta Fundació al 
Sr. Alvaro Gijón Carrasco. 
 
5. Notificar la resolució als interessats. 
 
S’aprova amb 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
7.  Proposta d’aprovació de nomenament de vocal a la Junta Rectora del 

Consorci Urbanístic de la Platja de Palma. 
 
Es proposa: 
 
Amb  motiu de la remodelació del govern de l’Ajuntament de Palma i d’acord amb el 
que disposa  l’article 7  dels Estatuts Socials del Consorci Urbanístic de la Platja de 
Palma, modificat  per acord de  Ple de 22 de desembre de 2010. 
Per la qual cosa proposo elevar al Ple el següent: 
 
ACORD 
 
1. Nomenar com a vocal a la Junta Rectora del Consorci Urbanístic de la Platja de 
Palma en representació de l’Ajuntament de Palma al Sr. Mateo Isern Estela, batle 
de Palma i quan no pugui assistir a les reunions es nomena com a substitut al 
primer tinent de batlia Sr. Alvaro Gijón Carrasco. 
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2. Comunicar aquest acord al Consorci Urbanístic per a la Millora i l’embelliment 
de la Platja de Palma. 
 
3. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.  
 
S’aprova amb 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
8.  Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació Art a la 

Seu. 
 
Es  proposa: 
 
El Ple de l’Ajuntament, dia 25 de gener de 2007, ateses la petició de la UIB i la d’altres 
institucions quant a la participació a la Fundació Art a la Seu de Mallorca, va aprovar 
l’adhesió de l’Ajuntament de Palma a la Fundació Art a la Seu de Mallorca (NIF:G 
57152647), carrer del Seminari, 4, 07001 i formar-ne part com a membre del patronat. 
 
Conformement amb el que estableix l’article 123.1.K de la Llei 7/1985, reguladora de 
les bases del règim local, amb la modificació introduïda per la Llei 57/2003, de 16 de 
desembre, relativa a la modernització del govern local, interessa que, amb motiu de la 
constitució de la nova corporació dia 11 de juny de 2011, el Ple de l’Ajuntament adopti 
el següent: 
 
ACORD 
 
Nomenar representant de l’Ajuntament de Palma a la FUNDACIÓ ART A LA 
SEU, el Batle Sr. Mateo Isern Estela  i com a suplent, el Regidor de l’Àrea de 
Cultura i Esports, Sr. Fernando Gilet Sancenon. 
 
S’aprova amb 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
9.  Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació Tren de 

l’Art . 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb el que estableix l’article 123.1.k de la Llei 7/1985, reguladora de les bases 
de règim local, amb la modificació introduïda per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, 
relativa a la modernització del govern local, interessa que, amb motiu de la constitució 
de la nova corporació de dia 11 de juny de 2011, el Ple de l’Ajuntament adopti el 
següent: 
 
ACORD 
 
Nomenar com a representant del Patronat de la FUNDACIÓ TREN DE L’ART, 
en representació de l’Ajuntament de Palma,  el batle Sr. Mateo Isern Estela i  com 
a suplent, el  regidor de l’Àrea de Cultura i Esports Sr. Fernando Gilet Sancenon. 
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S’aprova amb 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
10.  Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació 

Santuari de Lluc. 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb el que estableix l’article 123.1.k de la Llei 7/1985, reguladora de les bases 
de règim local, amb la modificació introduïda per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, 
relativa a la modernització del govern local, interessa que, amb motiu de la constitució 
de la nova corporació de dia 11 de juny de 2011, el Ple de l’Ajuntament adopti el 
següent: 
 
ACORD 
 
Nomenar representant de l’Ajuntament de Palma a la FUNDACIÓ SANTUARI 
DE LLUC el Batle Sr. Mateo Isern Estela i com a suplent, el regidor de l’Àrea de 
Cultura i Esports Sr. Fernando Gilet Sancenon. 
 
S’aprova amb 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
11.  Proposta d’aprovació de nomenament de representant a la Fundació Es 

Baluard Museu d’Art Modern i contemporani de Palma. 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb el que estableix l’article 123.1.k de la Llei 7/1985, reguladora de les 
bases de règim local, amb la modificació introduïda per la Llei 57/2003, de 16 de 
desembre, relativa a la modernització del govern local, interessa que, amb motiu 
de la constitució de la nova corporació de dia 11 de juny de 2011, el Ple de 
l’Ajuntament adopti el següent: 
 
ACORD 
 
Nomenar representant de l’Ajuntament de Palma a la FUNDACIÓ ES 
BALUARD,  MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI DE PALM A, el 
Batle  Sr.Mateo Isern Estela, Sr. Fernando Gilet Sancenon i el Sr. Alvaro Gijón 
Carrasco. 
 
Com a suplent del Sr. Fernando Gilet Sancenon es nomena a   la Sra. Maria José 
Massot Ramis d’Ayreflor i com a suplent del Sr. Alvaro Gijón Carrasco al Sr. 
Joan Pau Reus Frontera. 
 
S’aprova amb 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM), i amb 
la següent esmena “in voce” de substitució: 
“On posa Aina Calvo Sastre  s’ha de substituir pel Sr. Alvaro Gijón Carrasco. 
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Com a suplent del Sr. Fernando Gilet Sancenon on posa “Sr. Alvaro Gijón 
Carrasco” s’ha de substituir per “la Sra. Maria José Massot Ramis d’Ayreflor i 
s’ha d’afegir “com a suplent del Sr. Alvaro Gijón Carrasco, el Sr. Joan Pau Reus 
Frontera.” 
 
Parla la Sra. Calvo: 
 
Bon dia, només a títol informatiu, jo crec que estem fent dues coses distintes però que 
estan relacionades amb allò mateix, una cosa es el Consorci i una altra es la Fundació, si 
jo no vaig equivocada ara en el punt 11 estem a la Fundació en la que jo agraeixo molt 
la subsanació de l’errada inicial  però hem fa l’efecte, només ho dic a títol de que les 
substitucions que parlaven ara feien referència al Consorci que no es el punt numero 11. 
 
Parla la Sra. Secretaria: 
 
En principio si no tiene que haber suplentes no habrá suplentes, pero como no 
estábamos seguros de sin ….los estatutos se ha puesto como suplentes al Sr. Gijón y al 
Sr. Reus Frontera, en cualquier caso comprobaremos que ya sea necesario o no nombrar 
suplentes. 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
Hi ha hagut una sèrie de sol·licituds d’intervencions d’entitats locals en el punt 24, 28, 
30, 40, 43 i punt 45, si els pareix a vostès començarem per el punt 24. 
 
  
24. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la 

modificació del trànsit al parc de Ses Víes (264/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
El ple de l’Ajuntament de Palma aprovà de manera inicial la modificació puntual 
del PGOU relativa al Parc de ses Vies, sense que es presentés cap al·legació 
contraria durant el període d’exposició pública. La Junta de Govern del passat 22 
de juny acordà retirar l’ordre del dia retirar l’ap rovació provisional de 
l’esmentada modificació. 
 
Té previst l’equip de govern canviar el pulmó verd del Parc de ses Vies previst en 
dita modificació per una nova via d’accés de trànsit rodat a Palma o confiam en la 
paraula donada pel Batle Isern quan va assegurar durant la campanya electoral 
que, en cas de governar, garantiria la continuïtat del parc? 
 
Intervé la representant del Parc de les Víes:  
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Sr Batle, sres i srs Regidors, gràcies per permetre aquesta intervenció. El Parc de les 
Vies és un projecte de base democràtica profunda perquè és un projecte de la 
ciutadania.. La idea de crear un parc que unís el mateix centre de la nostra ciutat amb la 
perifèria ha estat una demanda ciutadana avalada per col·legis professionals, entitats 
ciutadanes i desenes de milers de signatures. Sabem que l’equip de govern ha renunciat 
a dur al Ple d’avui la ratificació de modificació de PGOU que  completarà damunt els 
papers el Parc de les Vies. Però sabem que és una renuncia tan sols temporal perquè la 
majoria dels responsables actuals no eren abans i perquè s’estimen més estudiar-ho una 
mica. Donam per fet que tan sols és per això. Sabem que a la votació de l’aprovació 
inicial del passat mes de novembre el partit Popular es va abstenir i per tant  no va votar 
en contra, fet que varem valorar molt positivament. Des d’aquí volem demanar-li als 
actuals responsables municipals que no ho dubtin i duguin la modificació ja preparada 
al proper ple. Aconseguiran que el Parc de les Vies sigui una realitat primer damunt els 
papers i  desprès al terreny. Hem de reconèixer que aquesta modificació fa temps que 
hauria d’estar aprovada perquè l’equip de govern anterior va iniciar el Parc de les Vies i 
hauria d’haver-ho culminat com a mínim amb aquesta modificació pendent. Però ja no 
ve d’aquí;  la nostra constància continua intacta. La Plataforma que presideixo fa set 
anys que somia que aquest espai sigui creat amb la voluntat unànime de tots els partits 
polítics. Ara, una vegada més, tenim la oportunitat. Donam per fet que no la perdran. 
Durant anys hem anat explicant desenes d’arguments a favor del Parc  de les Vies, en 
contra no n’hi havia cap que fos cert. No és cert que omplir de cotxes Jacint Verdaguer 
o els carrers transversals en lleves d’uns altres carrers. Els cotxes són com l’aigua, si 
deixes el grifó obert, ho inunda tot. Ens permetin avui esmentar tan sols un dels 
arguments per continuar amb el Parc de les Vies: La contaminació de Son Fortesa a 
prop de la Via de Cintura, és intolerable  i atenta contra la salut. L’única manera de 
compensar una mica és plantar molts d’arbres. Ho tenen a les seves mans. El tram que 
queda fins a Son Fuster és el que té més profunditat de terra i permet l’arrelament de la 
vegetació, fet difícil al tram més urbà ja executat sota el que van el tren i metro 
soterrats. En campanya electoral el regidor Julio Martínez va visitar amb nosaltres el 
tram pendent del Parc de les Vies i el tram ja fet. Va poder veure amb els seus ulls 
l’aberració que suposa no haver allargat el soterrament per alliberar Son Fortesa i ens va 
explicar que un punt del programa electoral del seu partit que insistia una vegada més 
en ficar cotxes des de l’autopista era una equivocació. El creguérem i el creiem. Ell sap 
que el Parc de les Vies és necessari i ara és l’únic destí possible per l’espai del que 
parlem davant Son Fortesa cap a Son Fuster. I ho sap perquè li hem explicat. Ja tenim 
demanades reunions per explicar-ho també als regidors de Urbanisme i de 
infraestructures. Moltes decisions sobre el soterrament del tren, fet que tothom volia, es 
varen prendre d’esquena a la ciutadania. La destrucció del Parc de ses Estacions i del 
Pont des Tren, un soterrament incomplet i la insistència en ficar milers de cotxes per 
Jacint Verdaguer, (aquest darrer fet no arribat a ser consumat gràcies a la nostra feina i 
al compromís polític dels partits que han governat els darrers quatre anys) són exemples 
de males actuacions polítiques. No governin d’esquena a les persones. Es deixin ajudar. 
Hi ha molta gent altruista que creu que la democràcia és molt més que votar cada quatre 
anys i treballa gratis per aportar idees. Les agafin. Tothom sortirà beneficiat. És guapo 
governar amb decisions que suscitin unanimitats. Duguin i aprovin al proper ple la 
modificació de PGOU per fer realitat el Parc de les Vies i treguin pit per ell, Palma s’ho 
mereix. Actuacions així acosten els polítics a la realitat i fa que la gent s’acosti als 
polítics. 
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Intervé la representant de l’Associació de Veïns de Son Forteza: 
 
Hola i bon dia a tots hem dic Margalida Sansó i vinc a parlar en nom de l’Associació de 
la que en soc presidenta, hem perdonareu però ho diré en castellà que es més fàcil de 
llegir per jo que no soc dels temps joves que heu estudiat el mallorquí. Me dirijo a 
ustedes para pedirles que tomen conciencia de la necesidad de continuar adelante el 
proyecto del parque verde, o sea el parque de las vías, continuar con este parque verde 
hasta Son Fuster es la única manera de regenerar un poco la contaminación que tenemos 
en este momento que es mucha, la barriada de Son Forteza esta rodeada de coches por 
todas partes, por culpa de esto esta barriada esta muy castigada y muy abandonada, se 
tiene que tener en cuenta que tenemos la vía de cintura por dos lados, la que nos va por 
encima del puente y la que va hacia Inca por debajo del mismo, después tenemos la 
salida del tren que tan erróneamente se hizo sin atender las súplicas que hizo la barriada 
para alargar el soterramiento, a esto añadimos que tenemos la calle Aragón por el otro 
lado y estamos cercados por el torrente de Na Barbara, Son Forteza es una barriada 
desafortunada y olvidada pero es nuestra barriada, es pobre pero la queremos, nuestra 
opinión y nuestro deseo es que se olviden de perjudicar más y por el contrario miren de 
mejorar las deficiencias que aún tenemos, no queremos ni oír hablar de deshacer nada 
de lo que ya esta hecho en el parque de las vías, porque esta muy bien, queremos que 
siga el parque según el proyecto actual que nos parece el indicado, pensamos que los 
vecinos de Son Forteza que sufren un tránsito bestial y que la única pequeña 
compensación que podemos tener es esta, nadie tiene derecho a pretender meter más 
coches por el único sitio por donde no entran, tengan ideas propias es lo que les 
pedimos, no vayan a pisar las ideas de lo que es ahora la oposición, lo suyo seria que los 
ciudadanos no queremos peleas políticas, que además nos cuestan dinero, no vayamos a 
invertir, hay muchas cosas  que hacer y no precisamente deshaciendo las que ya están 
hechas, el soterramiento se olvidó de gran parte de Son Forteza, ahora el tren sube con 
mucha más velocidad y mete mucho más ruido, yo soy vecina de hace muchos años, 
casi 45 y cuando el tren pasaba libre no molestaba, ahora todos los muebles están 
trepidando o sea que ahora es mucho peor para Son Forteza que cuando no estaba 
soterrado el tren, si analizamos la contaminación de nuestras terrazas es escandaloso 
porque hasta la ropa no podemos tenderla, cuando estamos un rato en la terraza y nos 
sonamos la nariz, el pañuelito queda negro, entonces por favor tómenlo como una 
súplica, continúen con el parque verde, no lo deshagan ni hagan otra cosa, muchas 
gracias. 
 
Formula la pregunta la Sra. Garví: 
 
Gràcies Sr. Batle, cuando hablamos de datos, cuando no hablamos de opiniones en los 
que podemos discutir el margen de recorrido es pequeño y es un dato incontestable que 
la ciudad de Palma tiene una gran  carencia de zonas verdes, es un dato incontestable 
que la única gran zona verde que tenemos en la ciudad es el bosque de Bellver tiene 
aproximadamente 100 hectáreas, 400 tiene el aeropuerto, el resto de parques que hay en 
la ciudad son anecdóticos en comparación con esta zona, cuando se inició la 
modificación de este Plan General, la iniciamos yo creo que con una de aquellas 
modificaciones en las que se hablaba clarísimamente del interés general, interés general 
porque une barrios, porque acaba con grandes desigualdades como la barriada de Son 
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Forteza, porque suma voluntades y porque fundamentalmente gana espacios para la 
ciudad, espacios como poder acercar toda la zona de Son Fuster, toda esa zona como 
gran centro de ocio y de esparcimiento desde la Plaza de España, Son Forteza es un 
barrio castigadísimo al que esta ciudad le debe, es un barrio castigadísimo por sus 
circunstancias de crecimiento, porque lo separa un torrente, porque lo separa la 
autopista, porque lo separa las vías del tren y sin darnos  cuenta tenemos un ghetto 
dentro de la ciudad, por eso yo lo que les pediría a sabiendas de que esta modificación 
inicial se aprobó, a sabiendas de que no ha habido ninguna alegación en contra, que creo 
que es un dato fundamental, nadie se ha manifestado en contra  del parque, a sabiendas 
de que es fundamental para la ciudad seguir creciendo con esas zonas verdes como el de 
Sa Riera, como el de Ses Víes o potenciar de nuevo el tema de Bellver, les haría una 
pregunta muy sencilla, ¿tiene previsto el Equipo de Gobierno cambiar el pulmón verde 
del parc de Ses Víes por una nueva entrada de coches?, efectivamente por el único sitio 
por donde todavía no entran coches, tenemos que aceptar esa deuda irreparable?, es 
necesario meter coches hasta la Plaza de España?, cuando podemos conseguir un parque 
haciendo el recorrido a la inversa, de la Plaza de España a Sa Indioteria, o por el 
contrario van a continuar con la palabra dada por su grupo y en particular por el alcalde 
de la ciudad en campaña electoral de que se garantizaría la continuidad del parque, no 
acaben con el consenso, ustedes que han hablado siempre tanto de consenso, no acaben 
con el consenso de los vecinos porque en este caso el consenso lo tienen encima de su 
mesa, no hay nada más que voluntad por parte de todas las entidades de que ese parque 
nos ayude a tener una ciudad mejor. Gracias. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
Gracies Sr. Batle, señora Garví yo quiero agradecerle la cortesía de los 100 días, porque 
no han juzgado cosas que hayamos hecho sino cosas que puede ser que hagamos y que 
ni hemos dicho, miren, ustedes dejaron algo siendo un gobierno en funciones, me 
ahorraré lo que opino que dejasen esto de esta manera, lo único que hicimos y cosa 
normal que ha querido hacer el nuevo responsable de Urbanismo el Sr. Valls, es 
estudiar la primera modificación del plan General de Ordenación Urbana que tenía que 
llevar al Pleno, esto es algo bastante normal que quiera estudiarlo con calma porque va a 
ser el que lo va a tener que defender y no hay nada más, respecto a las palabras que 
hemos dicho el Partido Popular de Palma y el alcalde Isern, las palabras son  que no 
vamos a deshacer algo que ya esta hecho y ya lo han dicho representantes vecinales, 
nosotros fuimos por la zona y ya esta hecho se ha invertido mucho dinero en aquella 
zona y no tenemos ningún tipo de pretensión de estar deshaciendo cosas que hayan 
hecho el anterior Equipo de Gobierno y una vez que ya haces algo las posibilidades y 
las alternativas para hacer otra cosa  son mucho menores y eso fue lo que nosotros 
dijimos en campaña electoral  y hemos dicho a lo largo de la legislatura cuando 
estábamos en la oposición, una de las cosas que les decíamos a ustedes era que no 
deshicieran lo que ya se había hecho en Jacinto Verdaguer, porque había muchos 
millones de euros  invertidos que ustedes en el programa electoral dijeron que iban a 
hacer una cosa diferente de la que después han hecho, el partido Popular, un gobierno 
popular recupero para la ciudad una zona muy degradada, con valentía hizo una obra 
que era soterrar las vías del tren que lo que hacían era dividir la ciudad de palma y ha 
quedado muy bien y nos sentimos muy orgullosos de haber recuperado para la ciudad 
esa zona de Palma que es Jacinto Verdaguer, Jacinto Verdaguer ha cambiado 
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completamente, antes era como digo una zona muy degradada y lo digo personalmente 
porque yo  tenía cuando era un niño, tenía que pasar cada día por ahí y era una zona que 
daba miedo pasar y ahora es una zona dinámica que han abierto muchos comercios y 
que a todo el mundo o a la gran mayoría de palmesanos les gustaría vivir en ese 
boulevard. Muchas gracias. 
 
Te la paraula  la Sra. Garví: 
 
Gracias Sr. Alcalde, seré muy breve de todas maneras, los 100 días de cortesía los tiene 
Sr. Martínez, solo faltaría, no estamos criticando lo estamos poniendo encima de la 
mesa que continúen, no que deshagan lo que han hecho, no juguemos con las palabras, 
comprométanse delante de la gente que se lo esta pidiendo y a la que ustedes le dieron 
su palabra, no deshagan lo que esta hecho, les estamos diciendo que continúen el futuro, 
lo que esta hecho sin la continuidad hasta Son Fuster o hasta Makro o hasta Sa 
Indioteria, no tiene ningún sentido por lo tanto ese es el compromiso que yo les pido y 
luego me encantaría que a partir de las próximas preguntas que atañen a la ciudad no me 
respondiera el regidor de Hacienda sino en todo caso las áreas de Urbanismo o 
Infraestructuras con la que estoy segura vamos a tener un diálogo constructivo, fluido y 
siempre sumando. Gracias. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
 Gracias Sr. Alcalde, le recuerdo que soy el portavoz del Grupo Municipal Popular, le 
digo tengo esa doble, sabe que hemos reducido un 50% de los altos cargos y nos 
tenemos que repartir muchas cosas y una de ellas es algo cuando es transversal, quiero 
recordarle que esto tanto podía responderlo o el regidor de Urbanismo como el regidor 
de Infraestructuras, se lo quiero recordar que podría cualquiera de los  dos contestar, 
mire, conectar, hacer una conexión, un corredor verde como se le quiera llamar con 
todas estas zonas que estamos hablando, la obra más importante Sra. Garví la hizo un 
gobierno del partido Popular que era soterrar las vías del tren, a partir de soterrar las 
vías del tren se abría un abanico de posibilidades y una de esas posibilidades era la 
conexión que estaba prevista por un gobierno del partido Popular, una vez dicho esto, 
una vez que se ha invertido muchos millones de euros en esta zona, este abanico de 
posibilidades obviamente se ha reducido, simplemente lo que les estamos diciendo 
cuando a nosotros nos preguntan tienen pensado retomar algo del pasado?, mire Sra. 
Garví nosotros venimos aquí para mirar al futuro no para estar hablando de debates que 
para nosotros están ya superados y uno de los superados es que debe pasar con jacinto 
Verdaguer, esto es un debate superado, simplemente el regidor de Urbanismo que debía 
traer una modificación del Plan General de Ordenación urbana se lo quería estudiar, 
algo bastante normal y entendible. Muchas gracias.  
 
Contestada. 
 
28.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al deute 

municipal (272/2011). 
 
Es proposa: 
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D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Quines són les diferències entre el deute i el dèficit municipal que apareixen en la 
liquidació del pressupost de l’Ajuntament per a l’any 2010, amb els informes de la 
intervenció i de tresoreria de l’Ajuntament, i el dèficit/deute de 400 milions d’euros 
que afirma el tinent de Batle d’Hisenda? 
 
Intervé el representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina: 
 
Molt honorable Sr. Batle, la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina, como 
preámbulo y con simpatía le da la bienvenida  como nuevo batle de ciutat y, por 
supuesto le deseamos los mejores éxitos y esperamos de usted que ostente en todo 
momento en el transcurso de sus cuatro años de mandato, un talante impregnado de 
buena disponibilidad con las entidades ciudadanas palmesanas que obviamente son la 
voz del pueblo. Y para empezar en este primer Pleno con todos los respetos le haremos 
una petición beneficiosa para todos, desde que estamos en democracia en todos los 
plenos de Cort, la actitud de un buen número de regidores, tanto de los equipos de 
gobierno como de la oposición, ha sido deplorable cuando intervienen las entidades 
ciudadanas, no se nos escucha, algunos regidores hablan por el móvil, otros hablan entre 
ellos, otros salen al pasillo, en una palabra, una auténtico escándalo, por lo tanto le 
agradeceríamos que usted, Molt Honorable senyor batle fuese el primer batle que 
lograra que se respete a las entidades ciudadanas, para finalizar, Molt Honorable senior 
batle, la asociación de vecinos es Raval de Santa Catalina, le tiende la mano a usted y a 
todos los miembros de  su equipo de gobierno y por supuesto a todos los regidores de la 
oposición. Suerte a todos 
Referente a la deuda municipal, desgraciadamente vemos mucha demagogia tanto por 
parte del PSOE como del nuevo equipo de Gobierno, no nos convencen ni unos ni otros, 
es una pelea de gallos sin fundamento, si bien es cierto que el Gobierno del PSOE de 
esta pasada legislatura fracasó con su política económica, también es cierto que el PP 
ahora se muestra incoherente con lo que predicó en su campaña electoral, por lo tanto 
un suspenso para el PSOE y para el PP. El problema de fondo, para el presente y el 
futuro económico del Ajuntament de Palma, es otro muy diferente que la Asociación de 
Vecinos Es Raval de Santa Catalina va a exponer: els ajuntaments que han sortit del 22 
de maig pensem tenen assignada una tasca, tancar i privatitzar allò que queda dels 
serveis públics, retallar pressupostos fins extrems mai vistos i d’aquesta manera 
saquejar als treballadors per pagar el deute municipal, això significa liquidar tot vestigi 
d’autonomia municipal, transformar els respectius ajuntaments en meres corretges de 
transmissió de plans de desmantellament elaborats pels centres financers internacionals i 
transmesos des de Brussel·les. La llei d’estabilitat que aplica va el pacte fundacional de 
l’euro ha estat una camisa de força pels municipis, afegint-se a la existent legislació 
franquista d’Hisendes Locals, ha deixat els ajuntaments en mans de les constructores 
mentre que havien de carregar amb un pes creixent de serveis que l?Estat i els 
ajuntaments no cobrien, a l0enfonsar-se el totxo, les economies municipals s’han vist 
ofegades quan més hagueren degut ajudar a la població treballadora, els serveis públics 
han quedat abocats al desmantellament i l’acomiadament d’empleats municipals es 
multipliquen. Tot això no es res comparat amb allò que va significar el pacte per l’euro 
signat per Zapatero a Brussel·les i recolzat per Rajoy, els nous equips municipals es 
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veuran sotmesos a controls constants que el impediran gastar un sol cèntim per atendre 
a les necessitats dels ciutadans, per acabar diem que els ajuntaments elegits el 22 de 
maig es trobaran davant una alternativa plegar-se el paper de liquidadors dels serveis 
públics o enfrontar-se amb valentia al pla d’ajust de la Unió Europea. Res mes i moltes 
gracies. 
 
Te la paraula el Sr. Alcover: 
 
Gràcies Sr. Batle, dimecres passat dia 22 ens varem despertar amb un titular de la 
premsa, d’un diari local allà on manifestava en portada que el dèficit municipal doblava 
el previst i eren 400 milions d’euros, es cert que en campanya havia sortit que vostè 
mateix deia que es preveia que el dèficit municipal eren uns 200 milions d’euros, per 
tant des del moment que es preveia 200 milions d’euros es lògic pensar que si es dobla 
son 400, però jo aquí vull recordar a rampellada   la definició de dèficit, el dèficit entès 
com a diferencia entre ingressos i despeses si es positiu es superàvit i si es negatiu es 
dèficit això es lo que ara tots els mitjans de comunicació parlen de les diferents 
administracions quan la gent parla del dèficit estatal, dèficit de les Comunitats 
Autònomes esta parlant ingressos menys despeses, l’Ajuntament de Palma tenia un 
pressupost l’any 2010 del voltant de 385 milions d’euros a l’inicial, evidentment per 
tenir un dèficit de 400 milions d’euros lo que haurien de fer es gastar més de lo que 
tenim i no ingressar ni un euro, per tant es evident que parlar de dèficit de 400 milions 
d’euros es un error, el problema es que nosaltres no varem veure amb posterioritat cap 
rectificació damunt la xifra aquesta de 400 milions d’euros, la preocupació no es perquè 
sigui un error o no, que jo entenc que es evident que es un error, sinó perquè entenem 
que això pot anar i que creiem que va en contra dels interessos municipals, evidentment 
quan s’han d’anar a tocar la porta a les entitats financeres, l’Ajuntament de Palma te 
relació i seguirà tenint relació amb les entitats financeres, evidentment aquests tipus de 
noticies no ajuden, el dèficit entès com a tal i així hi havia els informes i la liquidació 
que va quedar damunt la taula i que vostès evidentment poden retirar i poden reformar, i 
entenc que hi pugui haver qualque error, només faltaria, això si que es evident però eren 
........milions d’euros, per arribar a 400 es evident que no es un error, això no estaríem 
parlant d’error estaríem parlant d’una altra cosa, una altra cosa es si parlem de deute, 
però si parlem de deute s’hauria de definir molt be de que estem parlant i sobretot 
hauríem de definir en xifres quins son els deutes que hi ha a l’Ajuntament, que si fossin 
400 milions encara seria la meitat de Madrid, encara tampoc estaríem tant, que no ho 
son tampoc, el deute computable a l’Ajuntament, per aclarir això no perquè no li 
donéssim 100 dies Sr. Martínez, suposo que hem contestarà vostè, vull suposar que si, 
per aclarir això nosaltres voldríem demanar perquè entenem que aquí s’ha de ser 
prudent nosaltres també, nosaltres els primers, però també per part de l’Equip de 
Govern i volíem que quedés clar que el dèficit i perquè no hi hagi dubtes de dèficit- 
deute, he duit el diari allà on parla del dèficit real, es a dir no parla de deute, si parlés de 
deute podria ser fins i tot assumible, però de dèficit en cap cas i ens agradaria que 
quedés clar que no estem parlant de dèficit sinó que al millor tal vegada estem parlant 
de deute, però be per aclarir-ho volíem dur aquesta pregunta al plenari. Gracies.  
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
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Miri Sr. Alcover, no avorrirem en  temes tècnics de deute- dèficit als ciutadans i 
ciutadanes de Palma, jo al passat plenari li vaig dir que estava essent molt prudent 
perquè sabia els problemes que quan un ha d’anar als bancs te això, lo que jo pensava 
que la primera setmana no hauria d’anar a tocar a cercar darrera del bancs, perquè vostè 
parlava d’una situació teòricament idíl· lica, nosaltres li demanàvem transparència, i ha 
una pregunta que també li vull fer, perquè no va aprovar el romanent de Tresoreria 
abans de les eleccions?, informant als ciutadans de quina era la situació?, perquè no ho 
va fer Sr. Alcover?, serè prudent però be es que clar, es que vostè va en pla Mouriño per 
el nou camp, vostè va provocat fent aquestes preguntes, vostè va en pla Mouriño en 
camiseta del Madrid per el Nou Camp, miri, l’únic que ha firmat el regidor d’Hisenda 
ha estat que , no dic cap xifra li he de dir, ni avui tampoc li diré, no dic cap xifra, 
simplement que la situació financera es pitjor de la que vostès informaven inclús pitjor 
que la que nosaltres havíem estimat, jo li he de dir sincerament que quan el Sr. Isern 
hem va proposar dur el tema dels números jo feia comptes que l’Ajuntament tindria un 
forat lo que no feia comptes es que l’Ajuntament tingués un abisme que es lo que vostès 
ens han deixat a l’Ajuntament de Palma, miri només un dato serà l’únic que donaré el 
coeficient d’endeutament de l’Ajuntament desprès de 16 anys de govern del Partit 
Popular el varem deixar al 38% i vostès actualment ens l’han deixat només en 3 anys, 
no vull comptar ja el primer, només en 3 anys ha passat a ser el 75%, s’ha multiplicat 
per 2 es el màxim legal actualment el 75% i això limita molt les decisions que pugui 
prendre aquest Equip de Govern per això hem crida molt l’atenció certes postures que 
vostès han fet per exemple amb el tema dels aturats que havien de contractar, hem crida 
molt l’atenció perquè vostè Sr. Alcover hauria d’haver informat a la Sra. Calvo com 
estava la situació realment, miri nosaltres haurem de gestionar aquesta situació que es 
pitjor de lo que ens pensàvem la gestionarem, no estarem 4 anys plorant, perquè vostès 
per exemple amb el tema del palau de Congressos els he vist 4 anys plorant per el tema 
del segon solar que no era de l’Ajuntament, nosaltres no farem això, jo li demano 
prudència, li demano també coherència amb l’herència que ens han deixat vostès, miri, 
jo crec que aquesta legislatura hem d’arribar a acords d’Estat per aquesta situació ja li 
dic que jo a l’altre plenari nosaltres hem estat molt prudents, vostè hem diu no el varen 
rectificar, es que volem ser prudents que un diari vulgui publicar algo, doncs que ho 
publiqui però nosaltres volíem ser prudents però simplement la situació que hem heretat 
es molt, molt, molt moltíssim pitjor que la que estimàvem nosaltres, be la que deien 
vostè hi ha també una diferència i simplement Sr. Alcover jo quan diu quines 
diferències, informes i tal jo miri no he afirmat cap xifra no la he afirmada. Moltes 
gràcies.  
 
Te la paraula el Sr. Alcover: 
 
Dec entendre idó que el periodista el Sr. Germà Ventayol a qui conec i el respecto com 
a periodista, deu dir qualque cosa malament però realment allà parla de dèficit de 400 
milions, que la situació es difícil, no fotiguem ara no anem a descobrir absolutament res, 
no hi ha cap administració que fermi els cans amb llonganisses,ni n’hi ha ni una i li vull 
recordar que aquest Ajuntament de Palma fa dos anys que ha congelat els impostos, al 
contrari de lo que ha fet Calvià i Marratxi, que els han duplicat i damunt han venut 
l’aigua, si nosaltres haguéssim venut l’aigua i haguéssim duplicat els impostos, vamos 
podríem fermar els cans amb llonganisses efectivament, que hem hagut de fer 
equilibris?, clar fa 3 anys que feiem equilibris que s’han de seguir fent equilibris?, 
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evidentment, que s’han d’arribar a pactes d’estat estem d’acord, es que la situació es 
extraordinària i l’hem de resoldre de manera extraordinària, ho va dir vostè i jo hi vaig 
estar d’acord, hem va agradar aquella frase, per tant li reitero aquesta frase, que tenim 
un problema a Tresoreria?, d’acord, es cert, en soc conscient, vagin a reclamar als 
veïnats que ens deuen una fortuna i la mateixa exigència que vostè hem feia des 
d’aquella taula, allà que he vist que m’han guardat el lloc no se si..., la mateixa 
exigència hem deixarà que al manco desprès de 100 dies li pugi fer jo, perquè exigeixi 
als nostres veïnats a tot dos que ens paguin el que ens deuen i si ens paguen no haurà 
d’anar als bancs a demanar, que s’han de fer equilibris ja ho sabem, ja sabem que la 
situació es difícil, difícil vol dir difícil, no es una demagògia, ara que vostè lo que hem 
preocupa es que parla de coeficient d’endeutament que ens varen deixar el 38%, Sr. 
Martínez pareix que esta a l’oposició perquè fa demagògia una altra vegada, vostè sap 
que nosaltres hem assumit com a propi de l’Ajuntament el deute de l’amortització dels 
consorcis que l’any 2007 no computaven com a deute de l’Ajuntament a aquesta 
evidentment l’ha de restar o l’ha de sumar en el 38%, no es evident això?, això es 
evident, es que les dades son les que son, escolti que les ens doni Tresoreria, Intervenció 
el que vulgui, jo no las discutiré si venen firmades per el funcionari, jo no les discutiré 
al contrari del que feia vostè, perquè si es vera que sempre ho feia segurament ara haurà 
d`anar a revisar la TIRSU a veure si varem guanyar 5 milions com ens va acusar cada 
any de guanyar doblers amb la TIRSU i si es vera com vostè pensava que jo no ho 
pensava, que no es poden guanyar doblers amb les taxes lo que ha de fer es tornar els 
doblers, jo noli demanaré a això, jo no li demanaré, jo vull ser prudent jo l´únic  que li 
havia dit a la pregunta era perquè quedés públicament constància de que el dèficit de 
l’Ajuntament no eren 400 milions, perquè el concepte de dèficit es el concepte que la 
gent te més o menys clar, perquè tothom en parla, tothom parla del dèficit estatal del 
dèficit de les comunitats autònomes i quan un diu que es superior el dèficit al seu 
pressupost es possible que hi hagi una part dels ciutadans, no tota evidentment perquè 
no tothom esta bragada amb aquests termes que es preocupi, això es lògic i li hem 
d’intentar evitar aquesta preocupació, jo no ho deia per crear polèmica, no la havia feta 
per crear polèmica, l’havia feta per donar-li un capotazo i dir escolti no son 400 milions 
per tant quan se’n vagi a les entitats financeres, desmenteixi amb l’acta si vol aquesta 
informació i jo estaré darrera gracies Sr. Batle.   
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
Sr. Alcover, això de parlar dèficit deute, sempre els regidors quan estem per fora fent el 
cafetet ens demanaven la passada legislatura que no parléssim tan tècnicament, per això 
jo no entraré de lo que es un dèficit, deute, no estem aqui per parlar d’això, miri juny 
2008, es que ho recordo com si fos avui, juny 2008 perquè jo segui els ingressos i els 
ingressos a principi del 2008 varen fer un canvi brutal a principi del 2008 i nosaltres lo 
que demanàvem era austeritat que s’havia de canviar la manera d’actuar que havien de 
repensar que els programes electoral ja no servien i vostès varen continuar amb la 
maquinària, per això tenia legitimitat per dir lo que deia durant els 4 anys, el 2009 ha 
estat quan ja hi havia aquest dèficit, el 2009 ha estat l’any que més ha gastat aquest 
Ajuntament amb alts càrrecs, tot perquè s’havia de pagar un preu polític perquè com 
s’havien d’ajuntar tots contra el Partit Popular i tots volien part del pastis, doncs ningú 
volia cedir, tothom volia els alts càrrec que havien pactat al principi, per això teníem 
aquesta autoritat. La bici publica o el tramvia sempre deiem el mateix discurs, no era 
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bici si, bici no, o tramvia si, tramvia no, deiem no hi ha doblers, no hi son els doblers, hi 
ha un dèficit brutal i era l’època que vostè sortia Sr. Alcover, sortia i deia que jo mentia 
s’en recorda?, l’altra dia vostès varen fer una roda de premsa, li vull dir amb la Sra. 
Calvo la primera roda de premsa a l’oposició, saben quantes ràdios, quantes televisions, 
quanta gent hem va telefonar per parlar d’això, va ser un exercici de prudència, no es va  
sortir a rectificar perquè no havíem de sortir a rectificar res si volíem prudència, però 
vostès varen fer una roda de premsa, m’hagués telefonat, m’hagués telefonat i m’hagués 
dit o vostè o la Sra Calvo o el Sr. Hila el que sigui, mem això que publica tal, tu has dit 
400 milions?, i jo li hagués dit l’únic que ha dit i encara mantinc es que la situació 
financera es pitjor que la que nosaltres estimàvem i ja l’estimàvem dolenta ja li ha dit 
nosaltres esperàvem un forat i hem sap greu dir ens hem trobat un abisme, però d’aquest 
tema en serio no entenc aquesta pregunta que vos`te dugués això que podríem haver 
arreglat simplement am buna telefonada perquè ni vaig fer roda de premsa ni el grup 
Popular va fer roda de premsa, ni l’Equip de Govern va fer roda de premsa per haver 
d’estar parlant de tot això, però si estem amb una situació complicada i jo espero que 
vostès estiguin a l’altura començar com va començar l’altra dia que vostè tenia una 
solució però que no ho volia dir, jo no es bona manera de començar. Moltes gràcies. 
 
Contestada. 
 
30.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al consens 

al carrer Blanquerna (274/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Tal i com varen exigir en reiterades ocasions durant la passada legislatura, 
consensuaran amb tots els veïns i veïnes del carrer Blanquerna les decisions que 
afectin a l’ús del carrer? 
 
Intervé el representant de l’Associació de Veïnats de Bons Aires.  
 
Honorable Sr. Batle, senyors i senyors regidors i ciutadans, fa devers 3 anys vaig 
sol·licitar a la Sra. Calvo que ens poses un faristol i aquest faristol per poder parlar i no 
tenir els paperets a la mà ens ho va aconseguir, jo no vinc ara a demanar-li a vostè cap 
faristol ni cap cosa que se li sembli, perquè desprès de demanar el faristol pareix que 
varem tenir una mala dicció i l’equip de govern anterior  no ens va escoltar en res, jo 
vinc a demanar-li que desmunti el circ que s’ha muntat, es  a dir que desmunti el circ del 
carrer Blanquerna, perquè en aquest pas segurament li creixeran els enans i serà el tema 
pitjor, Blanquerna no es una patata calenta que vostè tingui a les mans, Blanquerna es 
l’oportunitat que te vostè per complir la seva promesa electoral feta al barri, tornar l’ús 
que tenia Blanquerna abans del dia 20 de desembre passat, compatibilitzant bicicletes, 
cotxe i vianants i terrasses, per coherència, per responsabilitat i democràcia no podem 
acceptar pel moment cap solució hibrida que es salti els acords de consens que es varen 
firmar en el seu dia i dels acords presos en 3  Plenos incomplerts a tots ells, vostè també 
incompliria aquests acords de plenaris per l’anterior govern  municipal, el Consell 
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democràtic només es va aconseguir una sola vegada i va ser un consens que varem 
arribar totes les parts i que es va rompre per part de la Sra. Calvo, fent una perversió 
democràtica basada en la utilització interessada i partidista d’unes presumptes firmes 
presentades per una entitat que es va sumar a posteriori i que també va ajudar  a 
provocar el quebrantament d’aquests acords, el passat dimarts vaig explicar clarament al 
Sr. Vallejo, regidor de Mobilitat el nostre punt de vista sobre aquest particular 
assumpte, li vaig exposar en nom de Bons Aires Arxiduc la nostra argumentació i li 
vaig donar una solució que podria ser valida, ignorem si la mateixa a dia d’avui ha estat 
tramesa a les demés parts implicades, si no ha estat tramesa això tampoc serà un 
consens, aquesta solució vist així a lo ràpid, passa per reobrir la totalitat del carrer 
durant l’horari comercial amb l’excepció del dissabtes horabaixa i dels diumenges, per 
això li sol·licitem al nostre consistori l’obertura total i immediata del carrer i no assolim 
la proposta que se’ns va presentar si aquesta solució que presenta l’actual Equip es a dir 
la solució hibrida aconsegueix un acord majoritari, el podrem acatar amb ares a la 
democràcia real, però que quedi clar que no volem sr ninguneats com a entitat que a lo 
llarg de la nostra història sempre ha aportat solucions constructives, va bastar haver 
estat ninguneats dues vegades i estafats una per l’anterior consistori, més encara ens 
desvinculem de qualssevol altre opció o de qualssevol altre consens que s’arribi però de 
la mateixa manera i de la nostra independència com a associació i moviment veïnal, 
declarem públicament que encara que s’apliqui una altra solució al marge de que estigui 
firmada per nosaltres que no  la firmarem serem absolutament respectuosos i 
acceptarem amb el mateix sentit democràtic sense dinamitar la formula que es triï, però 
entenem que la democràcia es respectar una majoria, acceptar les decisions encara que 
no es comparteixin i ser lleials amb les mateixes encara que no ens agradin, cosa que 
altres associacions i entitats indiscutiblement polititzades no varen respectar els seus 
acords transgiversant la paraula democràcia i no varen acceptar el seu joc, Honorable 
Sr. Batle, el seu programa electoral indicava clarament que obriria Blanquerna i creiem i 
sabem positivament que te molts de vots i més que suficients que l’avalen per adoptar 
aquesta solució, li demanem simplement cosa que per lo que varem veure l’altra dia ho 
trobem difícil, compleixi la seva paraula i no faci com altres persones que tenien a gala 
el repetir sempre el honor de la palabra dada i la varen incomplir a l anostra barriada en 
moltes ocasions, Bons Aires- Arxiduc no romprà cap acord i això ho vull dir ben fort 
però  no dubti que sigui el que sigui que es separi d’aquests fets no el subscriurà. Moltes 
gracies. 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
Seria convenient ue perquè la gent que hi ha al plenari pogués veure, la pancarta aquesta 
passes a la part de darrera, que es pugui manifestar però sense que es perjudiqui a la 
resta de participants al plenari, per favor es posin darrera que tothom pugui fer la seva 
feina. Molt be. 
 
Intervé la representant de l’Associació de Veïnats de Santa Pagesa: 
 
Distingit Sr. Mateu Isern, batle de Palma, l’Associació de Veïns Santa pagesa volem 
exposar-li la nostra posició respecte a la situació del carrer Blanquerna, com hem 
defensat des del principi demanem que es mantingui peatonal, aquí voldríem fer el seu 
principi d’acord en quan establir punt de càrrega i descàrrega per els comerços al carrer, 
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aquesta seria una excepció a la peatonalització, emanem que es mantingui la 
peatonalització perquè pensem que el nostra barri d’aquesta manera ha millorat 
notablement i ara es un espai per a les persones, tothom te dret a gaudir d’un espai de 
lleure i de convivència, els veïns del barri i d’altres zones de la ciutat hi podem passejar, 
els nostres fills i nets hi poden jugar, podem anar a comprar als comerços i gaudir dels 
bars i restaurants, no hem d’oblidar que hi ha gent que necessita especialment espais on 
poder passejar tranquil·lament sense que això suposi un perill com la gent gran, els 
discapacitats que necessiten cadira de rodes o els pares que passegen els fills en un 
cotxet, en definitiva volem un barri humanitzat i pensat per a la gent, des d’un primer 
moment aquesta ha estat la nostra postura, ja varem presentar 3.200 firmes  de veïns 
donant suport a la nostra demanda i reclamant que es mantingui la peatonalitzaicó, 
aquests veïns manifesten que d’aquesta manera el barri ha millorat notablement i de fet 
els darrers mesos s’han recollit 1.200 signatures més, a aquests veïns no se’ls ha 
d’associar a cap color polític, la nostra petició no correspon a cap partit ni s’ha de veure 
com una confrontació entre dretes i esquerres, de cap manera, de fet en aquest barri hi 
ha bona part del veïns que son votants del partit Popular però es mostren favorables a la 
peatonalització, el que ens uneix es la voluntat de millorar el nostre barri, pel que fa als 
comerciants hem de dir que no tots volen que tornin a passar cotxes, son molts els que 
demanen es mantingui la situació actual, ja presentarem la signatura de 45 comerços i 
actualment se n’han afegit 10 més demanant el manteniment de la peatonalització, 
nosaltres no volem de cap de les maneres un enfrontament veïns- comerciants, ben al 
contrari, son els comerços del nostre barri i nosaltres som els seus principals clients i 
per això volem que es vegin beneficiats de les millores del barri, no es cert que els 
comerços del carrer Blanquerna tinguin crisis per la peatonalització, o es que vostè creu 
Sr. Isern que els diferents comerços de Palma no han notat la crisis?, i sinó faci una 
passejada per exemple pel carrer 31 de Desembre on hi passen cotxes i altres carrers i 
veurà vostè quans n’hi ha de comerços tancats o en traspàs, els veïns aportem a la 
Hisenda de Cort les nostres contribucions, paguem els nostres impostos i som els clients 
habituals dels comerços del carrer Blanquerna, qui creu Sr. Isern que aporta més a les 
arques municipals, els pocs comerços que volen que tornin a passar cotxes o els milers 
de veïns que volem que Blanquerna sigui un passeig peatonal?, creiem que el nostre 
batle no ens pot deixar d’escoltar i tenir en compte només per fer complir un suposat 
pacte de l’anterior Equip de Govern, des d’aquí li hem exposat la nostra postura i el 
nostres arguments i com a ciutadans de Palma demanem que se’ns escolti, atentament, 
l’Associació de veïnats de Santa Pagesa. 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
Sr. Batle, el nostre grup, es una qüestió incidental a la  pegunta 41 de l’ordre del dia 
d’avui nosaltres hem plantejat una pregunta relativa també a aquest tema, per ventura 
proposaríem concentrar dins aquest punt la pregunta del grup socialista, la pregunta del 
nostre grup intervenir ara i òbviament el punt numero 41 ja podria quedar.   
 
Parla el Sr. Batle: 
 
Hem pareix molt be, primer ho farà el grup municipal socialista i desprès ho faran 
vostès si li pareix. 
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Parla el Sr. Hila: 
 
Moltes gràcies Sr. Batle, creo que en el caso de Blanquerna estamos hablando de 
derechos de los peatones, las personas que viven en un barrio con una población 
superior de la media, un barrio de fincas muy altas con pocos espacios públicos para 
disfrutar, tienen ahora una calle que antes era una calle que estaba en una situación de 
bastante dejadez, tienen ahora una calle en la que pueden disfrutar de su barrio, en la 
que pueden pasear con sus hijos tranquilamente, los que somos padres sabemos lo que 
esto significa poder salir a la calle con tu hijo tranquilamente, te puedes tomar algo en 
una terraza y disfrutar de tu barrio, las personas mayores pueden pasear tranquilas sin 
miedo a que les atropelle un coche, y sentarse en un banco y hablar con los amigos y 
con las amigas, puedes ir a comprar, los vecinos que son los clientes de los negocios del 
barrio pueden ir a comprar  y además se va a convertir sin duda en un punto de atracción 
para los vecinos de otros barrios de la ciudad porque también necesitan encontrar estos 
espacios y Palma no tiene demasiados, y esa era la idea, pero eso no es Palma, eso es 
una ciudad moderna y no es el color político del que gobierna, esto mismo yo creo que 
lo he dicho muchas veces con ejemplos se está haciendo en Madrid y Barcelona y no 
gobierna la izquierda porque esto es lo que se esta haciendo actualmente, recuperar 
espacios para el peatón para tener calidad de vida en tu ciudad y poder disfrutarla y yo 
creo que bata pasear por Blanquerna yo invito a cualquiera que tenga dudas a pasear por 
Blanquerna in situ y disfrute de esta calle y vera la diferencia si después se va a 31 de 
diciembre por ejemplo, me gustaría que viese cual cree que es una calle que como 
vecino y ciudadano puede disfrutar más, como peatón, no hay color y yo creo que eso es 
lo que debemos defender, recordemos que en Blanquerna  se han hecho dos 
peatonalizaciones, una la hicieron ustedes, las posturas se acuerdan que yo leí los 
artículos de aquella época , parecía que hablaban de hoy, eran las mismas, por tanto si 
vuelven atrás, tendrían que volver atrás la primera porque tampoco en la primera hubo 
acuerdo, las mismas calcadas, las mismas frases, que por cierto algún regidor que hoy 
esta sentado ahí, estaba defendiendo porque defendía la peatonalización frete a los 
vecinos que querían que volviesen a pasar coches, regidores que están sentados al lado 
de usted Sr. Alcalde, entonces yo creo que esta es la decisión, seamos valientes y 
sobretodo ustedes durante 4 años predicaron consenso, ustedes, practíquenlo, si no hay 
consenso según ustedes no pueden hacerlo, no pueden cambiarlo porque no hay 
consenso y esto nos dijeron durante 4 años si no hay consenso no se puede hacer, 
señores del Equipo de Gobierno de momento no hay consenso, por cierto estaría bien 
que nos dijesen algo, es que ni nos han llamado, digo yo que algo tendremos que decir, 
cuando era la situación al contrario ustedes estaban en las reuniones con los vecinos, se 
les invitaba, nosotros no es que no se nos haya invitado a las reuniones con los vecinos 
es que todavía no nos han dicho ni que quieren hacer, nos estamos enterando leyendo el 
periódico, ni una llamada, ni una convocatoria, nada, eso no creo que sea la mano 
tendida que usted nos ofreció el primer día, por tanto le pido que le pida a su Equipo de 
Gobierno de que al menos se nos informe y se nos invite a las reuniones que queremos 
participar porque tenemos yo creo mucho que decir. Muchas gracias.  
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
 
 Bon dia a tothom,  quan parlem de Blanquerna efectivament estem parlant d’un èxit 
social indiscutible amb la peatonalització, es una qüestió empírica, indiscutible, 
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incontestable, basta anar  qualssevol horabaixa, qualssevol capvespre a veure on esta el 
consens, efectivament s’ha aconseguit lo que l’Equip de Govern anterior pretenia, un 
espai públic conquistat per la ciutadania amb persones grans que passegen 
tranquil·lament, interrelaciona   el carrer, s’ha guanyat amb qualitat de convivència, 
qualitat de civilització, m’atrevería a dir jo i es lo que s’ha aconseguit amb la mesura de 
la peatonalització i això ho pot veure tothom qualsevol horabaixa, capvespre d’aquests 
dies es que es una qüestió incontestable, els veïnats han recollit més de 4.000 firmes, 
ells mateixos ho explicaven jo algunes vegades he vist com es recullen aquestes firmes, 
la gent s’hi adreça a la persona que recull les firmes, la gent vol firmar, el consens esta 
en la peatonalització avui en dia, evidentment tots com molt conscients de com va 
començar això, com solen començar per altra banda aquets processos, amb una oposició 
veïnal, amb una oposició dels comerciants, això ha anat evolucionant a la llarg dels 
mesos i avui en dia el consens el tenim amb la peatonalització, per favor, es que es un 
fet no obviïn els fets, s’ha aconseguit la modernitat que pretenia l’Equip de Govern 
havent d’afrontar una oposició molt dura per cert, jo per favor no tornem a expressar i 
explicitar unes propostes que son absolutament arcaiques, retrogrades es una autèntica 
aberració aquesta proposta que efectivament també  ens hem assabentat per la premsa, 
aquesta proposta de fer circular cotxes entre Tizià i Antoni Marqués, que puguin aparcar 
5 minuts, jo la veritat això es una autèntica aberració, un despropòsit que per favor els hi 
demanaríem que rectifiquin jo es que demanaria i així ho formulem a la pregunta, quins 
interessos hi ha aquí, que es lo que motiva quan els fets son tan evidents que es lo que 
motiva al partit Popular a presentar aquesta proposta, quins interessos reals tenim aquí 
darrera, la veritat es que no ho entenem, per favor havíem quedat a més que aquest 
consistori havia de prendre com a mesura, com a feina principal generar dinamisme 
econòmic, concentrar totes les energies el temps en qüestions de dinamització 
econòmica, per favor jo els hi demano per favor que no perdin més temps, més energies, 
més reunions en qüestions com aquestes que son autèntics retrocessos a polítiques ja 
absolutament passades de moda, rectifiquin per favor  i no quedin presoners, 
evidentment vostès quan feien oposició s’equivocaren, hi havia una oposició veïnal, 
comercial com sempre en aquests processos, vostès s’apuntaren en aquell carro, per 
favor no es tanquin amb aquesta posició, rectifiquin, observin quina es la realitat avui en 
dia on esta el consens avui en dia i no quedin presoners de determinats compromisos 
que equivocadament ha anat adquirint, rectifiquin, es de savis, jo crec que la ciutadania, 
una majoria social molt evident, la ciutat de Palma, els veïnats del barri els hi agrairan. 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
En qualssevol cas jo els hi voldria recordar als regidors que estem a preguntes, jo hem 
pareix molt be que es faci una petita explicació de la pregunta però no es el torn de fer 
aquestes intervencions on es justifiquin diferents postures dels grups, son preguntes, ho 
dic perquè tinguem en compte en el moment que estem del plenari. 
 
Te la paraula el Sr. Vallejo: 
 
 Gracias Sr. Alcalde, no esta mal para estrenarme en un Pleno no esta mal, no hace ni 
diez minutos la Sra. Garví ha dicho hablando de otro tema que el consenso estaba 
encima de la mesa, yo les digo a ustedes lo mismo, usted me pregunta Sr. Hila si 
buscaremos el consenso, si es que el consenso llegaron ustedes, si es que ustedes fueron 
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los que dijeron que este consenso vertebrará la vida en el barrio y generará dinamismo y 
actividad comercial, conectando el barrio con el centro de la ciudad y recuperando la 
movilidad en el espacio compartido, ahora me esta diciendo que la idea era peatonalizar, 
nos engañaba antes, nos engaña ahora? Que la quiere peatonal, la quiere con un carril de 
circulación, aparcando coches como era su opción, la quiere con carga y descarga, sin 
carga y descarga, eso no lo sabemos, nosotros prometimos en campaña electoral que 
recuperaríamos el consenso, lo que habíamos pedido siempre, recuperar el consenso, un 
consenso firmado con ustedes, o sea que fueron ustedes los que llegaron a este 
consenso, no nosotros, nosotros recuperaremos el consenso y a partir de aquí si las 
sensibilidades cambian y si hay modificaciones y si la gente quiere otra cosa estamos 
dispuestos a negociar y hablar las veces que haga falta, el problema es que ustedes Sr. 
Hila es como Groucho Marx, esto son mis principios y si no les gustan tengo otros, esto 
no es así, otro detallito para acabar, lo que no entiendo es que debe haber habido un 
error en su pregunta porque habla de si recuperaremos el consenso entre vecinos y 
vecinas, veo que los comerciantes no le importan absolutamente nada. Gracias. 
 
Te la paraula el Sr. Hila: 
 
Moltes gràcies Sr. Batle, de los comerciantes también he hablado, me he pasado 4 años 
hablando de ellos y hoy también los he nombrado, hombre la pregunta no querrá usted 
que le haga un inventario, la pregunta es una frase, en una frase no puedo hacer un 
inventario, esto funciona así, mire yo le reclamo una vez más que como Partido 
Socialista queremos que se nos explique, se nos tenga en cuenta, lo pido, hago la 
petición formal porque hasta el día de hoy no existimos y creo que esa no era la 
voluntad que ustedes expresaron ni la que nosotros practicábamos  porque ustedes si 
estaban en las reuniones con los vecinos, por cierto con todos a la vez no de uno en uno, 
para intentar a ver si así lo conseguimos, no, no, todos a la vez que cada uno defienda su 
postura y se habla con los partidos también presentes y entre todos de forma valiente 
llegamos  a los acuerdos, decir que aquí estamos hablando de una apertura, una 
propuesta por lo que he leído en prensa igual también esta mal publicado, puede ser, 
como lo he leído en prensa, de momento la que hemos hablado de prensa estaba mal 
publicada, pues si esta mal publicada lo que he leído en prensa es una apertura de un 
espacio, de un trozo que parece a la carta porque en ese espacio seguramente es donde 
están estos 10 comerciantes más intransigentes con la peatonalización, probablemente, 
no lo he mirado pero no creo que me equivoque mucho, entonces es una apertura a la 
carta, vamos a abrir por metros la calle, usted quiere tal, pues a usted le abro el trozo, a 
usted no, pues a usted se lo dejo, esto no es criterio de movilidad, las peatonalizacions y 
aperturas son por criterios de movilidad, no por si me vota o no me vota, ustedes 
gobiernan para todos, no para los que solo les votan, ténganlo en cuanta son el gobierno 
ahora, el aparcamiento de 10 minutos que va a hacer?, va a dejar un policía  allí todo el 
día, van a tener un policía en ese tramo todo el día?, porque es que  sino, quien se cree 
que va a ser posible que los coches estén solo 10 minutos, no funciona así la realidad, 
tendrán que tener un policía destinado porque sino los propios comerciantes y vecinos 
se les quejarán de que los coches se les quedan allí aparcados, por tanto esto es la 
verdad una solución esto es un apaño, y yo creo que la ciudad merece más que apaños, 
merece gobierno que pongan a Palma en la modernidad y es lo que se esta haciendo en 
toda Europa, viajen un poco, por España y por el resto de Europa y verán que esto es lo 
que se esta haciendo y no una calle, kilómetro y kilómetros de peatonalizaciones, vayan 
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a Madrid, a Valencia, por tanto yo les digo sean valientes, la calle merece si pasean por 
ella es que yo creo que no hay color, intentar defender otra cosa debe ser tan difícil, la 
calle merece ser peatonal, los ciudadanos de Palma merecen tener espacios para 
disfrutar y esa calle en el futuro será una de las calles comerciales más importantes, 
porque todas las calles que se han peatonalizado, las calles más importantes de sta 
ciudad son peatonales, y al principio todas nacieron igual no nos acordamos de la calle 
Olmos, los problemas que había, quien volvería atrás?, ni una sola peatonalización en 
esta ciudad ha vuelto atrás ni una sola y todas tuvieron oposición, todas, pero con el 
tiempo el consenso es la peatonalización y se ha demostrado así siempre en esta ciudad, 
porque esta vez iba a ser distinto?, si se ha visto que cada día que pasa son más personas 
las que se suman a la peatonalización se lo están diciendo ellos no se lo digo yo, yo creo 
que merece la pena el esfuerzo, para el coche quedan el 95% de las calles de la ciudad, 
no se preocupe que los coches siguen teniendo espacio. Gracias. 
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
 
A la contesta el Sr. Vallejo comentava el tema del consens però ja ho he dit abans, jo 
crec que es evident que hi ha un consens social absolutament majoritari a favor de la 
peatonalització això ha anat evolucionant i ara mateix en el punt que estem ja es 
aclaparador el consens veïnal i també el consens per part de la majoria de comerciants 
que venien d’una oposició majoritària i ara mateix hi ha una majoria de comerciants 
també favorable a la peatonalització, en qualssevol cas, com aquest es el punt de la 
discussió si hi ha consens, o no hi ha consens, que pensa la gent, com que aquest es el 
punt de discussió nosaltres demanaríem una mica de valentia i ja que ens volem ficar 
dins aquest debat i volem prendre aquests tipus de mesures i fem aquests tipus de 
propostes tan aberrants i tan arcaiques, ho sotmetem a referèndum entre els veïnats del 
barri, acotem una zona del barri i fem un referèndum i que la gent expressi quin es el 
seu consens, que es lo que vol la gent realment, demanaríem una mica de valentia en 
aquest sentit, perquè es que sinó ens enredarem dins una discussió interminable de que 
es lo que vol la gent i quin consens hi ha i nosaltres tenim clar lo que pensa la gent i lo 
que opina la gent de manera absolutament aclaparadora, a més es que son fets, però com 
que vostès no els volen veure i ens volen ficar dins aquesta discussió amb aquesta 
proposta que han fet absolutament troglodítica, per favor ho sotmetem a votació 
popular, acotem una zona, ens podem posar d’acord i a partir d’aquí establim quin es el 
consens que hi ha, jo es que no hem puc avenir que estiguem discutint aquest tema la 
veritat, quina ciutat volem?, volem una ciutat atractiva, moderna que pugui atreure 
visitants, una ciutat que sigui vivible pels seus veïnats es que per favor vagin al carrer 
Blanquerna qualssevol horabaixa capvespre i veuran quina es la realitat i a partir d’aquí 
si el problema es el tema que no hi ha consens o que es suposa que hi ha gent que opina 
que es molt millor que passin cotxes, que els veïnats, les persones grans, els nins perdin 
aquest espai que acaben de conquistar, si hi ha gent que pensa que es molt millor que 
tornin ocupar els cotxes  aquest espai que acaben de conquistar les persones, ho 
sotmetem a referèndum i votem i a partir d’aquí veiem que es lo que realment opina, 
realment la ciutadania no uns pocs que s’erigeixin en representants d’alguna ciutadania i 
que son uns pocs i no siguin presoners d’una sèrie de compromisos que varen adquirir 
equivocadament quan anaven a la contra a l’oposició, avui a dia els fets desmenteixen 
aquesta proposta i demostren que efectivament vostès i molta altra gent s’equivocava 
quan s’oposava a això, però per favor rectifiquin, jo crec que avui dia els fets son prou 
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clars, suficientment clars com per no ficar-nos dins aquesta discussió i crear aquesta 
conflictivitat, aquesta crispació de la que hauríem d’estar concentrats en altre tipus de 
mesures i amb altre tipus de polítiques i no amb aquestes propostes tan aberrants.    
 
Te la paraula el Sr. Vallejo: 
 
 Gracias Sr. Alcalde, referèndum hem demana el mateix que varen fer vostès o vol un 
altre diferent?, es que jo no ho entenc, quan vostès prenen una decisió arriben a un 
acord, arriben a un consens, no fa falta referèndum, ara desprès de 30 dies de que hi ha 
hagut el millor referèndum que hi pot haver que son unes eleccions municipals que els 
hi recordo que varem treure el 50 pràcticament dels vots a Palma, que a Blanquerna al 
segon partit més votat, nosaltres els hi varem treure 20 punts de diferència, es a dir més 
referèndum vol?,  vostè hem torna a parlar de consens, no li van be les eleccions, doncs 
ahir mateix , fa 24 hores hi va haver una enquesta digital a l’Ultima Hora  50’ no se 
quants contra 49’ no se quants, carai quin consens, quin percentatge tan abrumador 50 a 
50, no per favor, i Sr. Hila  me habla de que la calle Olmos no volvería a llevar coches, 
no volvería a soportar tráfico, es que no es comparable, la calle Olmos es peatonal, la 
Gran Vía Sindicato es peatonal, la calle Blanquerna no es peatonal, por la calle 
Blanquerna hay vías transversales, en la calle Antonio Marqués, no me hable de eso no 
es lo mismo ya pasan coches por ahí, me habla de que Madrid, ciudades gobernadas por 
el Partido Popular esta apostando por la peatonalización por supuesto, nosotros también 
pero le pondré un ejemplo a la inversa, Barcelona en la calle Enrique Granados 
comparten coche, comparten peatones, comparten carril bici, Barcelona hasta hace 
pocos era una ciudad gobernada por ustedes, mire, lo de las reuniones, si nos hemos 
reunido juntos separados, mire, usted sabe, lo sabe porque ha salido en prensa, hicimos 
una reunión con todos los vecinos y asociaciones de comerciantes, oíga llevo 15 días, 
que quiere que me hayan reunido 22 veces?, claro que una, una y siete más 
individualmente para ver si individualmente podríamos obtener otra respuesta, claro que 
sí, perro también y usted lo sabe ha habido una reunión con todas las asociaciones de 
vecinos y con todas las asociaciones de comerciantes todos juntos o sea que es mentira 
lo que me acaba de decir, mire, la postura del Partido Popular  es muy sencilla nosotros 
dijimos que volveríamos al consenso y luego hablaríamos con las partes, que abriríamos 
la calle recuperando el consenso en el que ustedes habían llegado y luego 
negociaríamos, hablaríamos las veces que hiciera falta, lo estamos intentado hacer al 
revés o sea primero hablar con las partes, por si la sensibilidad hubiera cambiado y 
después adoptar una solución y es exactamente lo que haremos, lo que no hicieron 
ustedes que fue romper el consenso, nosotros lo vamos a cumplir. Gracias. 
 
Contestada. 
 
40.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 

competències de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge (262/2011) . 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSM-IV-ExM presenta la següent pregunta oral: 
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Tenint en compte els valors patrimonials de l’edifici de Via Argentina 31 descrits 
en l’informe del Departament de Patrimoni del Consell Insular de Mallorca, el 
qual insta l’Ajuntament a catalogar l’immoble, i tenint en compte també les 
peticions d’ARCA i el sentir general que reivindica una major sensibilitat per 
assegurar la conservació de la imatge històrica de la nostra ciutat, demanam al 
regidor d’Urbanisme si farà les passes necessàries perquè s’iniciï l’expedient per a 
la preservació d’aquest edifici amb la corresponent suspensió de llicència, tot això 
abans que finalitzi la suspensió provisional actual. 
 
Intervé la representant de l’Associació de Veins Es Raval de Santa Catalina: 
 
Buenos días, muy honorable Sr. Alcalde, señoras y señores regidores, la Asociación de 
vecinos Es Raval de Santa Catalina, referente al emblemático edificio de la Avenida 
Argentina, 31 expone lo siguiente, nuestra entidad va a poner todos los medios legales a 
su alcance con el fin de evitar la demolición de esta joya arquitectónica, no 
consentiremos con los brazos cruzados que nos destruyan una parte de nuestra historia, 
la barriada de Santa Catalina no puede perder más ejemplos arquitectónicos, este 
edificio tan bello evidentemente es de una importancia vital para la barriada, una 
barriada que se ha destacado siempre por sus plantas bajas y de una altura con sus 
balcones, con sus persianas verdes, con sus casas con aire marinero, con sus baldosas 
hidráulicas, Santa Catalina no es una barriada más de ciudad, no, Santa Catalina es algo 
más y mejor y por este motivo precisamente debemos salvar Santa Catalina de locuras 
urbanísticas que resquebrajan nuestras estimadísimas señas de identidad tradicionales, 
es necesaria indispensable una verdadera protección integral para Santa Catalina y el 
edificio de la Avenida Argentina 31 reúne los valores necesarios para sr declarado bien 
catalogado o bien de interés cultural, lo muy lamentable, es que tanto el Consell Insular 
de Mallorca como el Ajuntament e Palma de esta recién finiquitada legislatura no han 
estado a la altura de las circunstancias, nos han defraudado, el Consell no ha sabido 
valorar esta histórica manzana que se ha mantenido intacta desde el principio del siglo 
pasado, habrá habido alguna especie de incultura e ineptitud urbanística por parte del 
Consell Insular de Mallorca? Y el presunto pasotismo del equipo de gobierno saliente 
de Cort ya es un tema aún más preocupante y criticable, será cierto que el anterior 
equipo de gobierno no quiso mover ficha para proteger este inmueble representativo de 
la tipología catalinera, será cierto que la ya ex regiduría de urbanismo de esta pasada 
legislatura incumplió la promesa de proteger este edificio de tan estimables valores 
patrimoniales, esperamos que el PSOE hoy en su debut en oposición conteste a nuestras 
preguntas con el fin de saber quien es quien, nuestra entidad desea agradecer 
efusivamente en este Pleno al grupo municipal Partido Socialista de Mallorca, Inicitiva 
Verds i Entesa per Mallorca por su sensibilidad, interés y preocupación por este tema 
tan importante para los catalineros, al llevar al pleno esta pregunta oral, para finalizar 
solicitamos al nuevo equipo de gobierno del PP en Cort presidido por el Muy Honorable 
Sr. Alcalde don Mateu Isern que se haga eco de la demanda de toda una barriada 
tradicional como es Santa Catalina, confiamos Muy Honorable Sr. Alcalde que usted 
sabrá encontrar la alternativa legal para que la piqueta no se lleve por delante este 
edificio singular construido allá por el año 1916 entre todos posiblemente aún estamos a 
tiempo de poder salvar la siempre entrañable barriada de santa catalina, es mes i moltes 
gràcies. 
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Intervé el representant de l’Associació d’Amics de la Tercera Edat Bona Gent.  
 
Molt Honorable senyor batle, senyores i senyors regidors, la Asociación de amigos de la 
tercera edad Bona Gent (de la popular y marinera barriada de Santa Catalina) sobre este 
punto expone lo siguiente: En primer ligar queremos dar las gracias al Grupo Municipal 
PSM, Iniciativa Verds, Entesa per Mallorca por preocuparse de verdad de este tema tan 
importante para los cataliners y presentarlo a este Pleno como pregunta oral y ya 
entrando en el tema diremos que el patrimonio cultural arquitectónico y artístico de la 
barriada de Santa Catalina se ha ido debilitando a lo largo de estos últimos años, y en 
muchas ocasiones nuestra entidad ha denunciado la grave perdida que supone la 
modificación por parte de mentes especuladoras de nuestra barriada mediterránea llena 
de luz y alegría, nuestra lucha es constante a lo largo de muchos años, una parte 
importante de nuestra historia esta irremediablemente perdida el resto muy amenazado, 
nuestra entidad seguirá luchando en pro de nuestro barrio y que mejor ocasión que 
exigir la total protección del edificio de la avinguda Argentina, 31 (convergencia con 
calle Anibal), salvemos lo poco que queda, no permitamos más destrucción, más 
incultura, este emblemático edificio construido allá por el año 1916, representa la 
tipología de Santa Catalina tradicional, representa los valores patrimoniales y singulares 
de un barrio que deben ser preservados a toda costa ya sea como declaración específica 
de conjunto histórico o bien como un planeamiento esmerado de sus  características 
específicas, además no hay que olvidar que esta manzana es la única de Santa Catalina 
que conserva la fisonomía original, obviamente este edificio merece una catalogación 
ambiental con todas las de la ley, la lamentable realidad es que entre unos y otros (ante 
la indignación popular) han ido asesinando la fisonomía arquitectónica de la barriada 
más bella y mediterránea de Palma, pero ha llegado la hora de decir basta por lo tanto la 
Asociación de Amigos de la tercera edad Bona Gent conjuntamente con numerosas 
entidades ciudadanas catalineras (Asociación de vecinos Es Reval de Santa catalina, 
Montepio de Previsión del Arrabal, Asociación cultural Santa Catalina, Unión de 
Asociaciones de Mallorca, Club Santa Catalina Atlético, Club ciclista Santa Catalina, 
Asociación de patines y monopatines de Santa Catalina, etc y por supuesto codo a codo 
con Arca, una entidad con el máximo prestigio ganado a pulso diariamente por su 
estimación y preocupación por nuestras sagradas señas de identidad estamos decididos a 
dar la madre de todas las batallas para la defensa patrimonial de Santa Catalina, hay que 
recordar que las entidades ciudadanas catalineras siempre han sido acentuadamente 
reivindicativas, pero siempre actuando de forma democrática y respetuosa y citaremos 
un ejemplo de lucha democrática y respetuosa, un ejemplo de lucha democrática que ha 
quedado impregnado para la eternidad, nos referimos a las famosas contribuciones 
especiales que ganamos en buena lid, social y jurídicamente al Ajuntament hecho que 
demuestra que las entidades ciudadanas catalineras como quien dice, claro esta, tienen 
la fuerza suficiente para hacer tambalear con elegancia y con la legalidad en la mano, 
las paredes maestras de cualquier institución. Hay que matizar y criticar severamente 
que en los últimos tiempos de la recién finiquitada legislatura el Consell Insular de 
Mallorca, contra toda lógica se lavó las manos como Pilatos ante un tema tan importante 
y para más INRI el equipo de gobierno saliente del Ajuntament de Palma se ha ido a la 
oposición sin cumplir la promesa de proteger el edificio de la avinguda Argentina, 31, 
deplorable. Esperamos que el nuevo equipo de gobierno del PP en Cort sabrá paralizar 
esta barbarie urbanística contra nuestra barriada (que pretende cargarse las señas de 
identidad que aún conservamos) y obrar en consecuencia, y obrar en consecuencia 
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quiere decir que el PP de Cort ha de demostrar que sabe tomar decisiones para asegurar 
la conservación de la imagen histórica de Santa Catalina y de nuestra ciudad, por lo 
tanto confiamos que el PP hará los pasos necesarios para que se inicie expediente para 
la preservación de este edificio de la avinguda Argentina nº 31, de lo contrario nos 
sentiríamos completamente defraudados, y que nadie lo ponga en duda, la barrriada de 
Santa Catalina es orgullo de casta y es la capital del mundo. Salvem Santa Catalina. 
 
Intervé el representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
Ilustrísimo señor alcalde, señores concejales, la Unión de Asociaciones de Mallorca 
desea manifestar públicamente su apoyo y cooperación con la entidad ARCA para la 
consecución del objetivo común de preservación de los edificios emblemáticos de 
marcado carácter propio del urbanismo tradicional en la barriada de Santa Catalina . En 
este sentido hacemos un llamamiento al Ayuntamiento de palma para que con urgencia 
y celeridad intervenga en el procedimiento administrativo de referencia a los efectos de 
paralizar cualquier actuación que pudiera perjudicar la fisonomía del edificio tal y como 
se encuentra a día de hoy. No es necesario recordar la importancia que tienen para la 
ciudadanía y especialmente para los vecinos de Santa Catalina que su carácter 
tradicional como barriada emblemática para todos los mallorquines no se pierda. 
Concretamente en este asunto existen posibilidades administrativas de incluir el edificio 
en la catalogación de bienes de interés cultural por parte del Consell de Mallorca de tal 
manera que en tanto en cuanto este organismo competente no se pronuncie en 
Ayuntamiento de Palma debe conseguir la paralización de cualquier actuación privada 
que se adelante a esta catalogación es su responsabilidad. Hasta tal punto es necesaria la 
implicación del Ayuntamiento en la preservación del edificio que en el caso de que 
existieran derechos reconocidos a la propiedad de este bien inmueble por existir la 
previa solicitud de la licencia de demolición o situación administrativa equiparable, lo 
cual no nos consta acreditado a día de hoy, el Ayuntamiento debería comprometerse a 
indemnizar al propietario en caso de existir por esta reserva de derechos, es decir que el 
Ayuntamiento  tendría que estar dispuesto a hacer lo que hiciera falta por tal de 
conseguir la preservación de este edificio de interés cultural para la barriada de Santa 
Catalina, tal es el grado de compromiso que esta Asociación reclama de su 
Ayuntamiento cuando de lo que se trata es de conservar el barrio de Santa Catalina que 
todos queremos. Muchas gracias.  
 
Intervé la representant d’ARCA: 
 
Sr Batle, Sres i Srs Regidors, en mom d’ARCA hem vingut a parlar d’un edifici de 
Santa Catalina construït l’any 1916. Un edifici que l’Ajuntament ja tindria inclòs al seu 
catàleg d’elements protegits si la revisió que es va aprovar fer per unanimitat en aquest 
mateix saló de plens, ja estàs ratificada. Perquè sabem que l’empresa de gestió i difusió 
del patrimoni cultural Elements, integrada per historiadors i arqueòlegs que va rebre 
l’encàrrec de redactar aquest nou catàleg ha inclòs l’edifici de Avinguda Argentina 31 al 
llistat a protegir. A més el nou catàleg  ja ha rebut informes tècnics favorables, tràmits  
municipals dels que són necessaris abans de ratificar-lo en Ple. Però ara hem d’accelerar 
perquè l’edifici Avinguda Argentina cantonada Aníbal tan sols te suspesa fins a mitjans 
agost la seva demolició i no està bé deixar cadàvers pel camí quan hem decidit 
emprendre la noble tasca de protegir Patrimoni veritat?  Molt menys quan l’edifici del 
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que parlem ha  merescut un informe sobre els seus valors patrimonials per part del 
Consell Insular instant als responsables municipals de Palma a catalogar i protegir 
l’immoble. I aquest consistori té el deure de fer-ho. No sabem per quin motiu no es 
varen donar ja les primeres passes abans de la presa de possessió del nou equip, però sí 
sabem que ara hi ha d’haver la voluntat política de fer-ho, perquè la raó està d’aquest 
costat. De vegades ens demanem la gent d’ARCA com és possible que ens trobem en 
situacions com aquesta. Com es pot consentir que un edifici que no té problemes 
estructurals estigui en perill de ser esbucat i s’hagi salvat pels pèls per la caparrudesa de 
gent com nosaltres que patim de veure tanta insensatesa. És veritat que un tribunal ha 
dictat una sentència de runa econòmica, que no de runa tècnica , perquè no tenia 
problemes estructurals. A Arca ens demanem: Qualcú es va molestar en informar al 
tribunal dels valors històrics de l’edifici? Sabem que no. Perquè quin preu li hem de 
posar al patrimoni? O és que a un edifici com aquest li hem de donar el mateix valor 
econòmic  que a un buc de bloquets a qualssevol solar. No han sentit parlar del valor 
afegit, del pes de la història, del conjunt paisatgístic dels carrers d’una ciutat? Quan 
demanem a la gent que posi una signatura a favor de protegir l’edifici ens diuen:  I 
perquè ho volen tirar si és tan guapo, i tan antic? Ens ho llevaran tot! Això diuen. La 
gent del carrer de vegades té més sensibilitat amb el Patrimoni que qui té el deure de 
vetllar per aquest. Com veuen el pes del plat de la balança a favor de conservar l’edifici 
és molt ple.  Però em permetin una darrera troballa. Al fascicle d’aquesta setmana del 
llibre Palma abans i ara, editat per entregues, surt una fotografia del nostre edifici 
il· lustrant una explicació sobre la barriada de Santa Catalina. Un edifici simbòlic, com 
veuen. Va ser triat com el més singular per dur la placa d’homenatge a Argentina quan 
va canviar el seu nom de Ronda de Ponent a Avinguda Argentina. Deixant apart 
l’encertat o no de la decisió el fet és que era el més singular.  La Comissió de Centre 
Històric ha de constituir-se. Li demanem al Regidor d’Urbanisme i Habitatge Sr Jesús 
Valls que dugui l’inici d’expedient de catalogació per a aquest immoble com primer 
punt de l’ordre del dia a la primera reunió. I que el proper mes vengui a Ple l’aprovació 
inicial de modificació puntual de PGOU amb revocació de llicències, pensin, repeteixo, 
que  la suspensió temporal acaba a mitjans agost.La ciutadania li agrairà. Palma ho 
necessita perquè a més dels seus valors intrínsecs, té un valor patrimonial de primer 
ordre que és el valor ambiental. La postal, la imatge, el paisatge de Santa Catalina, ja 
s’ha vist massa alterat. La illeta on està ubicat aquest immoble es conserva amb tots els 
edificis originals. La de devora també. Aprofitem-ho per a que aquesta conservació 
sigui garantia de les futures proteccions Perquè a  Arca no ens conformem amb salvar 
aquest edifici, que ho donam per fet perquè confiem en el seny del consistori. Això tan 
sols ha de ser la primera passar per SALVAR SANTA CATALINA.Aquest exemple 
ens serveix per demostrar a tots vostès que les normes urbanístiques per Santa Catalina 
(I molts altres indrets de Palma) estan obsoletes. Si aquest edifici s’hagués esbucat 
podrien aixecar un altre com el de la fotografia que adjuntem, complint totes les 
normatives (obsoletes, repeteixo), destruint les cantonades arrodonides tan típiques de 
Santa Catalina a canvi d’un xamfrà despersonalitzador, volant gairebé tot l’edifici a 
partir del primer pis robant espai públic, impedint el creixement harmònic dels arbres i 
destruint la línea de façanes de tot el carrer Aníbal i el tram de Avinguda Argentina, 
amb una estètica aliena a la barriada ... i tantes coses més.Ja he dit que aquest edifici el 
salvarem perquè té valors indiscutibles, però la pregunta que ens sorgeix és la següent: I 
si demà volen tirar el de devora com ho farem? Sres i senyors polítics, aquesta és la seva 
feina. Nosaltres els ajudarem. No deixem més cadàvers patrimonials. és el nostre futur 
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econòmic i turístic el que ens juguem. No es tracta de que a Santa Catalina no es pugui 
substituir cap edificació i fer una altra de nova, es tracta de no afavorir-ho i de que allò 
que es faci nou, no faci malbé la fisonomia del conjunt, que és allò que ens fa atractius. 
Perquè sentim molt parlar de la potenciació del turisme de qualitat i els assegurem que  
són aquests detalls autèntics del rastre de la història, allò que ens fa diferents i atraurà 
visitants. Ànim i a la feina: Salvem l’edifici d’Avinguda Argentina 31 com la primera 
passa per salvar Santa Catalina. 
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
 
Senyor batle, jo crec que tant els veïnats com la representant d’Arca ho han explicat 
molt be, hem presentat aquesta pregunta perquè son evidents els valors patrimonials 
d’aquesta edifici de Via Argentina, 31, no tampoc perquè sigui un sentir general en el 
barri, perquè sigui evident des de molts de punts de vista sinó perquè així també ha 
quedat reflectit a un informe patrimonial elaborat pels tècnics del Consell Insular, per 
tant tenim un fet que es que hi ha un edifici amb uns valors patrimonials a mantenir, a 
preservar i tenim un altre fet que es una amenaça, una autèntica amenaça damunt  l’obra 
aquest edifici aquest be patrimonial cultural que forma part de l’identitat del barri de 
Santa Catalina i per tant de la ciutat de Palma, a partir d’aquí, a partir d’aquesta 
amenaça que com s’explicava te una potencialitat de desgraciar completament lo que es 
l’illeta on esta ubicat ara mateix aquest edifici, allà es podria fer absolutament un edifici 
que no respectés ni les tipologies amb xaflà, amb voladissos i seria una pèrdua 
patrimonial a nivell arquitectònic molt evident, tampoc no m’estendré en remarcar 
l’importància del barri de Santa Catalina, es el primer barri d’arrabal amb uns valors 
històrics i tradicionals, amb un caràcter que al llarg dels darrers 40 i 50 anys ja ha patit 
moltes agressions però que encara per sort conserva bona part dels seus valors històrics 
tradicionals i del seu caràcter, jo crec que també els hi he sentit a vostès dir durant la 
campanya electoral, uns dels factors que han d’ajudar a reactivar econòmicament Palma 
es atreure mes visitants i jo crec que convindrem que la manera d’atreure més visitants 
es fer de Palma una ciutat més atractiva, una ciutat amb personalitat, una ciutat que 
pugui atreure aquests turistes que venen també a l’hivern, uns turistes més inquiets que 
lo que cerquen es venir a poder observar per saber lo que son una sèrie de valors 
culturals, patrimonials que aquest edifici es un símbol, el barri de Santa Catalina en 
general encara els manté però ens hem d’esforçar en aquest cas d’aquest edifici i en 
general Santa Catalina en poder preservar i mantenir, no cometem més errades no 
permetem més agressions al patrimoni  de Santa Catalina com s’han dut a terme els 
darrers anys, potenciem Palma com a capital cultural patrimonial de la mediterrània 
occidental, es la potencialitat que tenim com a ciutat per atreure més visitants, per 
generar més activitat econòmica i també pensem en que la rehabilitació del patrimoni 
que tenim arquitectònic es també una manera de reactivar l’economia, no tot es tomar i 
fer edificis nous sinó rehabilitar el patrimoni jo crec que també convindrem en que es la 
via de sortida que necessita el sector de la construcció per anar sortint paulatina i 
progressivament de la crisi en la que esta immers. Gràcies. 
 
Te la paraula el Sr. Valls: 
 
Muy buenos días a todos, lo primero que quería hacer en este estreno parlamentario 
dentro del salón del plenos del Ayuntamiento de Palma, saludar a todos los compañeros 
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regidores, a todas las asociaciones presentes y a todo el público que esta interesado en 
los temas de nuestra ciudad, lo primero que quiero poner de manifiesto es agradecer a 
las asociaciones que han intervenido y en primer lugar o de manera destacada hablar en 
referencia  a la asociación para la revitalización de centros antiguos ARCA que según 
conocemos viene  tradicionalmente, pretende y ayuda a realizar su campo de actuación 
en base a una pretensión conservadora de las riquezas arquitectónicas del barrio antiguo 
de Palma uno de los barrios antiguos más grandes del Mediterráneo, valor esencial en 
nuestra ciudad, desde la constitución de la nueva Gerencia de Urbanismo hemos abierto 
un programa de interlocución con las distintas asociaciones y ya en concreto con Arca 
para poder entrar en la valoración y consideración para la conservación de edificios y 
construcciones así como de barrios que han ido configurando el estilo de vida de 
nuestros antepasados en palma como fuente informadora de nuestros usos y costumbres 
reveladoras en mucho con nuestra propia manera de ser, raíces que no podemos obviar 
en la concepción del urbanismo actual y su proyección al futuro, no obstante quiero 
hacer la observación de que en este caso en referencia al mentado edifico de la Avenida 
Argentina número 31, en su página web precisamente la Asociación Arca afirma que 
preservar el edificio tendría unos valores paisajísticos, históricos y de futuro pero sin 
embargo nada dice o no se puede entender lo contrario en relación a valores que bien 
pudiera ser subjetivos que no tienen en cuenta la propiedad privada que pueden ser 
gravemente anti económicos y que pueden ser sobretodo porque son contrarios a la 
legalidad vigente y que inevitablemente quiebran en este caso que es nuestro gran 
problema el principio de seguridad jurídica, ya verán que el principio de seguridad 
jurídica va a constituir el principal de los principios informadores de la actuación de este 
Gobierno municipal pues lo que se pretende con este principio, con la seguridad jurídica 
es generar un panorama de confianza que resulta imprescindible  para lo que más nos 
acucia en estos momentos en nuestra ciudad que es como en otras fomentar la economía 
real que nos lleve a ser más competitivos, crear puestos de trabajo con apoyo a Pimes 
para sacar a las familias del drama del paro y apoyar a Palma ciudad del turismo como 
fuente principal de ingresos para que este Ayuntamiento no se quede como el edificio de 
la avenida Argentina, 31 que es en ruina, en todo caso para contestar en concreto a la 
pregunta formulada por el grupo del Sr. Verger quiero contestar que para incoar el 
expediente necesitamos como ya declaramos en su día, esperar a la formación de la 
nueva comisión de patrimonio del Consell Insular de Mallorca para que es su ponencia 
política nos inste a tal proceso. Muchas gracias.  
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
 
El Sr. Valls ha començat molt be, ha resaltat tots els temes dels valors patrimonials i 
evidentment compartim totes els afirmacions que ha fet en la seva primera part de la 
intervenció, desprès ha dit algunes coses que la veritat ens han preocupat més, des 
d’aquest grup tenim clar que la propietat privada evidentment no pot passar per damunt 
un edifici amb valors patrimonials, històrics tal com el Sr. Valls deia en el principi de 
l’intervenció, hi ha valors superiors a la propietat privada, evidentment s’ha de tenir una 
consideració, si li considera l’ordenament jurídic a la propietat privada una seria de 
defenses, ara hi ha valors que estan per damunt i els valors patrimonials de la ciutat i en 
concret d’aquest edifici jo crec que estan molt per damunt qualssevol consideració en 
relació a la propietat privada, jo també m’ha preocupat el tema de la seguretat jurídica 
no pot voler dir que es permeti tomar edificis amb valors històrics, això no pot ser a lo 
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que li assignem la designació de seguretat jurídica i també li tornaria recordar al Sr. 
Valls que la rehabilitació dels edificis en aquest cas aquest edifici la necessita una 
rehabilitació, també es una manera de donar una sortida en el sector de la construcció i 
així poder aconseguir efectivament generar aquesta activitat econòmica a aquest sector 
que efectivament la necessita, això també ho comparteixo, no te perquè ser anti 
econòmic preservar aquest edifici, quan a més ja també ho explicava a la primera part 
de la intervenció convindran que lo que necessita aquesta ciutat per atreure visitants i 
per generar activitat econòmica també es preservar lo que son els seus valors 
tradicionals i històrics tal com molt be deia el Sr. Valls a la primera part de 
l’intervenció, per tant jo els hi pregaria facin les tramitacions necessàries, duguin la 
catalogació d’aquest edifici a la Comissió de Centre Històric, ratifiquin una inclusió ja 
inicial dins el catàleg municipal d’aquest edifici i no esperin a que la Comissió 
d’Urbanisme del Consell Insular els digui alguna cosa, es un edifici que esta a Palma, 
que l’Ajuntament de Palma te la potestat de dur la seva protecció i preservació a la 
Comissió de Centre Històric, de ratificar la inclusió dins el catàleg que ja inicialment ja 
esta així inclòs dins el catàleg, ratificar definitivament aquesta inclusió i preservar 
aquest edifici, generar oportunitats econòmiques per el sector de la construcció i a més 
posar en valor els valors tradicionals del barri de Santa Catalina i de la Ciutat de Palma.  
 
Te la paraula el Sr. Valls: 
 
Moltes gràcies Sr. Batle, mire Sr. Verger, como gusto y como deseo nosotros ya le digo 
quisiéramos, queremos proteger el edificio de Avenida Argentina, 31, pero conoce usted 
cual es la legalidad vigente?, en estos momentos existe una sentencia del Tribunal 
Superior de Justicia de las Islas Baleares de 17 de febrero de 2010 que declara en ruina 
el edificio, conoce usted cual seria el coste económico para el consistorio si tuviéramos 
que cambiar la legalidad vigente?, me puede decir usted por otra parte porque en el 
Consejo de Gerencia de Urbanismo de 25 de julio de 2010 se aprueba por unanimidad la 
licencia de demolición de este edificio?, ustedes estaban en el Gobierno entonces y 
formaban parte de este Consejo de Gerencia, nadie dijo absolutamente nada y se aprobó 
por todos los grupos y por todas las asociaciones presentes la licencia de demolición, o 
es que el año pasado a estas alturas este edificio no le importaba a nadie?, me puede 
decir porqué el 6 de agosto de 2010 se dicta un Decreto de declaración de ruina por 
parte de los técnicos de Urbanismo al que ninguno de los partidos del Gobierno 
municipal se opone?, hace tan solo 15 días que estamos gobernando y ahora no 
encontramos la necesidad de cambiar la legalidad vigente arruinando la economía de un 
señor que se ha gastado más de 100 millones en este edificio ya, ya iniciadas las obras 
de demolición Arca realiza una denuncia al Consell Insular de Mallorca y en su examen 
técnico el Consell Insular, la Comisión de Patrimonio dice que este edificio no puede 
tener consideración de bien de interés cultural y que por tanto no debe ser incluido en el 
catálogo pues en si mismo no tiene un valor singular, es una institución que estaba 
también gobernada por ustedes, Arca ha estado desde hace décadas participando en la 
elaboración del catálogo, me puede decir alguien porque Arca no solicitó la inclusión de 
este edificio en el catálogo municipal?, porque nunca propuso su inclusión?, ni siquiera 
después de haber realizado la denuncia, la actuación de Arca ha llevado como todo el 
mundo sabe a la suspensión, a la paralización de las obras y a la suspensión por 3 meses 
a la espera de que el Consell de Mallorca se pronuncie en dicho aspecto, nosotros 
estaremos a lo que diga el Consell de Mallorca, pero saben ustedes por otra parte que 
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junto a la licencia de demolición en urbanismo también se había solicitado una licencia 
de obras el 1 de febrero de 2011 que en estos momentos ya cuenta anterior a nuestra 
entrada en el Gobierno con informes técnicos y jurídicos favorables para la concesión 
de la licencia, dicha licencia no se ha concedido y quedamos a la espera de lo que diga 
el Consell pero en todo caso hay que calcular, cual seria el coste económico para el 
consistorio municipal en estos momentos y cabe hace runa profunda reflexión de si la 
legalidad vigente tiene que ser la tónica para realizar este tipo de protecciones que a 
nosotros ya le digo nos gustaría realizar. Muchas gracias. 
 
Contestada 
 
43.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 

competències de l’Àrea de Benestar Social i Participació, en relació a fase de 
contractació el projecte SOIB CCLL FENT FEINA IV (267/2011).  

 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSM-IV-ExM  presenta la següent pregunta oral:  
 
Aquest mes de juny estava previst iniciar la segona fase de contractació del 
projecte SOIB CCLL FENT FEINA IV, que ha de fer possible la contractació de 
346 persones aturades. 
 
El perfil de destinataris d’aquest pla d’ocupació són aurats de llarga durada que 
com a nímim fa un any que no treballen i mols d’ells són  usuaris dels CMSS de 
Palma. Davant l’anunci en els mitjans de comunicació de la seva paralització com 
a mínim dins el setembre, demanam a la regidora de Benestar Social i 
Participació: com valora vostè, responsable política dels CMSS de l’Ajuntament de 
Palma, l’ajornament d’aquest pla d’ocupació com a mínim dins el setembre? 
 
Intervé el representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina. 
 
Molt Honorable Sr. Batle, senyores i senyors regidors l’Associació de Veinats Es Raval 
de Santa Catalina referente a esta incomprensible medida de la regiduría de Treball, 
Comerç i Juventud de dejar aplazado el convenio Fent Feina, expone lo siguiente: 
Consideramos una insensibilidad social condenar a vivir de la caridad a estas 346 
personas mayores de 45 años con cargas familiares, no es extraño pues que esta 
irresponsable decisión del nuevo equipo de gobierno de Cort haya generado un puñado 
de criticas por los cuatro costados ya que a nuestro criterio se trata de una decisión 
antisocial, anti obrera y anti sindical, por otra parte este hecho incoherente a más no 
poder es la mayor de las contradicciones posibles por parte del partido Popular, el cual 
ha predicado un programa electoral contra el desempleo y ahora que esta sentado en la 
poltrona mandamásica del poder (y con un rodillo en la mano derecha) perjudica a 
cientos de familias en situación precaria, ustedes señoras y señores del equipo de 
Gobierno alegan muy a la ligera que no hay dinero para hacer estos contratos y a pesar 
de ser en parte cierta esta argumentación olvidan que en un ajuntament democrático 
debe existir un orden de prioridades y dentro de este orden de  prioridades esta el pan de 
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346 familias, además como es posible que se nieguen ustedes a realizar la contratación 
de estos 346 parados por falta de dinero cuando por otra parte hacen tanta prisa en poner 
en marcha el Palau de Congresos, pero incomprensiblemente no fan via a crear llocs de 
feina. También da mucho que pensar que la primera decisión el nuevo equipo de 
Gobierno sea cargarse un bon grapat d’aturats de llarga durada de más de 45 años, no, 
no y no  a l’aturada de este convenio, por lo tanto la asociación de vecinos Es Raval de 
Santa Catalina solicita a este nuevo equipo de gobierno del Partido Popular que no deje 
sin dinero durante todo el verano hasta a 346 familias, la coartada infantil que esgrime 
el Partido Popular de que la paralización del nuevo programa de empleo es un ejercicio 
de responsabilidad, es demagogia pura ¿tal vez se creen ustedes que los ciudadanos nos 
chupamos el dedo? Y tal vez intentan ustedes tomarnos por el pito del sereno?, por el 
amor de Dios, no nos digan que dejar en la precariedad más absoluta a 346 familias es 
un ejercicio de responsabilidad, en todo caso será de irresponsabilidad, si, de total y 
absoluta irresponsabilidad, de una irresponsabilidad que es merecedora de nuestra más 
severa crítica. Lo que deben hacer ustedes (y se lo decimos sin acritud, de forma 
desenfadada y con su buena dosis del sentido del humos ahora ya señoras y señores del 
nuevo equipo de gobierno del partido Popular aunque el déficit se incremente y aunque 
tengan que solicitar un crédito al verdugo de la clase trabajadora que es el Fondo 
Monetario Internacional o conseguir el dinero de debajo de una piedra es realizar la 
contratación de los 346 desocupados de larga durada en el programa Fent feina del 
Imfof y que empiecen a trabajar a partir del día 1 de julio, para finalizar la Asociación 
de Vecinos Es Raval de Santa Catalina desea dejar constancia que se pone al lado de 
estos 346 aturats para apoyarlos en todo lo que esté al alcance de nuestras posibilidades.  
 
Intervé la representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
Señor Alcalde, señores Concejales, los casos más graves de paro por la crisis económica 
que padecemos merecen la atención municipal más allá de la aplicación rigurosa del 
trámite administrativo dedicádole esfuerzos de gestión pública de los recursos 
financieros, cuando el IMFOF ha aplazado la contratación de 346 parados de larga 
duración hasta septiembre lo hace en atención exclusivamente a la falta de pagos de la 
Consellería de Turismo y trabajo este aplazamiento ya supone nada más y nada menos 
que haya 346 personas y en su caso sus respectivos familiares dependientes sin ingresos 
de ningún tipo por lo menos hasta septiembre, nuestro deseo es que ya que no se ha 
podido actuar por parte del Ayuntamiento con la celeridad necesaria para subvencionar 
a los trabajadores que más lo necesitan, por lo menos en el mes de septiembre ya se 
hayan alcanzado los acuerdos pertinentes con la Consellería de Trabajo al efecto de 
solucionar esta grave situación, es posible que en septiembre tampoco se haga nada, 
entonce ya no habrá lugar a las justificaciones ni de entrada de nuevo Gobierno 
municipal y autonómico ni de falta de liquidez de las arcas públicas, entonces será un 
problema de mala gestión y de falta de voluntad política para ayudar de verdad a los que 
más lo necesitan en lugar de destinar partidas a otras cuestiones menos necesarias desde 
el punto de vista humanitario, realizamos esta advertencia con la esperanza de que 
finalmente este asunto se resuelva tal como estaba ya en su día garantizado y el nuevo 
equipo de gobierno de muestras tal y como adelantó en su programa electoral de que las 
políticas sociales no se iban a ver afectada en la presente legislatura. Muchísimas 
gracias. 
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Intervé el Sr. Noguera: 
 
Sr. Batle, voldria començar aquesta intervenció fent una menció especial a la classe 
treballadora del poble grec que esta passant per una etapa molt dolenta i que es mereix 
tots els meus respecte i sobretot tots els meus ànims i del meu grup, desprès sobretot 
volia dir-li a la Sra. Fernández que ahir quan discutíem en el plenari del Consell de 
Joventut propostes absolutes i hem fa especial il· lusió que estiguem aquí en el plenari 
de Cort, abans ens dèiem pel nom ara ens diem senyors, serà que hem crescut, crec que 
es un tema especialment greu, jo he tingut la gran sort de treballar en els Serveis socials 
d’aquest Ajuntament era educador de medi obert a Joan ....en els barris de la Soledat i el 
Polígon de Llevant, el darrer any que vaig fer-hi feina va ser el 2006 i del 2006 al 2011 
el perfil d’usuari de serveis socials ha canviat, ha canviat a conseqüència d’una crisi 
econòmica molt important i que han estat les classes treballadores amb menys formació 
que més han patit aquesta crisi econòmica, clar aquí parlem de 346 persones, però es 
vinculen en 346 famílies, que molts d’ells son usuaris de serveis socials, que molts 
d’ells en aquests moments tenen unes carències laborals que es vinculen amb una 
carències formatives i jo m’agradaria demanar-li Sra. Fernández que pensa vostè 
responsable dels centres municipals de serveis socials com responsable de tots aquests 
treballadors i educadors que tenen usuaris que hauran d’esperar com a mínim fins el 
setembre a poder entrar en aquest pla.    
 
Te la paraula la Sra. Fernández: 
 
Muchas gracias Sr. Alcalde, en primer lugar  lo que le diré es que me parece una 
absoluta irresponsabilidad por parte del anterior Equipo de Gobierno haber seguido 
adelante con la contratación de todas estas personas sabiendo que el SOIB no había 
hecho la transferencia necesaria y siendo conscientes de cual era la situación 
presupuestaria del Ayuntamiento y que no podría hacer frente a estas nominas, esto me 
parece una irresponsabilidad, pero también les diré que ahora gobierna el Partido 
Popular, que lo que haya hecho el anterior Equipo de Gobierno mejor o peor, es 
responsabilidad nuestra y que somos nosotros que tenemos que asumir estos problemas, 
desde luego no fue una decisión fácil, no piensen que nos levantemos un día vimos que 
había que contratar estas personas, que el presupuesto es limitado  o prácticamente nulo, 
el Sr. Martínez lo podría explicar mucho mejor y que decidimos bueno pues no se 
contratan a todas estas personas, ha sido una decisión difícil, se ha estudiado la manera 
de hacerla viable, se han mirado otras alternativas, pero teniendo en cuenta que esas 
personas tenían que empezar a trabajar el día 20 de junio lo que no nos podíamos 
arriesgar es que fuesen contratadas y no se pudiesen pagarle las nóminas porque solo 
faltaría encima de cual es su situación de que trabajasen y no se pudiesen pagar las 
nóminas, por eso se tomo la decisión de aplazar la contratación hasta septiembre 
mientras buscamos otras soluciones y mientras buscamos unas medidas con las que si 
que podamos contratar a todas estas personas que ha mencionado de todas formas 
respecto al total de 346 personas le podrá dar más datos la regidora responsable del 
Imfof que creo que también le hacen una pregunta y yo me voy a limitar a las personas 
usuarias de servicios sociales que estaban dentro de esta contratación, le diré que en 
total de las 700 personas aproximadamente que se iban a contratar, 350 de las cuales ya 
están contratadas se solicitó desde Servicios Sociales 144, de estas fueron admitidas o 
seleccionadas 101 personas, 53 ya fueron contratadas en la primera fase, primeaa fase 
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que también debo decir que se están haciendo muchísimos esfuerzos presupuestarios 
para poder pagar las nóminas a estas personas que estaban contratadas y que la 
transferencia tampoco ha llegado todavía y quedan ahora un total de 48 personas, es 
decir usuarios de Servicios Sociales de estas 346 hay 48 personas, puede parecer una 
cifra reducida, pero evidentemente no son una cifra, son personas y cada una tiene su 
situación, estas personas siguen siendo usuarios de los Servicios Sociales, cada uno de 
sus centros sigue atendiéndoles, no se ha esperado hasta septiembre para ver que se 
puede hacer de hecho se ha vuelto a hacer la petición al Imfof que si por los cauces 
normales si surgiese alguna oferta laboral pudiesen contratarles a pesar de este 
aplazamiento y lo que le puedo decir  es que si que seguimos trabajando, estas personas 
evidentemente están pasando por una situación precaria tienen un perfil vulnerable pero 
desde Servicios Sociales seguimos trabajando con estas personas, pero creo que también 
deberían ser conscientes de la irresponsabilidad que cometieron de seguir adelante con 
estas contrataciones de no estudiar cual era la viabilidad antes de dar esperanzas a estas 
personas, evidentemente ahora la responsabilidad es nuestra y la vamos a asumir, pero 
según que frases tampoco las diría yo muy a la ligera. Muchas gracias.  
 
Te la paraula el Sr. Noguera: 
 
Moltes gràcies per la resposta, jo lo que no puc entendre es que ajuntaments com Inca, 
Binissalem, Alaró que son ajuntaments petits i tenen molt menys marge de maniobra 
econòmica que l’Ajuntament de Palma poden fer front al Pla de Fent Feina i 
l’Ajuntament de Palma no ho pot fer, que qualcú m’ho expliqui, jo crec que Sr. Isern a 
la  seva campanya electoral pareixia el SOIB, havia de donar feina a tothom i 
comencem amb 350 persones del Pla d’ocupació que ja no tindran feina com a mínim 
fins el setembre i desprès ja parlarem amb el Sr. Gilet sobre els 10 dinamitzadors 
lingüístics que se’n van al carrer, això es un total de 353 persones que en aquest 
Ajuntament a dia d’avui havien de fer feina i ara no en fan, si això es crear ocupació que 
vingui vostè i m’ho digui per favor, per favor, estem parlant de persones que son aturats 
de llarga durada que vol dir que com a mínim fa un any que no fan feina, la gran 
majoria ja no cobra de l’atur, estem parlant de prioritzar, es que el problema de la dreta i 
de l’esquerra es que l’esquerra prioritza el tema social, perquè si nosaltres estessim 
governant aquestes persones ara estarien fent feina, això es seguríssim perquè per anar a 
parlar amb Acciona, corrensos tots, el batle, el Sr. Gijón, però per anar  a parlar amb la 
Conselleria de Turisme i Treball que sortadament son del mateix color no he vist 
aquesta alegria i aquesta rapidesa, per favor, evidentment tots els plans d’ocupació que 
son d’una administració a una altra no es paguen en efectiu ni en immediat, ni abans, tot 
te un tràmit econòmic, per favor jo l’únic que demano es que prioritzin lo social, hi ha 
gent que ho esta passant molt malament, estem parlant de 300 famílies amb un perfil de 
quasi exclusió social, de quasi exclusió social, exclusió social vol dir que tindran molt 
complicant poder tornar a entrar en els circuits laborals i aquest pla d’ocupació era molt 
important, primer per el treball i segon perquè la formació, perquè els 4 primers mesos 
hi havia 4 hores de formació i 4 hores de treball, jo només li puc dir que per favor hi ha 
coses molt urgents i aquesta es una cosa molt urgent i si varen prometre feina, per favor 
que prioritzin la feina envers d’altres coses que poden esperar.      
 
Te la paraula la Sra. Fernández: 
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 Muchas gracias, a lo mejor es que los ayuntamientos que ha mencionado el anterior 
Equipo de Gobierno hizo las cosas bien y no se encontraban con un presupuesto que no 
pudiese asumir estas contrataciones en vista de que los trámites son tan grandes que no 
lo son, esta transferencia aya tendría que haber estado hecha y de todas formas la Sra. 
Regidora responsable del Imfof les podrá dar más datos, el Ayuntamiento en este caso 
el Partido Popular, es cierto que se comprometió y así lo vamos a hacer a generar 
puestos de trabajo, pero los puestos de trabajo quien de verdad los generan y los que son 
fijos y los que van a dar más trabajo no los genera el propio Ayuntamiento, las propias 
administraciones, también hay que tenerlo en cuenta, estas contrataciones eran de 6 
meses, nosotros queremos puestos de trabajo en los que las personas puedan tener una 
seguridad, que no duren solamente 6 meses y por esa línea vamos a ir que también la 
desarrollará la Sra. Crespi, lo que le puedo decir y se lo vuelvo a reiterar es que 
seguimos trabajando con todas estas personas que lo vamos a seguir haciendo, que 
desde los centros de servicios sociales como muy bien conoce usted  se esta haciendo 
una gran labor que se están asumiendo muchísimas competencias impropias y que los 
trabajadores sociales cada día hacen más esfuerzos porque los recursos son limitados y 
desde aquí la verdad es que me gustaría reconocer todo el trabajo que esta haciendo 
todo el equipo de Servicios Sociales porque me consta que es muchísimo, ahora bien 
también le diré que no me hablen de prioridades y de las prioridades que tenía el 
anterior Equipo de Gobierno, porque creo que en breve estaremos en disposición de dar 
determinados datos que según que palabras de prioridades que se hacían en Servicios 
Sociales creo que recordaremos las palabras que ha dicho hoy Sr. Noguera. Muchas 
gracias. 
 
Contestada. 
 
45.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 

competències de l’Àrea de Cultura i Esports (271/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSM-IV-ExM  presenta la següent pregunta oral:  
 
Les institucions públiques de les Illes Balears estan obligades, per llei, a promoure 
la llengua catalana. L’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears, la Llei de 
Normalització Lingüística, el Reglament Municipal de Normalització Lingüística 
de l’Ajuntament de Palma, la Declaració Institucional de Normalització 
Lingüística de l’Ajuntament de Palma, el Pla General de Normalització Lingüística 
i la Carta Europea de Llengües Regionals i Minoritàries són els garants legals per 
al seu compliment a Palma. 
 
Arran de la supressió de l’àrea de Política Lingüística de Cultura en el nou Decret 
de Batlia relatiu a l’organització dels Serveis Administratius de l’Ajuntament de  
Palma, i de l’eliminació del Servei de Dinamització Lingüística de l'Ajuntament de 
Palma, demanam al regidor de Cultura i Esports: com pensa dur a terme la 
política de normalització lingüística? 
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Intervé el representant de l’Associació de Veïns es Raval de Santa Catalina: 
 
Molt Honorable Sr. Batle, senyores i senyors regidors, l’Associació de Veïnats  Es 
Raval de Santa Catalina, referent a aquest punt exposa el següent: La supressió de l’àrea 
de Política Lingüística de Cort, pensem es un dels primers símptomes de Govern de 
drets, significa una involució absoluta al model social i lingüístic de Palma, aquest fet, 
òbviament significa un retrocés en polítiques socials, territorials, culturals o 
lingüístiques, l’arribada del PP a Cort, deixa també enlaire el futur d’una dotzena de 
dinamitzadors lingüístics, no son prioritaris pel PP, les majories absolutes no son una 
carta blanca per fer el que es vol, idò no es pot eludir la legalitat vigent, les majories 
absolutes del PP, en bona part d’Institucions de les illes, fan presagiar temps difícils per 
a la llengua i la cultura, com exemples propers i recents al País Valencià i Galícia, amb 
aquesta absurda decisió de supressió de l’àrea de Política Lingüística de Cort per part 
del nou Equip de Govern el PP, demostren així el desinterès i el desconeixement de la 
realitat lingüística de Palma i provoquen també més enfrontament, es un fet dolorós, la 
Constitució assenyala que les llengües d’Espanya diferents del castellà seran objecte 
d’especial protecció, l’Estatut palesa al·lega que el català es la llengua pròpia  ales 
Balears, a partir d’aquests dos fonaments essencials seria lògic que el flamant Equip de 
Govern del PP de Cort hagués mantingut  l’Àrea de Política Lingüística , ja sabem que 
l’austeritat comanda i que la política de retallada implica suprimir càrrecs i 
competències per tal d’abaratir el funcionament de l’administració, però la política 
lingüística  no s’hauria de considerar  en cap cas una qüestió accessòria, tot el contrari, 
es i serà fonamental per fer valer els drets balears davant Madrid, la defensa de la 
llengua la cultura i la idiosincràsia pròpies son la gènesi de l’estat de les autonomies, 
que tant ha contribuït al desenvolupament harmònic espanyol en les tres darreres 
dècades, l’origen de l’estructuració autonòmica ve dels anys 30, amb els estatuts de 
Catalunya, del País Basc, de Galícia i de manera molt embrionària de les Illes Balears 
durant la República. El fet lingüístic diferenciat fou essencial per intentar la superació 
del vell centralisme que taponava i enfosquia un desenvolupament equilibrat del 
territori, recuperada la democràcia en els setanta l’estat de les autonomies es feu 
extensiu per tot arreu, tant a comunitats bilingües com monolingües, però el motor foren 
els territoris amb llengua pròpia, es una llàstima que el PP de Cort renunciï al 
Departament de Normalització Lingüística que segella el fet diferencial. L’Associació 
de Veïnats Es raval de Santa Catalina, en definitiva demana al nou gabinet de Cort que 
rectifiqui.     
 
Intervé la representant de Joves de Mallorca per la Llengua:  
 
Bon dia, primer de tot Joves de Mallorca per la Llengua es una entitat que fa ja 17 anys 
que vetlla per la promoció de la llengua pròpia  entre el jovent, els nostres objectius son 
apropar el català als joves, siguin nascuts o no a Mallorca mitjançant el lleure i a la 
vegada fer respectar els drets dels catalano parlants, volem avui aquí llançar un missatge 
amb mirada cap al futur, Palma es una ciutat moderna viva i turística i els que hi hem 
nascut ens sentim orgullosos, tot i això es a la nostra ciutat on la llengua pròpia no ens 
enganyem es troba en situació de desavantatge i de cada dia es recula més en el seu us, 
defensar, promocionar i parlar català a Palma es la normalitat d’una llengua que encara 
malauradament no s’ha assolit, per aquest motiu Joves de Mallorca per la Llengua, 
demanem que es segueixi promocionant la llengua pròpia, Joves de Mallorca per la 
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Llengua varem presentar als partits polítics tota una sèrie de mesures urgents per la 
promoció de la llengua catalana, demanarem que la llengua catalana sigui l’eix 
fonamental de cohesió social i l’eina bàsica en el procés d’integració de tots els nous 
vinguts que venen a Palma, demanem més fermesa i voluntat per part de les institucions 
per fer-los....més mallorquins i posar al seu abast recursos perquè aprenguin la nostra 
llengua i visquin plenament en català, demanem que l’iniciativa dels dinamitzadors 
lingüístics sigui plenament impulsada i arribi a totes les barriades de Palma perquè 
posteriorment pugui ser exportada a la resta de l’illa, cal respectar i impulsar la 
legislació en matèria lingüística no només a nivell estatal, sinó també a nivell europeu 
perquè fa a la protecció de llengües minoritàries i vetllar perquè les mesures impulsades 
fins ara es compleixin, demanem que els càrrecs públics facin una crida en favor de l’ús 
de la llengua catalana i que en donin exemple fent-la servir sempre en l’exercici del seu 
càrrec, així mateix caldria rectificar en la decisió presa de suprimir la direcció general 
de política lingüística, una area que feia bona feina no només en favor de la llengua sinó 
també com a erina de conscienciació social i que no pot desaparèixer sense sr 
reemplaçada per un organisme que n’assumeixi les competències, no ens hem de quedar 
amb els avanços fets fins ara, ja que tenim l’oportunitat de canviar les coses fem-ho a 
millor i demostrem en un context inter cultural que podem fer de la nostra ciutat un punt 
de trobada internacional i obert al mon i que ho podem fer perfectament amb la llengua 
d’aquí, la que ens es pròpia i la que hem heretat de pares i padrins es per això que el 
jovent avui ens fem arribar la nostra veu per demanar una cosa ben senzilla que puguem 
fer vida en català a la nostra ciutat, que es canostra i que ens estimem, pensem que una 
Palma millor es possible i per això demanem a l’Ajuntament que no es refugiï amb 
l’excusa de la crisi econòmica perquè sabem que invertir en català es invertir en futur. 
Gràcies. 
 
Te la paraula el Sr. Noguera: 
 
 Jo voldria començar la introducció en aquesta pregunta amb el diari de sessions del 29 
d’abril de 1986, el dia que es presentava al Parlament de les Illes Balears la Llei de 
Normalització Lingüística, he agafat uns trossos d’una intervenció per desprès fer la 
meva pregunta, “des del Decret de Nova Planta han passat gairebé tres sègles en els 
quals les pressions castellanitzants molt sovint subtils però sempre eficaces han intentat 
arraconar una esfera familiar a la nostra llengua, privant-la de tota validesa pública i 
oficial, sortosament no ho han pogut fer, l’amor del nostra poble envers tot allò que hi 
pertany ha fet que la nostra llengua hagi sobreviscut i que es trobi ara en condicions de 
poder  començar a caminar cap a la seva rehabilitació, la llengua castellana ha dominat i 
la catalana ha estat relegada al paper de llengua domèstica i familiar, normalització vol 
dir superar la marginació que ha sofert aquesta llengua, salvant-la de la seva situació 
d’inferioritat a fi d’aconseguir la seva equiparació a la llengua oficial de l’estat, 
normalització vol dir posar les dues llengües en pla d’igualtat, donant a la llengua 
catalana el tractament que li correspon com a llengua cooficial, es tracta en suma de 
donar-li la validesa que mai no hauria d’haver perdut, de fer que tots els ciutadans de les 
Balears la coneguin i l’utilitzin amb correcció i sense traves,  tant a l’esfera familiar 
com a l’esfera publica, des de l’àmbit més col·loquial a l’estructura més formal, des 
d’aquí vull assumir ara el compromís en nom del Govern de fer el que sigui necessari 
per aplicar la norma que ara es presenta, de lluitar perquè els seus efectes es facin sentir 
dins la nostra societat, es una feina que farem gustosament i para la qual demanem la 
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col·laboració de tots, perquè entenem que es una responsabilitat comuna que es troba 
per damunt de signes polítics i ideològics”. Encara que no ho pareixi el 1986 governava 
el Partit Popular i el conseller de Cultura que es protagonista d’aquestes paraules era el 
Sr. Gilet Girard, 25 anys desprès tenim el regidor de Cultura Fernando Gilet Sancenón i 
jo m’agradaria demanar-li que desprès de eliminar del Decret d’Organització de 
l’Ajuntament de Palma l’Àrea de Política lingüística i desprès d’eliminar el projecte de 
dinamització lingüística com pensa fer vostè la política de normalització lingüística que 
per obligació ha de fer a la ciutat de Palma. 
 
Intervé el Sr. Gilet: 
 
Molt bon dia, lo primer de tot comentar i serè en aquet cas molt concret i molt clar, que 
la llengua pròpia que tenim nosaltres l’entenem com un valor cultural de primer ordre 
del qual també ens sentim orgullosos, per part d’aquest Govern municipal es donarà 
compliment com no podria ser d’una altra manera i com ha dit el Sr, Valls com un 
principi de principis lo que es la legalitat, lo que es la seguretat jurídica, es a dir la Llei 
de Normalització Lingüística i el Reglament d’aquest municipi, en respecta a la nostra 
política nosaltres mantenim el Servei d’assessorament lingüístic tant pel que fa els 
òrgans administratius del mateix Ajuntament com el Servei d’atenció als particulars i 
les empreses que així ho hagin de menester o ho demanin, en respecte a lo que vostè 
m’ha comentat a la Direcció General de Política Lingüística la nostra decisió política no 
només queda reduïda a la supressió d’aquesta Direcció General, nosaltres també hem 
suprimit la Direcció General de Cultura, també hem suprimit la Direcció general 
d’Arxius. Biblioteques i patrimoni, es a dir nosaltres hem reduït més del 50% dels alts 
càrrecs polítics que vostès només a la Regidoria de Cultura tenien, li serè un poquet més 
gràfic, vostès ocupaven 5 despatxos, nosaltres només n’ocupa’m dos. Moltes gràcies. 
 
Te la paraula el Sr. Noguera: 
 
Sr. Gilet, el pressupost de política lingüística del 2007 al 2011 era un 0’01 del 
pressupost total de l’Ajuntament de Palma, ojo amb la rebaixa econòmica, si es aquest 
l’argument anem arreglats, jo ja anuncio que pel proper Ple presentarem una moció 
perquè els que feien la normalització lingüística que per Llei  l’Ajuntament esta obligat 
a fer que era el Servei de Dinamització Lingüística, perquè recordem que el servei 
d’assessoria que vostè diu que s’ha mantingut es un cos funcionarial que no fa 
normalització lingüística simplement assessora i corregeix textos de totes les àrees de 
l’Ajuntament de portes cap endins i desprès assessora qualque persona individual o 
persona jurídica en qüestions varies, això no es fer normalització lingüística no ho es, en 
tot cas jo li demano, li prec que no faci polítiques anti mallorquines, l’eliminació del 
Servei de dinamització lingüística es una política anti mallorquina i no hem posi 
l’excusa de la crisi perquè ja li repeteixo era un 0’01%, res tant barat avia sortit tan bo, 
perquè hi ha un munt d’entitats veïnals que li poden explicar de primera mà quina tasca 
feien els dinamitzadors lingüístics, ja per acabar només li demano que s’inspiri amb les 
paraules del Sr. Gilet Girard aquelles que deia des d’aquí vull assumir ara el compromís 
en nom de l’Ajuntament de fer el que sigui necessari per aplicar la norma que ara es 
presenta, de lluitar perquè els seus efectes es facin sentir a la nostra societat, es una 
feina que farem gustosament i per la qual demanem la col·laboració de tots, la nostra la 
tindrà perquè entenem que es una responsabilitat comuna que es troba per damunt de 



 

- 47 - 

signes polítics o ideològics, la llengua i la política lingüística ha de transcendir de Partit 
Popular, d’Iniciativa Verds, de PSOE es una cosa del ciutadà, i hem dirà es que d’això 
fa 25 anys, si, però es que la realitat d’ara encara es molt més dura, tenim molta mes 
gent que son de procedència d’origen estranger que hem de doblar com administracions 
els esforços perquè coneguin la realitat de la llengua pròpia de les Illes Balears, jo Sr. 
Gilet anirem parlant bastant d’aquest tema i li ofereixo consens per poder construir 
veritablement unes polítiques de normalització lingüística, tot es pot .....si el Servei de 
Dinamització Lingüística ha de ser una cosa o l’altra ja ho veurem, ho podem parlar, ho 
podem tractar, ho podem acordar, però per favor que les polítiques lingüístiques no 
s’equiparin al paraigües del partidisme que es algo més, en resum Sr. Gilet cerquem el 
consens perquè la veritat nosaltres no tenim ganes de confrontació.   
 
Te la paraula el Sr. Gilet: 
 
Le agradezco sus últimas palabras si bien usted no me ha dado ni los 100 días de 
cortesía ni apenas una semana, fue incluso un medio de la semana pasada quien tuvo 
que matizar sus declaraciones explicándole un poquito cuales habían sido mis 
afirmaciones con respecto a esta cuestión, usted hace poco hablando de Bienestar Social 
hablaba de pues la grave situación económica, la situación de máxima urgencia de 
muchísimas personas de nuestra ciudad y me hablaba de prioridades, yo le digo a usted, 
ustedes se gastaron 487.201€ y con 12 céntimos en dinamizadores lingüísticos en los 
últimos 4 años y tenían previsto gastarse otros 368.000 que hemos podido redireccionar 
para atender en primer lugar a nuestro compromiso electoral y a otras prioridades que 
entendemos mucho más adecuadas en el contexto actual, es decir ustedes tenían 
voluntad política para destinar la soberana cifra de 855.000€ a dinamizadores 
lingüísticos, la diferencia entre ustedes y nosotros con respecto a este planteamiento a la 
normalización lingüística es muy simple, por parte del Partido Popular nosotros 
entendemos la normalización lingüística  desde un concepto, desde una idea de 
normalidad como dice su propia palabra, usted ha mencionado a mi padre, pues mi 
padre evidentemente fue uno de los padres de esta Ley de la cual me siento muy 
orgulloso y refrendo en su totalidad todas las afirmaciones que usted ha comentado, 
como decía desde la normalidad, desde la armonía y muy importante desde la libertad, 
tal y como ha sucedido siempre en la realidad de nuestra calle, y adelanto con respecto a 
su propuesta de consenso que va a tener siempre una explicación y un porqué a todas 
mis políticas, pero también le digo que nuestro compromiso es gobernar con esta 
filosofía, con esta política la de la libertad, la de la armonía y la normalidad, la de 
conducir la realidad de la calle a la administración, la diferencia como comentaba al 
principio con nosotros es que ustedes entienden la normalización lingüística con una 
visión partidista, con una visión sectaria, con una visión interesada y como prueba de 
ello esta que entre sus dinamizadores lingüísticos se encuentran pues algunos candidatos 
de su propia formación lingüística, ustedes están defendiendo el trabajo de sus propios 
candidatos, ustedes por tanto entiendo yo no tienen ninguna autoridad moral para darnos 
lecciones en este campo visto lo comentado. Muchas gracias.       
 
Contestada. 
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12.  Proposta d’aprovació d’acord de personar-se davant el Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 3 en el procediment ordinari núm. 90/11. 

 
Es proposa: 
 
D'acord amb el que  disposa l'art. 123.1 m) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, modificada per 
Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per a la Modernització del Govern Local , és 
atribució del Ple decidir, segons el nostre parer, sobre la defensa de l'Ajuntament de 
Palma en el següent recurs contenciós administratiu:  
 
JUTJAT CONTENCIOS ADMINISTRATIU NÚM. 3 
Procediment ordinari núm. 90/11 
Actor: “CONCESIONARIA HOSPITAL SON DURETA, S.A. (CH SD)” 
Acte impugnat: Acord de l’Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 25-05-10, pel 
qual es va desestimar el recurs de reposició interposat contra acord del Ple que va 
denegar la sol·licitud de declaració d’especial interès o utilitat municipal del Nou 
Hospital de Son Dureta, instada amb motiu de la construcció de l’esmentada obra.  
 
Per la qual cosa es proposa elevar a l’Ajuntament Ple el següent 
 
A C O R D: 
 
S’acorda personar-nos i que la representació i defensa de l’Ajuntament de Palma 
en el recurs contenciós administratiu, Procediment ordinari núm. 90/11 del Jutjat 
contenciós administratiu Núm. 3,  serà a càrrec dels lletrats municipals, i se’ls 
faculta per dirigir-lo en totes les seves instàncies i incidents. La representació de 
l’Ajuntament podrà ser a càrrec de la procuradora Magdalena Cuart Janer.  
 
S’aprova per unanimitat. 
 
13.  Donar-se per assabentats de l’aprovació dels estatuts de la Fundació Pilar i 

Joan Miró a Mallorca, en base a que no hi ha hagut al·legacions durant el 
període d’informació pública.  

 
Es proposa: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma, de dia 19 d’abril de 2011 va aprovar per unanimitat 
amb el quòrum de la majoria absoluta legal establerta sotmetre a informació pública 
l’acord de modificació dels Estatuts de la Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca, amb el 
nou articulat aprovat, durant el termini d’un mes. , mitjançant anunci al BOIB i a la web 
municipal, d’acord amb l’art. 47.2 de la Llei 20/2006, municipal i de règim local de les 
Illes Balears i si durant aquest període d’informació pública no es presenta cap 
al·legació, aquesta aprovació esdevindrà definitiva. 
 
Es va sotmetre a informació pública aquest acord de modificació dels estatuts, durant el 
termini d’un mes i es va publicar al BOIB núm. 66  de dia 3 de maig de 2011. 
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Una vegada transcorregut el termini d’un mes i consultades les dades del Registre 
General resulta que no hi ha hagut cap al·legació dins el termini comprès entre el 3 de 
maig de 2011 i el 4 de juny de 2011, ambdós inclosos, per la qual cosa es dona compte 
al Ple de l’aprovació dels Estatuts de la Fundació Pilar i Joan Miró a  Mallorca.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
14.  Proposta d’aprovació de comprovació de l’inventari de bens d’aquesta 

Corporació fins al 30 d’abril de 2011, amb motiu de la renovació de la 
Corporació. 

 
Es proposa: 
 
En compliment dels articles 132.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears i 33.2 del Reglament de béns de les entitats locals, cal 
dur a terme la comprovació de l’inventari amb motiu de la renovació de la Corporació, 
tal i com assenyala l’article del Reglament de béns abans esmentat.  
 
Per això la TAG cap de Secció que subscriu, d'acord amb el que disposa l'article 34 de l'esmentat 
Reglament de béns, l'article 22 q) de la Llei 7/1985 de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim 
local i els articles 172 i 175 del Reglament d' organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, considera oportú elevar a l'Ajuntament Ple la següent proposta d' 
 
A C O R D 
1er.- Aprovar la comprovació de l'inventari de béns d' aquesta Corporació  fins al 30 
d’abril de 2011, amb motiu de la renovació de la Corporació,  conforme a les relacions que  
s'acompanyen com a annex i que consisteixen resumides en: 

 
  EPÍGRAF I  
  Immobles…...........................................  413.693.271,09 €               
 
   EPÍGRAF I I 
  Drets reals…………………………………   
   
  EPÍGRAF III 
  Béns de caràcter historic-artístic o 
  de considerable valor econòmic …………. 1.220.631,45 €               
   
  EPÍGRAF IV  
  Valors Mobiliaris…………………………. 2.661.441,50 € 
     
    EPÍGRAF V 
    Vehicles…………………………………… 6.039.553,00 € 
 
    EPÍGRAF VI 
  Semovents…………………………………. 23.304,08 € 
 
  EPÍGRAF VII 
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        Mobles no compresos en apar- 
        tats anteriors ………………………………  10.564.145,04 € 
 
   EPÍGRAF VIII. 
  Béns i drets revertibles........................................... 48.877,29 €             
 

2on.- Remetre aquesta rectificació a la Delegació del Govern d'aquesta Comunitat 
Autònoma i al Govern de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears segons l'article 32.1 
del Reglament de Béns de les entitats locals. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
15.  Proposta d’aprovació de rectificar l’errada material al plànol Q-30 i Q-31 de 

la sèrie D.01 del vigent PGOU, en el sentit de canviar la qualificació E4m per 
E4a a la Parcel·la situada al c/ Mar Jònica, 9. PA10/0008. 01prem46. 

 
Es proposa: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI- En data 25-06-10 es va comunicar per 
l’arquitecte tècnic cap de secció d’Informació Urbanística  l’existència d’una possible 
errada material al plànol Q-30 de la sèrie D.01 del vigent PGOU. Traslladat als tècnics del 
servei de Planejament, en data 11-03-11 s’ha redactat documentació gràfica i escrita de 
correcció de l’errada referida a la Parcel·la situada al c/ Mar Jònica, 9 consistent en 
canviar la qualificació E4m per E4a. 
 
Atès que la transitòria primera de la Llei 8/2010 es refereix a alteracions de planejament i 
consideram que això es tan sols una errada material; atès el que disposa l’article 105.2 de 
la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
del procediment administratiu comú, els articles 41 del RD 1346/76, de 9 d'abril, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei del règim del sòl i ordenació urbana, i els articles 
concordants del Reglament de Planejament,  els articles 172 i 175 del Reglament 
d’organització, funcionament i  règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 
123.1.i), 122-4-a), i  amb el “quorum” establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de 
la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures 
per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i següents del 
Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, 
la TAG que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  
resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern, per tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ 
dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
1r.-  Rectificar l’errada material al plànol Q-30 i Q-31 de la sèrie D.01 del vigent 
PGOU, en el sentit de canviar la qualificació E4m per E4a a la Parcel·la situada al c/ 
Mar Jònica, 9, considerant l’informe del tècnic d’Informació urbanística i la 
documentació emesa pel servei tècnic de Planejament en març de 2011. 
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2r.- Elevar l'expedient al Consell de Mallorca, òrgan competent perquè acordi 
l'aprovació de la citada rectificació d’errada material. 
 
3r.- Comunicar el present acord a Informació Urbanística i al Consorci de la Platja 
de Palma. 
 
S’APROVA per unanimitat amb el quòrum de la majoria absoluta legal establerta. 
 
16.  Proposta d’aprovació d’aprovació definitiva de  la Modificació del Pla parcial 

de Sa Teulera. PC07/0004. 03prad50. 
 
Es proposa: 
 
INFORME DE LA TAG, CAP DE SERVEI.- La Modificació del Pla Parcial de Sa 
Teulera, presentada per l´entitat “Promotora Reina 1957 SA”, representada pel Sr. Jesús 
Angel Torquemada Hernández, va ser aprovada inicialment, per acord de la Junta de 
Govern de Palma el 13-05-09, i informada favorablement per la Comissió Permanent de la 
Comissió Balear de Medi Ambient de 27-03-09 amb unes observacions que han estat  
introduïdes en la documentació que ara s’aprova definitivament. El projecte va ser sotmès 
a informació pública, sense que s’haguessin formulat al·legacions i es va aprovar 
provisionalment en data 29-07-09. 
 
Es va requerir a la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i Patrimoni 
Històric l'informe preceptiu  a què fa referència l'article 5.1 de l'RDL 16/81, de 16 
d'octubre i en data 1 d’octubre de 2009 es va rebre comunicació signada per la consellera 
executiva de Territori del Departament del Territori del Consell Insular de Mallorca, en 
la que ens manifestaven que per a poder-se tramitar l’emissió de l’informe demanat, 
s’hauria de presentar documentació complementaria. En contestació a l’informe 
esmentat es va  remetre informe  tècnic municipal i per la Comissió en sessió celebrada 
el 28-07-10 es va informar amb unes consideracions (ajustament de paràmetres sense 
augment d’edificabilitat, manteniment de les zones expressament assenyalades al 
PGOU, reserves mínimes d’aparcament, les ordenances hauran de contenir les 
determinacions de la CMAIB, menció a la gestió). Tal acord juntament amb informes 
que han anat realitzant els tècnics municipals s’han remès al promotor perquè 
modifiques la documentació, el qual ha anat presentant diversa documentació fins que la 
presentada en data 9-03-11 (el 10-03-11 en el registre de planejament) ha merescut 
l’informe favorable de l’arquitecte cap del servei tècnic de planejament en data 11-03-
11.  
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), del capítol II, 
títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de 
Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i 
següents del Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, la TAG que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar 
la següent  resolució: 
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“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació de la modificació esmentada, per tal que 
sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció 
del següent:  
  
A  C  O  R  D 
 
1. Aprovar definitivament la Modificació del Pla parcial de Sa Teulera, presentada 
pel representant de l’entitat “Promotora Reina 1957 SA” i redactada per l’arquitecte 
Antonio Forteza Forteza, amb registre d’entrada en el Departament de planejament 
el 10-03-11, vist l’informe tècnic favorable de l’arquitecte cap del servei tècnic de 
planejament en data 11-03-11, juntament amb els plànols 1, 2 i 3  presentats en 
data 21-12-10 (registro de planejament el 22-12-10). 
  
2. Publicar el present acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears i notificar-lo als 
promotors. Quedarà aleshores aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a 
les àrees del territori objecte d'aquest acord. 
 
3. Donar trasllat d’aquest acord a la resta de Serveis d’aquesta Gerència 
d’Urbanisme que es puguin trobar afectats.  
 
S’APROVA amb 26 vots a favor (PP i PSOE) i 3 abstencions (PSM-IV-ExM). 
 
17.  Proposta d’aprovació definitiva de  l´Estudi de Detall per a la instal.lació d´una 

escala exterior d´ evacuació, amb la finalitat de donar compliment a les normes 
sobre prevenció d´incendis, a hotel ubicat a la Pça Almirall Churruca núm. 5. 
PE09/0009. 05prad148. 

 
Es proposa: 
 
INFORME DEL TAG CAP DE SECCIÓ. Una vegada aprovat inicialment per la Junta de 
Govern de Palma en sessió de 14 d´abril del 2010, el projecte d’estudi de detall per a la 
instal.lació d´una escala exterior d´evacuació, amb la finalitat de donar compliment a les 
normes sobre prevenció d´incendis, a hotel ubicat a la Pça Almirall Churruca núm. 5, Palma, 
presentat pel Sr. Guillermo Pol Ferrer, en representació de l´entitat “Hotel Casita Blanca SA”, i 
redactat per l´arquitecte Rafael F. Rigo Rosselló, fou exposat al públic durant quinze dies 
mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 195 de 1-6-2010, 
edicte núm. 12341(incloentse llistat de propietaris afectats als efectes de notificació per edicte als 
propietaris que no poguessin esser objecte de notificació individualitzada), al periòdic “Ultima 
Hora” de 21-5-2010, al tauler d'edictes de la Corporació i notificat als propietaris afectats per 
l´àmbit de l´Estudi de Detall, d´acord amb l'article 140.3 del Reglament de planejament, sense 
que en el termini d'informació pública, que va finalitzar dia 19-6-2010 s’hagin presentat 
al.legacions. 
       
Es va produir la suspensió de l'atorgament de llicències, suspensió que s'aixecarà amb l'acord 
d'aprovació definitiva. 
 



 

- 53 - 

L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim del sòl i 
ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, i el 140 del 
Reglament de planejament. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 
de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) 
i 12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG que subscriu considera que el Consell 
de la Gerència pot adoptar el següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació de l’Estudi de Detall per a la instal.lació d´una 
escala exterior d´evacuació, amb la finalitat de donar compliment a les normes sobre prevenció 
d´incendis, a hotel ubicat a la Pça Almirall Churruca núm. 5, Palma, per tal que sigui elevat a 
l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  l’adopció del següent: 
 
A C O R D 

 
1r. Aprovar definitivament l´Estudi de Detall per a la instal.lació d´una escala exterior d´ 
evacuació, amb la finalitat de donar compliment a les normes sobre prevenció d´incendis, a 
hotel ubicat a la Pça Almirall Churruca núm. 5, Palma, presentat pel Sr. Guillermo Pol 
Ferrer, en representació de l´entitat “Hotel Casita Blanca SA”,  i redactat per l´arquitecte 
Rafael F. Rigo Rosselló,  atès el resultat de la informació pública,  de conformitat amb 
l´informe favorable del Servei de Control de Planejament de data 15-2-2010, obrant a 
l´expedient. 
 
2n. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa queda 
aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest 
acord. 
 
3r.- Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de Mallorca, 
de conformitat al que disposa l´article 140-5 del Reglament de Planejament. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
18.  Proposta d’aprovació de la composició de la Comissió de Centre Històric i 

Catàleg. 
 
Es proposa: 
 
Amb motiu de haver-se de dur a terme canvi de membres de la Comissió de Centre 
Històric i Catalogació, i d’acord amb el que disposa l’article 285 del Texte Refós de les 
normes urbanístiques del Pla General d’Ordenació Urbana, publicat al BOIB núm. 170, 
de 30 de novembre de 2006,  es procedeix a introduir un canvi de la composició de la 
comissió de Centre Històric i Catàleg, i propòs que s’adopti el següent: 
 
A C O R D 
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La composició de la Comissió de Centre Històric i Catàleg introduïts els canvis 
serà la següent: 
 
Presidència: El Batle 
Vicepresidència 1a: El/la titular de l’àrea d’Urbanisme i Habitatge (Jesús Valls) 
Vicepresidència 2a: El/la titular de l’àrea de Cultura i Esports (Fernando Gilet) 
Vocalies: 
 - El/la Coordinadora General de Cultura (Mª José Massot) 
 - El/la gerent d’Urbanisme o persona en qui delegui (Fernando González) 
 - El/la director general d’Urbanisme (Enrique Izcue) 
 - El/la Regidor del Districte Centre i Districte Platja de Palma (Joan Pau 

Reus) 

 - Un/a representant de la Unitat Tècnica de Centre Històric (Pere Seguí) 

 - L’Arqueòleg/a Municipal (Mª Magdalena Riera) 
 - El/la cronista de la ciutat (Bartomeu Bestard) 
 - El/la arxiver municipal  (Pedro Montaner) 

- Un/a representant del Col·legi Oficial d’Aparelladors i Arquitectes tècnics 
i   Enginyers de l’edificació (Ignacio Martínez) 

 - Un/a representant del Col·legi Oficial d’Arquitectes de Balears (Alfons 

Romero) 
 - Un/a representant del Col·legi de Doctors i Llicenciats en Lletres i Ciències 
de 
               les Illes Balears (Francisca Torres) 
 - Un/a representant de la UIB (Catarina Cantarellas) 
 - Un/a representant d’ARCA  (Josep Massot) 

 - Un/a representant de la Societat Arqueològica Lul·liana (Guillem Rosselló) 
  
El/la secretari/a General del Ple de l’Ajuntament o funcionari/a en qui delegui 
(amb funcions de secretari a la Comissió). 
 
S’APROVA amb 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
19.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del  

regidor de l’Àrea delegada de Mobilitat perquè doni resposta i expliqui 
quines seran les principals línees d’actuació que regiran l’Àrea delegada de 
Mobilitat (257/2011). 

 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 89 i 91 del Reglament Orgànic del ple de l’Ajuntament de 
palma, el Grup Municipal PSOE, 
 
SOL·LICITA 
 
La compareixença del regidor de l’Àrea Delegada de Mobilitat, perquè doni 
resposta i expliqui quines seran les principals línees d’actuació que regiran l’Àrea 
delegada de Mobilitat. 
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Te la paraula el Sr. Hila: 
 
Moltes gràcies Sr. Batle, en el Pleno de hoy el Grupo Municipal Socialista ha solicitado 
la comparecencia de 5 regidores delegados para que expliquen los objetivos y las 
política concretas que vayan a llevar a cabo, en los próximos Plenos seguiremos 
pidiendo las comparecencias de los regidores de área y de los regidores de distrito, 
pensábamos que para empezar pues podía ser por los 5 regidores delegados que es lo 
que hoy hemos solicitado, lo que pedimos que expliquen dado que en la campaña 
electoral no  tuvimos oportunidad de conocer prácticamente ninguna propuesta por parte 
del Partido Popular, ni a día de hoy sabemos que es lo que pueden esperar los 
ciudadanos de este gobierno, porque no se les ha explicado cuales son los objetivos más 
allá de 3 cuestiones generales pero la ciudad es mucho más que 3 cuestiones generales, 
ni cuales son los objetivos, ni cuales son las políticas concretas, las medidas concretas 
que se van a llevar a cabo para alcanzar estos objetivos y creo que hoy es una buena 
oportunidad de empezar a explicarlo y este es el objetivo de solicitar estas 
comparecencias, también aprovecho para hacer en general un ofrecimiento de que para 
alcanzar estos objetivos y para poner en marcha estas medidas concretas que espero que 
alguna también tenga la voluntad de pactarla con la oposición, tendrán la mano tendida 
en este caso del grupo socialista para llegar a acuerdos porque muchos de ellos son 
políticas que requieren más de una legislatura y que es bueno que exista cierto consenso 
para que no se cambien después, por lo tanto tienen la mano tendida del partido 
Socialista, en concreto la que nos ocupa y la que me ocupa que es la del regidor de 
Movilidad lo que le solicitamos es que nos explique cuales en el Área de Movilidad los 
objetivos que se van a plantear y las medidas concretas para alcanzarlos y aprovecho ya 
que hemos tenido una oportunidad de hablar esta mañana y algunos de los temas que 
han quedado que en Blanquerna cuando hablábamos de Blanquerna  ya sabía yo que me 
iba a decir lo de las elecciones pero fíjese a veces cuando uno desciende al territorio y 
mira los resultados electorales por barrios se lleva alguna sorpresa y cual es la sorpresa 
que en Bons Aires el PP ha bajado en votos, curioso no?, o sea que el PP que ha 
mantenido votos o ha subido en la mayoría de barrios de esta ciudad, en Bons Aires ha 
bajado, es curioso no? Y en el Camp Redó en los dos barrios donde el eje cívico es uno 
de los temas de debate en la calle, yo creo que esto también conviene hacérselo mirar y 
ver porque …analizar las causas, es bueno siempre analizar las causas, en la pasada 
legislatura la política de movilidad fue sin duda una política de primer nivel, porque la 
política de movilidad en una ciudad moderna es una política que permite transformar la 
ciudad y modernizar la ciudad y es así en la mayoría de ciudades europeas, y se hicieron 
muchas cosas, se hicieron muchas cosas en cuestiones de transporte público, de autobús 
se pusieron en marcha nuevas líneas, se mejoraron las frecuencias de otras y se implantó 
la gratuidad hasta los 16 años como política de movilidad para que los jóvenes se 
subiesen al autobús, se pusieron bonos para fomentar que quien más viaja menos paga, 
se compraron buses menor contaminantes y más baratos, todo hay que decirlo, se 
hicieron utilizables en carril bus de Avenidas y se construyeron en la calle Caro, se 
hicieron políticas para el taxi, campañas de publicidad, aumento de paradas, bus a la 
demanda que lo realizaban los taxis en urbanizaciones donde nunca había llegado un 
servicio público de transporte, se trabajó por el tranvía, por cierto esta mañana he oído 
hablar del tranvía, una condición que parece que nadie recuerda pero yo si, para que se 
construyese el tranvía y estaba así aprobado en el Pleno es que lo pagase íntegramente 
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el estado o sea que el Ayuntamiento de Palma no tenía que poner nada, lo pagaba 
íntegramente el estado, era la condición, por tanto que no digan como se ha dicho esta 
mañana que nosotros queríamos construir un tranvía  y que ahora pues que como 
podíamos hacerlo si no había dinero, porque exigíamos que lo pagase el estado y sino 
no lo queríamos, tan sencillo como eso, se han hecho políticas para las motocicletas, un 
aumento importantísimo de las plazas de aparcamiento, líneas adelantadas, se ha hecho 
política para la bicicleta, se ha hecho política para el coche, aparcamientos disuasorios, 
zonas 30, carril de la vía de cintura, parking del hotel Sayonara, se hicieron políticas 
para el peatón y esta mañana hemos tenido oportunidad de hablar de ellas, muchas más 
ampliación de aceras de muchas calles, el peatón la verdad es que tenía dificultades para 
circular por nuestra ciudad, eliminación de barreras arquitectónicas para las personas 
con discapacidad, se hicieron políticas para el vehículo eléctrico, se hicieron muchas 
cosas en movilidad y me gustaría saber si esa va a ser la línea de este gobierno y 
movilidad va a ser una política destacada o va a pasar entre comillas a un segundo 
plano, no por el Sr. Vallejo sino porque se adopte la decisión de que la política de 
movilidad pase a ser de segundo plano, este es el motivo de la comparecencia. Muchas 
gracias.    
 
Te la paraula el Sr. Vallejo: 
 
Gracias Sr. Alcalde, me ha emocionado yo desde luego si fuera hoy casi le voto, de 
verdad no entiendo como no han ganado las elecciones, vamos a ver empezamos por los 
votos, usted dice que hemos bajado en votos pues tiene los datos mal el 45’14% en 
Arxiduc en el año 2007, el 45’39 en el año 2011 y el 50’12  y efectivamente hemos 
bajado un punto y pico en el año 2011, le recuerdo que ustedes han bajado más de 5 
puntos, es decir podemos hablar de votos,  dice que no hemos explicado las líneas 
maestras, hay un programa publicado esta en Internet se lo puede leer es de lo que le 
voy a hablar yo esta mañana y consenso, por supuesto, siempre tendrá la puerta abierta 
y siempre estaremos dispuestos a negociar todas las actuaciones que llevemos a cabo, el 
tema de la EMT yo no quería entrar, efectivamente han hecho más líneas y gratuidad 
hasta  los 16 años y el problema es el agujero que tiene la EMT, han hecho todo esto sin 
pensar como iban a pagarlo, que eso tiene un coste, es decir ustedes dejan entrar en el 
autobús a diestro y siniestro, perfecto esto es muy social, muy amable, pero luego hay 
que pagarlo Sr. Hila, debe dinero a la EMT no quiero entrar en detalles de cifras porque 
no es el día, pero por el amor de Dios, el tema de los taxis, me habla de taxis que han 
hecho un montón de cosas en los taxis, mire yo me he reunido con absolutamente todas 
las asociaciones de taxistas no hay nada con lo que estén satisfechos con su política ni 
en lo de la TPV del aeropuerto, ni en la famosa disposición transitoria segunda, ni en los 
turnos, ni en nada de nada de nada, yo no lo entiendo, usted me dice que están 
encantados pues, no tengo esta perspectiva yo o no la he tenido con las 3 asociaciones 
mayoritarias, pero bueno le comento lo que vamos a hacer en movilidad, durante la 
legislatura que acaba de comenzar la principal preocupación del Equipo de Gobierno 
como no puede ser de otra manera será crear las condiciones necesarias para contribuir a 
paliar la dramática situación de desempleo que estamos sufriendo, no será la legislatura 
de las grandes infraestructuras ni de los grandes proyectos, nuestras actuaciones irán 
encaminadas a la consecución de este objetivo, priorizando las actuaciones a llevar a 
cabo y recortando gastos, a grandes rasgos la política de movilidad será la siguiente: 
vamos a potenciar el consorcio insular de transportes y asistente permitiendo la 
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coordinación de viajes, tarifas y horarios entre líneas de autobús interurbano, tren, 
autobús urbano y metro, vamos a potenciar la utilización de la EMT, mejorando las 
frecuencias de aquellas líneas que lo necesiten y ampliando los itinerarios que se 
precisen para su optimización, vamos a racionalizar la flota de autobuses de la EMT, 
adaptándola a las características de la red viaria y ajustando su tamaño a las condiciones 
urbanísticas de la ciudad, vamos a llevar a cabo la paulatina sustitución de los autobuses 
de gasoil por otros menos contaminantes, que ya lo iniciaron ustedes, aumentaremos los 
carriles bus, seguiremos aumentando los carriles bus, pero en las rutas de mayor 
demanda y siempre y cuando lo  permita la anchura de la calle en relación con el tráfico 
que soporta, no por capricho, no por decretazo, se hará allí donde sea conveniente hacer, 
implantaremos la prioridad semafórica al autobús en aquellas líneas de la EMT en las 
que técnicamente sea posible, impulsaremos la adaptación de las paradas de la EMT al 
acceso a personas con movilidad reducida, priorizando las líneas que van a diferentes 
hospitales, Son Espases y Son Llatzer, vamos a mejorar el transporte público nocturno y 
ampliaremos las líneas de transporte público con acceso wifi que también existen ya 
aunque solo en la línea 19, realizaremos en estrecha relación con la Regiduría de 
Infraestructuras una política de aparcamientos basada en el estudio de las necesidades 
de ubicación y demanda y  posibilitaremos la creación de aparcamientos en altura y la 
construcción de nuevos aparcamientos según las necesidades de la ciudad, 
continuaremos con la creación de aparcamientos disuasorios escogiendo los 
emplazamientos en función de su facilidad de enlace con la red general de transporte 
público, vamos a aprobar una Ordenanza de circulación de la bicicleta, vamos a intentar 
que esta ordenanza este consensuada y coordinada con la que en la actualidad esta 
redactando la DGT, vamos a crear nuevos carriles bici, repito, vamos a crear nuevos 
carriles bici y sendas peatonales para acceder a los distintos barrios periféricos de la 
ciudad, crearemos vías de itinerario ciclista donde no sea posible la creación de carriles 
bici, modificaremos el trazado de los actuales carriles bici si esto fuera necesario, 
recuperando la fluidez del tráfico en las zonas que así lo establezcan los estudios de 
movilidad  que se lleven a cabo y para que no quepa duda y no tengan ustedes 
preocupaciones como tienen con Blanquerna, como dijimos en campaña electoral 
recuperaremos la capacidad de tráfico rodado en las Avenidas y otras calles preferentes, 
desplazando el carril bici a otras calles de menor importancia en el sistema de tráfico o 
más sobradas de capacidad, vamos a ampliar la red e bicicleta pública  a otras zonas de 
la ciudad siempre y cuando haya disponibilidad presupuestaria, aprobaremos las 
condiciones de uso de bicipalma y reduciremos o eliminaremos en la medida de lo 
posible la lista de espera de los usuarios, redactaremos un plan de movilidad urbana  
sostenible que contemple las actuaciones que favorezcan tanto la movilidad peatonal 
como una ordenación coherente del transporte público y el carril bici, realizaremos un 
nuevo estudio integral de tráfico actualizado, objetivo, realista y con visión de futuro 
que sirva para establecer un plan integral de movilidad, redactaremos un plan de 
seguridad vial con el fin de disminuir la siniestralidad de nuestra ciudad coordinando 
dichas actuaciones con la policía local, nos vamos a implicar directamente en el 
proyecto brigada express  para tratar de solucionar en un plazo máximo de 72 horas 
aquellos desperfectos en la  señalización de fácil a rreglo pero que son enormemente 
molesto para los ciudadanos y que afean la imagen y la seguridad de nuestra ciudad, 
vamos a establecer sinergias con las diferentes administraciones implicadas con el fin de 
conseguir mejorar los accesos a Palma y completar el segundo cinturón de 
circunvalación, desde el consenso y siempre con el objetivo de mejorar el acceso a 
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distintos puntos de atracción y generación de tráfico, resolviendo los puntos actuales de 
conflicto siguiendo con las sinergias con otras administraciones intentaremos conseguir 
la modificación del nudo de Porto Pi, facilitando la salida desde el Dique del Oeste a la 
autopista de poniente, la modificación de los enlaces de las autopistas de levante y 
poniente con la vía de cintura a fin de dar prioridad al itinerario de circunvalación, la 
generación de accesos al Molinar desde la vía de cintura y la autopista de levante, la 
apertura de un enlace que una el Camí dels Reis con la carretera de Soller, la 
transformación de la rotonda de Gran Vía Asima de entrada al polígono de Son Castelló 
desde la autopista de Inca y el Camí Vell de Bunyola, exigiremos completar el enlace de 
la vía de cintura con la carretera de Soller y suprimir el peligroso acceso provisional 
actual, la mejora del enlace de vía de cintura con la carretera de Manacor previendo el 
acceso al parque de bomberos, recuperaremos la calzada de la calle Eusebio Estada 
como travesía urbana, adecuaremos los accesos a los principales mercados municipales 
para que sean fluidos, habilitando parkings y ordenando racionalmente la movilidad 
logística, vamos a mejorar el acceso al polígono Son Castelló desde la calle Archiduque 
Luís Salvador y seguiremos criterios medioambientales, económicos y de sostenibilidad 
en la renovación del parque móvil tanto de la Regiduría de Movilidad como de la EMT, 
estudiaremos las diferentes opciones en función del uso de los vehículos potenciando 
los incentivos para el uso de vehículos eléctricos o híbridos, abriendo líneas de ayuda de 
competencia municipal e implantando puntos  de recarga para vehículos eléctricos en 
diferentes zonas de la ciudad, implantaremos ya está en marcha la ORA verde que 
consistirá en un distintivo acreditativo de la condición de vehículo comprometido con la 
protección del medio ambiente y cero emisiones de CO2 que  ayude a tener una ciudad 
más habitable y sostenible y que fomente una Palma más verde los 365 días del año, 
mediante este distintivo se va a permitir estacionar de manera gratuita en cualquiera de 
las zonas ORA, esta propuesta asimismo se va a hacer extensiva a las flotas de 
vehículos de rent a car para que nuestros turistas apuesten también por el uso de 
vehículos más ecológicos que nos permitan tener una Palma más sostenible, todos 
aquellos semáforos de nueva instalación como son los que hay en la actualidad y los 
vehículos tanto de Movilidad como de la EMT serán renovados basándose en criterios 
de ahorro energético, sostenibilidad y menor necesidad de mantenimiento, 
implementaremos las nuevas tecnologías en la tramitación, resolución e información a 
los consumidores potenciando la utilización de las mismas, todos los ciudadanos van a 
poder dirigirse de hecho ya lo hacen y obtener respuesta de los diferentes departamentos 
de atención al público de le Regiduría de Movilidad en cualquiera de las dos lenguas 
oficiales de nuestra Comunidad Autónoma sin necesidad de solicitud previa, 
coordinaremos las actuaciones viarias, las de planeamiento urbanístico y las áreas de 
comunicación a fin de evitar la duplicidad de esfuerzos y la realización de obras no 
necesarias y además de todo lo mencionado vamos a intentar mejorar todos los servicios 
que prestamos a los ciudadanos y en los que directa o indirectamente intervenga o pueda 
intervenir la Regiduría de Movilidad como son las bicicletas, tanto lo referente a los 
carriles bici como la bicicleta pública, zonas Acire, ORA, aparcamientos, actuaciones 
de la fachada marítima, vehículos eléctricos, híbridos con GLP, nuevos viarios, galeras, 
taxis, departamento de multas, eliminación de puntos negros de siniestralidad, en 
definitiva en los próximos 4 años nuestro objetivo principal será que nuestra ciudad 
Palma vuelva a ser el referente de ciudad puntera del Mediterráneo, queremos una 
ciudad adaptada a su tiempo, ágil, alegre, receptiva con sus visitantes, agradable y 
amable en su entorno, dinámica y austera, vamos a huir de los grandes proyectos que no 
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aporten nada a nuestro objetivo principal, que no es otro que la generación de empleo y 
el bienestar  de nuestros ciudadanos y todo ello realizado sobre unos cimientos sencillos 
pero muchas veces olvidados, especialmente por ustedes, los cimientos del sentido 
común. Muchas gracias. 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Moltes gràcies. Bono, de la intervenció del Sr. Vallejo, sa veritat es que clar que en 
línees generals va bé, el Sr. Vallejo parla de potenciar el consorci de transports, l’EMT, 
introduir millores, prioritzacions semafòriques, carril bus, potenciar aparcaments 
dissuasoris, inclús, en línees generals és un discurs que bono, efectivament compartim, 
que de fet hem aplicat, que de fet amb la legislatura passada hi va haver una voluntat 
política molt forta i molt compromesa per part de l’equip de govern de PSOE i BLOC  
d’impulsar totes aquestes qüestions i de fet, la legislatura passada hi va haver un canvi 
de tendència, unes inèrcies que s’arrossegaven  a la ciutat de Palma de feia molts 
d’anys, crec que és evident que amb la legislatura passada es va invertir la tendència i es 
varen invertir les prioritats i a més això és va notar en el terreny dels fets, es varen  fer 
polítiques d’eixos cívics prioritzant els vianants, per primera vegada es pot circular amb 
uns mínims de requisits de seguretat amb bicicleta a la ciutat de Palma, una mica amb el 
sentit aquest d’invertir les prioritats, primer els vianant, després mobilitat no 
motoritzada com la bicicleta pública, després lògicament ve el transport col·lectiu i com 
el darrer esglaó el cotxe privat, aquesta inversió de prioritats que nosaltres també, varem 
defensar a nivell de discurs i a nivell de fets a la legislatura passada, lògicament amb tot 
això ens posarem d’acord amb impulsar tot aquest tipus de política, el mal del discurs 
del Sr. Vallejo es quan a part de línees generals fer aquest tipus d’afirmacions de 
potenciació del consorci de transports, de l’EMT, el mal és quan es concreta alguna 
mesura palpable i parla, hem tengut la discussió prèvia del tema de Blanquerna i aquí 
ens trobam que tot aquest discurs que en línees generals sona bé, és una música que ens 
sona bé al nostre grup, quan es concreta amb un fet com és tornar a dur cotxes al que ja 
és un eix cívic que la mateixa gent l’ha consolidat com eix cívic, perquè l’està gaudint, 
com aquest eix cívic, resulta que una mesura concreta que aplica el govern del Partit 
Popular, és tornar a dur cotxes al carrer Blanquerna, el mal dels discursos generals 
positius, es que quan es concretin, realment hi hagi una incoherència entre el que es diu 
en línees generals i després el que es fa. Una altra cosa que ens ha preocupat, una altra 
cosa concreta que sí el Sr. Vallejo ha esmentat de manera molt determinada, que és 
desplaçar el carril bici d’Avingudes, que és de les poques mesures concretes que ha 
anunciat que l’equip de govern té voluntat d’impulsar, és una altra mesura concreta que 
no compartim, pensam que es circula amb més seguretat que mai, ara mateix en 
bicicleta per les Avingudes, és un eix que vertebra tot el que és la xarxa i tot i que 
evidentment sempre es poden millorar coses i sempre hi ha, i amb això sempre estarem 
oberts la veritat es que no pareix una bona notícia aquesta concreció. Quan el  discurs es 
concreta, trobam que la veritat es que ens preocupa molt que aquesta línea que va 
emprendre el govern anterior, l’equip de govern anterior del PSOE  i el BLOC, no es 
segueixi, perquè vostès clar ara tenen aquesta disjuntiva, o seguir aprofundint amb el 
canvi de tendència que és va viure els quatre darrers anys amb polítiques de mobilitat o 
involucionar, retrocedir, i les mesures concretes que ens proposen són involucionistes  
són retrogrades, tornar a dur cotxes a un eix cívic, això es que no s’ha vist en lloc, 
m’agradaria qualque exemple d’això, crec que tendrem molt mal de fer explicar-ho cap 
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a defora, crec que generarem un imatge de la ciutat molt negativa a nivell exterior quan 
expliquem que un eix cívic que ara mateix hi ha persones grans, hi ha famílies amb 
cotxets, hi ha la gent parlant al mig del carrer, aquí, la política del govern de la ciutat 
serà tornar a dur cotxes a aquest eix cívic, jo, tendrem molt mal de fer explicar-ho, 
tendran molt mal de fer vostès per explicar-ho de cap a defora i la imatge negativa que 
generarem de cap a l’exterior inclús com a imatge de ciutat moderna que s’apunta a la 
modernitat, la veritat es que en aquest cas, la concreció de les mesures de les polítiques 
de mobilitat que anuncia el govern del partit Popular, sa veritat és més que preocupant 
per no dir un qualificatiu més gros. Abans ho deia, és una proposta absolutament 
aberrant això de passar cotxes i cinc minuts per aturada, bé, no ho se, haurien d’explicar 
el que fa falta a Blanquerna és garantir efectivament el dret dels vianants i que la policia 
controli l’accés dels cotxes i que no hi hagi impediments al desenvolupament d’un eix 
que ja és cívic, ja és cívic perquè la ciutadania l’ha ocupat, el disfruta i a més a més de 
manera massiva. Per tant, tot el que sigui lògicament abundar amb l’inversió de 
prioritats i amb les polítiques que anuncia a nivell general ens trobarà  d’acord, un tema 
important per nosaltres també, ja sap, és el tema del tramvia, que efectivament, com 
comentava el Sr. Hila, és un tema, l’inversió és estatal, si no hem de sortir a la crisi  
amb projectes d......., de noves tecnologies, de reducció d’emissions contaminants, més 
tenint en compte la crisis de model energètic, ja me dirà com hem de sortir de la crisis, 
per tant, aquesta asseveració de que no grans projectes en principi d’acord, però algun 
projecte haurem de tenir per sortir de la crisis, i en temes de mobilitat hi ha el projecte 
del tramvia que per la ciutat de Palma és molt interessant i amb això si què, i a més a 
més és un tema que es pot objectivar, transcendeix les dretes i les esquerres per tant, 
esperam poder parlar d’això i d’altres qüestions a veure si arribam acords i seguim amb 
el camí iniciat a la darrera legislatura”. 
 
Intervé el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Vallejo, en la pasada legislatura cuando usted empezaba 
diciendo que la prioridad, mire, la pasada legislatura, la prioridad del equipo de 
gobierno fue el gasto social y la promoción económica hasta el punto de que si usted 
mira el presupuesto de movilidad, se encontrará que el capítulo de inversiones es cero, 
pero no del último año, de los anteriores también porque el dinero se destinó, se quitó 
de inversión de movilidad y se mandó a servicios sociales y promoción económica y 
turismo y se quitó de movilidad, pero sabe que pasa, que movilidad tiene una gran 
virtud, una que sus funcionarios saben hacer mucho con poco, dos que es barato, porque 
un carril bus, cuesta la pintura y transforma la movilidad de la ciudad, una zona 30 
cuesta las señales y transforma la movilidad de la ciudad. Cambiar el renting de la EMT 
no supone gastar más, supone ahorrar y es una política de movilidad, el tranvía lo tenia 
que pagar el estado, quiero decir, que políticas de movilidad hasta con inversión cero, 
ser pueden hacer, porque fíjese si hemos hecho cosas nosotros con inversión cero,  por 
tanto no se deje intimidar por los de Hacienda y usted como regidor de movilidad con 
poco dinero, podrá seguir transformando la movilidad de esta ciudad porque creo que en 
los últimos cuatro años los ciudadanos han notado la diferencia en la movilidad, es 
diferente, se empezó a notar un cambio, empezamos a ser como una ciudad más 
moderna, más europea, con las tendencias que marca Europa, que si usted escucha 
cualquier día cuales son, son las que ahora se están poniendo en práctica en la ciudad de 
Palma, por lo tanto, le animo, cuando lea sus objetivos a que trabaje para conseguirlos, a 
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que no se deje decir que no hay dinero y por tanto renuncie a ellos, no son baratos, 
póngalos en marcha, contará con nosotros en muchos de ellos, porque hemos de trabajar 
por transformar la movilidad de la ciudad. Usted ha dicho más, yo me había leído lo de 
su programa electoral y veía que de 20, trece eran desglosar acciones dirigidas al 
vehículo, al coche que está bien, pero la movilidad de la ciudad es mucho más por tanto 
espero que sea también mucho más, hay que trabajar para el coche, para el peatón, para 
la moto, para el taxista, para el autobús… Por cierto, a nivel de anécdota, he visto en el 
decreto de competencias ha desaparecido el taxi, no está y ha aparecido el tranvía, 
curioso, es decir la regiduría de movilidad tiene ahora competencias en tranvía y el taxi 
ya no está. Planificar, coordinar y ejecutar las competencias municipales del tranvía y el 
taxi, dictar disposiciones que exija el mejor funcionamiento de los servicios de 
adoptar… ya no está, pura anécdota también  nos tenemos que divertir un poco aquí, 
animarle a trabajar por seguir transformado  la movilidad de esta ciudad que bien lo 
merece y los ciudadanos lo agradecerán sin  ninguna duda. Contará con nuestro apoyo si 
lo busca también he de decirlo en muchas de estas acciones. Muchas gracias”. 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Mire ya tenemos un punto de acuerdo, efectivamente el equipo de 
movilidad, no es que sea bueno es excelente, los funcionarios que hay allí, piensan antes 
que uno, tampoco es muy difícil eso, pero son fantásticos. Vamos a ver, haremos cosas, 
efectivamente llegaremos a acuerdos con ustedes, efectivamente movilidad se pueden 
hacer muchas cosas con relativo poco dinero, cuando yo me refería a que no haremos 
grandes proyectos o grandes infraestructuras, me estaba refiriendo a temas tipo bici 
Palma, por ejemplo, es decir, gastarse más de un millón de euros, más de un millón de 
euros, cuando hay gente que no tiene trabajo, que quiere que le diga, nosotros 
priorizaremos las actuaciones a tomar, actuaremos como le he dicho al final, con sentido 
común, pero haremos cosas. Sr. Verger, jo, crec que no parlam el mateix idioma, es   a 
dir, està obsessionat amb  que nosaltres passarem la via de cintura 3 per Blanquerna i no 
és així, Blanquerna, per Blanquerna passen cotxes, passen cotxes per devers 7 o 8 
carrers transversals, una. Dues, nosaltres hem presentat una proposta, però no és més 
que això una proposta, no és més que això una proposta, nosaltres el que varem dir, es 
que compliríem  el que varem prometre en campanya que era que complia l’acord que 
havia arribat el consistori i el consistori l’acord que havia aprovat era que passessin 
cotxes, des de les Avingudes fins al final, nosaltres no només això, i a més a més 
aparcar, passar cotxes des d’Avingudes fins a Plaça París i a més a més aparcar, 
nosaltres pensam que aquest acord és millorable si no ho aconseguim l’acord està 
firmat, però es que vostès han passat del todo a la nada, es a dir, aquí podem deixar 
passar cotxes i ara de cop i volta no podem deixar passar, no és lògic, nosaltres 
prioritzam absolutament al vianant, nosaltres la proposta que hem presentat, el que és el 
tràfic d’agitació que es diu, el tràfic que passa per passar aquest desapareix, nosaltres el 
que volem és que un senyor, com jo ho feia moltes de vegades, que vulgui anar a 
comprar el pa a la Deliciosa, s’aturi cinc minuts i se’n vagi, un senyor que vulgui anar a 
la Romanita a fer qualque cosa, es pugui aturat cinc minuts i se’n vagi, avui no es pot 
fer, no molesta a ningú, entre altres a la proposta nosaltres havíem  un dels punts, era fer 
la prioritat invertida, me pareix que es diu, es  a dir, en qualsevol punt del carrer el 
vianant té preferència damunt el cotxe, en qualsevol punt, no necessita un pas de cebra 
ni necessita res, prioritat absoluta pel vianant, aquest és l’objectiu i crec que la proposta 
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que hem presentat és bona, després veurem  si s’arriba a un acord, o no s’arriba a un 
acord, ja ho veurem, és igual, espero que puguin vostès cedir una mica també amb això, 
però bé, i després me parla que és una involució i que no s’havia vist mai i no se què, ho 
he dit abans, carrer Enrique Granados de Barcelona, govern progressista, és així, ens ha 
tocat parlar de Blanquerna i parlam de Blanquerna i podem estar parlant de Blanquerna  
tres hores, però els problemes que hi ha unes parts que volen arribar a un acord i hi ha 
una altra part, que no vol arribar és lo que yo digo o nada, no és molt democràtic Sr. 
Verger, no és molt democràtic”. 
 
Compareix. 
 
20.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista de la 

regidora de l’Àrea delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors, perquè 
doni resposta i expliqui quines seran les principals línees d’actuació que 
regiran l’Àrea delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors (258/2011).  

 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 89 i 91 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
palma, el Grup Municipal PSOE,  
 
SOL·LICITA 
 
La compareixença de la regidora de l’Àrea Delegada d’Educació, Família, Igualtat 
i Majors, perquè doni resposta i expliqui quines seran les principals línees 
d’actuació que regiran l’Àrea Delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors. 
 
Té la paraula la Sra. González: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno la solicitud de comparecencia, como ya ha avanzado el 
regidor José Hila, pues responde al inicio de la legislatura y bueno el interés y la 
necesidad también  de saber cuales eran las líneas principales y los objetivos principales 
de actuación de esta área dado también que incluye novedades con respecto a la 
configuración del área anterior, en la anterior legislatura y un poco para definir algunos 
ámbitos de actuación que no quedan claros si son de bien estar social, de familia, 
intentar dejarlo un poco más claro”. 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Balte. Abans de començar, voldria agrair al grup municipal 
socialista la sol·licitud de la meva compareixença per a donar compte a aquest ple de les 
línies estratègiques de l’àrea d’educació, família, igualtat i majors que tenc l’honor i la 
responsabilitat de dur endavant en els propers quatre anys de mandat. En primer lloc, és 
imprescindible deixar palès el fet que la situació econòmica i financera del Consistori 
marcarà l’acció política d’aquest equip de govern. El programa amb el qual varem 
concórrer a les pasades eleccions del 22 de maig exposava una sèrie de prioritats en la 
nostra tasca de gestió municipal que són un compromís amb els ciutadans i ciutadanes 
de Palma i al qul mirarem de donar compliment en tan alt grau com sigui possible. 
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Aquest mandat es caracteritza per un fet que marcarà aquests quatre anys i 
probablement també la propera dècada. Hem de donar un gir a l’acció política. Si fins 
ara semblava que no hi havia cap problema en el fet que distintes institucions 
gestionassin competències semblants, avui queda ben clar que aquesta època ja és 
història. La situación económica, la greu crisi que estam patint, ens duu a delimitar de 
forma molt clara les competències que corresponen a cada institució i a no assolir-ne 
cap que no sigui pròpia. Així doncs, la primera tasca que em trob com a responsable 
d’educació, família, igualtat i majors és saber de manera molt clara quines són les 
tasques que ens corresponen com a gestors dels interessos de Palma. No es tracta del 
que ens agradaria i voldríem fer, es tracta de fer allò que ens és competent i propi, 
complint així també la consigna del nostre partit: no hi ha d’haver duplicitats, cadascú 
ha de gestionar allò que li és propi. Per ser més concisa, essencialment ens correspon 
com a administració municipal l’educació 0-3 i el manteniment, conservació i vigilància 
dels col·legis públics de Palma. De manera que, en l’àrea d’educació mantendrem 
l’oferta educativa 0-3 en les 11 escoletes municipals depenents del PMEI, tant de gestió 
directa com indirecta i mantendrem i augmentarem l’ajuda del bo escolar per a garantir 
que cap infant de Palma quedi sense plaça a una escoleta per manca de places o de 
recursos de la seva família. Consideram que l’educació 0-3 és fonamental per als infants 
i per a les famílies, creim que es pot fer molt per a l’aprenentatge dels infants en aquesta 
etapa pel que fa al desenvolupament de la sociabilitat, l’adquisició d’hàbits, valors i 
actituds positius i és per aquesta raó que ens comprometem a millorar la qualitat 
d’aquest servei, perquè allò que facem dirigit a la infància ha de tenir les màximes 
garanties en tots els sentits: eficiència, la millor cura i l’atenció a les necessitats 
educatives especials i al risc d’exclusió com a prioritats. Volem escoltar tothom i el 
Consell Escolar Municipal i la relació amb pares i mares i professorat cer prioritària. 
També ens hem de fer presents als consells escolars de centre, com s’ha fet fins ara. 
Afavorirem l’ús dels centres escolars fora de l’horari lectiu per facilitar l’espai per dur a 
terme activitats formatives o d’oci saludable a les entitats que així ho sol·licitin, fent 
així que els centres escolars siguin lloc de trobada dels distints integrants de les 
barriades i permetin a les entitats que duen a terme un servei social i de cohesió.  Pel 
que fa a la família, des del Partit Popular consideram que és l’eix fonamental damunt el 
qual s’asseu la societat i creim que les administracions públiques els han de recolzar per 
a que formar una familia no sigui una “missió imposible”. Volem fer una vertadera 
política de família a Palma. La conciliació serà per a aquest equip de govern un eix 
prioritari en la nostra acció política i cercarem la manera d’aconseguir que l’Ajuntament 
de Palma sigui una administració que respon a les necessitats dels ciutadans i ciutadanes 
i dóna solucions a les grans dificultats que suposa tenir infants, gent gran o persones 
depenents a càrrec i dur endavant la tasca professional pròpia de qualsevol persona 
adulta. Volem ajudar a les famílies nombroses, a les monoparentals i a les dones que 
han decidit seguir endavant amb un embaràs en solitari. Els nostres majors són un altre 
dels puntals de la feina de l’equip de govern de Palma. Consideram que les persones 
majors, la gent gran, ja ha fet tot el que havia de fer al llarg de la seva vida, aportant a la 
societat feina, esforç, dedicació i prosperitat. Ara, molts encara segueixen ajudant els 
seus fills i filles a conciliar, tenint cura dels infants, dels seus néts i netes. La gent gran 
té una riqueza personal i cultural molt important que creim que ha de ser valorada i 
compartida i, per aquesta raó, la voluntat de l’equip de govern és la de donar 
protagonisme i visibilitat a la gent gran i afavorir les relacions interculturals amb els 
infants. A més, l’any 2012 serà l’any europeu de l’envelliment actiu, la qual cosa serà 
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una magnífica possibilitat per a l’objectiu del Batle Isern de donar protagonisme als 
majors, a la nostra gent gran. Així mateix, volem que la igualtat sigui quelcom més que 
bones intencions, el que volem és que aquest dret no sigui discutit i que aportar des de 
l’Ajuntament el potencial que tenim en uns tècnics que han estat capaços de moure cel i 
terra per tenir finançament i que han sabut dur a terme projectes sòlids i pioners, no 
només aquests darrers quatre anys, sinó també els quatre anteriors, quan la batlessa era 
Catalina Cirer i la regidora de serveis socials era Margalida Ferrando. No hi havia 
llavors regidoria d’igualtat, però es feia política d’igualtat. Nosaltres volem fer d’aquest 
tema un repte de present i de futur, una política transversal i el desitjable seria tenir una 
situación social que ens fes oblidar la igualtat pel fet de ser una realitat i no l’eterna 
meta a la que tots volem arribar. Dit això, l’equip de govern vol garantir la 
transversalitat del principi d’igualtat i continuar amb la tramitació del II Pla d’Igualtat 
de l’Ajuntament de Palma. De la mateixa manera, mantendrem el Consell de Dones, 
com a espai de participació on es troben les associacions que treballen per a la igualtat 
de dones i homes. Creiem que val la pena que en aquest tema tots els grups polítics 
anem de la mà. Jo els oferesc a tots i a totes aquesta possibilitat perquè per a avançar en 
el camí de la igualtat real no hi ha més solució que la de la unitat de les forces polítiques  
per fer que totes les passes que es donin no tenguin tornada enrere. Com a responsable 
d’aquesta área faré tot el possible per dur a terme polítiques que responin a les 
necessitats dels ciutadans i ciutadanes de Palma, amb la disposició d’escoltar tothom i 
tenir en compte les distintes sensibilitats. Faré tots els esforços que facin falta per 
optimitzar els recursos materials i humans amb els que compta l’àrea, perquè som ben 
conscients de que els responsables polítics passam i els que fan que l’Ajuntament 
funcioni són els funcionaris, amb els quals comptarem i als qui donarem la importància 
i el valor que tenen. I faré tots els esforços també en fer una feina coordinada amb altres 
institucions que anirà en benefici dels ciutadans i ciutadanes de Palma. Moltes gràcies”. 
 
 Intervé la Sra. González: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno pues, en primer lugar creo que las líneas que ha 
marcado dentro del área de educación, son líneas de continuidad con trabajo que ya se 
venía haciendo en la anterior legislatura y que estoy segura que tendremos muchísimos 
puntos de encuentro y aprovecho también la ocasión para ponerme a su disposición para 
colaborar, participar y ayudar en todo lo que sea necesario, y pueda necesitar. Lo que si 
encuentro alguna contradicción, por ejemplo al repasar el programa electoral del PP con 
respecto a temas de juventud, de familia, de educación, claro encuentro que dentro del 
Ayuntamiento las competencias que le son propias no son exactamente algunas de las 
propuestas que se plantean en el programa, entonces un poco con lo que ahora está usted 
comentando de que se atendrá a lo que son las competencias propias, el famoso debate 
de nuestras competencias propias dentro de los municipios y las que nos vienen 
añadidas, encuentro las que no nos son propias, no, pero si que las llevan ustedes en su 
programa, entonces me entra un poco la duda de si realmente podrán o llevaran a cabo 
el cumplimiento del programa cuando entra en contradicción un poco con lo que acaba 
de decir  de que dará prioridad a las competencias propias y por supuesto a la 
disposición o disponibilidad económica que haya a nivel presupuestario. Esto por un 
lado. Luego también con respecto al 0-3  me queda también la duda sabe que se elaboró 
en la anterior legislatura  un plan director en el cual había ya unas propuestas de 
espacios y de proyectos para poder continuar con la dotación de plazas para el 0-3 que 
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son tan necesarias e importantes y quería saber si también esto será una prioridad, 
teniendo en cuenta por supuesto las limitaciones presupuestarias, pero si piensan seguir 
dando continuidad a lo que es la creación de plazas que se llevó a cabo en la anterior 
legislatura y en la anterior también  de Catalina Cirer. Y con respecto al tema de 
mayores y de familias, vuelvo un poco al planteamiento inicial, tengo mis dudas en 
cuanto a como puede el ayuntamiento con menos presupuesto y ateniéndose a las 
competencias propias asumir estos servicios o estas competencias que están planteando 
y que no nos son propias. Gracias”. 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Sra. Ferriol, la veritat es que estam contents de que vostè sigui la regidora d’educació, 
perquè va donar un exemple a la legislatura passada d’oposició constructiva, de ganes 
d’arribar a acords i sobre tot d’aquest consens que nosaltres volem practicar sobre tot 
amb aquesta àrea. Personalment m’hagués agradat més veurer-la per Can Oms, però no 
es pot tenir el que un vol. Bé, evidentment si que estam d’acord que s’ha de respectar 
molt el que és el marc competencial i sobre tot ha de servir perquè la vostra regidoria 
faci aquesta tasca d’interlocució amb la Conselleria d’Educació, amb temes que 
nosaltres ens preocupen. El primer tema es que Palma està dividida en tres zones 
d’escolarització, això provoca que la distància geogràfica sigui excessiva i tenir el 
centre educatiu enfora genera diversos problemes que el nostre grup ens preocupen, 
excés de desplaçaments, sovint motoritzats, manca d’integració a l’escola al barri, la 
llunyania obliga que  molts de pares hagin de deixar els nins al menjador, això és perdre 
un poc el control alimentici dels seus fills i també que moltes vegades l’escola 
concertada esdevé una alternativa geogràfica més interessant pels pares i no per criteris 
estrictament pedagògics, sinó altres criteris per activitats extraescolars, etc. Fa vuit anys 
les zones eren nou i a nosaltres ens agradaria tirar cap aquest camí i veritablement 
treballam molt el concepte del que és l’escola de barri. Un altre tema que també podem 
fer una tasca d’interlocució molt important és la participació de l’Ajuntament amb la 
distribució de l’alumnat, crec que els escoles públiques de Palma han de ser un reflexa 
del que és la societat. En aquest moment Palma té aproximadament un 20% de població 
nou vinguda o d’origen estranger, però en canvi hi ha escoles per posar un exemple, el 
col·legi Gabriel Alzamora on l’equip docent fa una tasca perfecta i molt digne que té un 
89% d’alumnes de població estrangera, clar del 89 al 20 hi ha una certa diferència. 
Tenen uns 371 alumnes que 100 són de necessitats específiques de suport educatiu, això 
suposa que en esforç i temps el mestre hagin de dedicar uns recursos importants i el que 
hem de promoure sobre tot una escola pública de qualitat que no tengui o minimitzar la 
diferència entre altres escoles públiques, evidentment també entre els públics he de dir 
els privats. Un altre tema que crec que vostè ha incidit i que a nosaltres ens interessa i és 
una de les coses que més varem treballar en campanya electoral és el tema de 
conciliació i vinculat a aquest tema hi ha el projecte de l’escoles obertes al barri es un 
pla que va dirigit a 47 centres públics d’educació primària dels quals 20 i participen 
activament. Nosaltres consideram que s’han de fer esforços per poder ampliar aquest 
pla, sobre tot per tres raons: primer perquè és una bona eina d’educació no formal, 
segona perquè ajuda als pares en aquesta tasca de conciliació i tercer perquè els nins 
tenen uns espais als barris on poder estar de forma tranquil·la. Després el tema de les 
escoletes, la veritat es que hi havia set escoletes a Palma, la darrera legislatura es varen 
construir tres més o quatre i crec que hauríem de fer un pensament el creixement 
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d’escoletes públiques a una ciutat es vincula directament amb el creixement de matèria 
gris d’una ciutat i està clar que les bonificacions s’hagi comprovat no basten o no és el 
mètode efectiu que nosaltres consideram, crec que si hem de gastar en qualque cosa 
hem de gastar o més que gastar hem de fer inversió amb sobre tot educació 0-3 anys, 
aquí tendrà tot el nostre suport i nosaltres ho consideram totalment prioritari. Després 
un tema que ens preocupa i crec que és un tema que les tres forces a lo millor coincidim 
que és el tema de l’escola municipal de música. Nosaltres estam d’acord, és una bona 
resposta als infants que es volen endinsar dins el món de la música,  però el model 
únicament està plantejat per la gent que vol fer de pont a aquesta escola i el 
conservatori. Com moltes escoles de pobles, hem de fer una escola de música més 
popular en el qual tota la gent que no vulgui un camí professional de la música, pugui 
ser-hi a nivell de lleure, a nivell de hobit i que sigui fàcil i accessible. També 
consideram que el teatre Xesc Forteza no és el millor espai per les seves limitacions per 
tenir una escola municipal com parlam. Després suposo i ja li dic que me faria molt feliç 
vostès fos a la inauguració de l’institut de Son Ferriol, una demanda històrica dels 
veïnats i crec que no podem esperar més por poder construir aquest institut. Vaig 
acabant. Tema conciliació, li volia fer una sèrie d’observacions. No hi haurà conciliació 
sense igualtat per tant no entenc perquè conciliació va a família i no es desprèn com 
s’havia fet fins ara de l’àrea d’igualtat i del seu pla d’igualtat i sobre tot me preocupen 
les manifestacions múltiples de dirigents estatals del seu partit i el seu concepte de 
família, crec que hi ha dos models de famílies, el model uniforme de la família que 
proposa en Rouco Varela  i el model de família que és pròpia del segle XXI que com 
vostè ha comentat són famílies monoparentals, famílies, parelles de fet, parelles del 
mateix sexe, bàsicament era això”.  
 
Parla la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Balte. Sra. González, a ver usted dice que se alegra de que haya una 
línea de continuidad, no podía ser de otra manera, porque además en el anterior mandato 
la verdad es que la política que hicieron ustedes desde el equipo de gobierno fue 
también continuista de la que había hecho el Partido Popular, lo cual, creo que tenemos 
que celebrar porque hay temas como el de la educación que tienen que estar por encima 
de la ideología o por  encima de los partidos políticos, de las opciones de los partidos 
políticos. Le agradezco mucho su disposición para ayudar, usted sabe que siempre ha 
habido buen entendimiento entre nosotras y estoy dispuesta a que esto siga siendo así y 
además que este tema de la educación  no sea algo de un partido o de otro, sino que sea 
un tema muy importante dentro de este ayuntamiento y que gobierne quien gobierne las 
líneas de actuación sean lo más parecidas posible para que la gente que al final es para 
que todos trabajamos no se sienta perjudicada por los cambios que pueda haber en el 
gobierno. Respecto a la contradicción que hablaba con las competencias, no es tal 
contradicción, usted sabe que el área que yo soy responsable, es un área que es delegada 
del área de benestar social por lo tanto, hay una parte asistencial que seguirá 
dependiendo de servicios sociales puesto que tienen los medios económicos y 
personales, están ahí los funcionarios dedicados a los distintos servicios de atención  
asistencial y nosotros hemos considerado que lo más adecuado para que no haya una 
ruptura de ninguna manera y se siga ofreciendo el mejor servicio a los ciudadanos es 
que se mantenga de esta manera. La función de la concejalía que dirijo tiene más que 
ver con, pues bueno, lo que hablaban del protagonismo, dar protagonismo a las personas 
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mayores, de dar una visibilidad de intentar que la relación intergeneracional sea cada 
vez más sólida entre las personas que conviven en Palma y bueno intentar por ese 
camino, que seguramente requiere mucha más imaginación que dinero, hacer algo 
diferente pero que sea positivo y que de alguna manera ponga a las personas mayores en 
el lugar  que creemos que deben tener las personas mayores que es un lugar preferente y 
que es un lugar de referencia y en fin, creo que ya más o menos  se ha entendido en mi 
explicación cual es el concepto que tenemos. Sobre el plan director, Sra. González con 
todo  el cariño, que más quisiera yo que poder decir que vamos a abrir  cuatro escoletas 
más, la situación que tenemos no nos permite plantearnos en este momento la creación 
de nuevas plazas de escoleta, no se si a lo mejor dentro  de un año, dentro de dos años, 
la situación económica es mejor y  nos podemos plantear hacer nuevas plazas, porque 
en cualquier caso la voluntad  del Partido Popular, es la de potenciar al máximo posible 
la educación 0-3, si dentro de un tiempo eso es posible no dude que voy a luchar lo que 
haga falta para que sea una realidad y que Palma pueda contar más escoletas pero no 
quiero mentirle, creo que hay que ser honrados y la verdad es que ahora mismo no nos 
podemos plantear ese escenario lamentablemente, pero es lo que tenemos y lo que si 
hemos llevado en nuestro programa electoral porque no hablábamos de creación de 
nuevas plazas  porque ya veíamos que iba a ser difícil, es el incremento de la ayuda del 
bono escolar, que yo se que es una fórmula que a ustedes no les convence del todo pero 
que también creo que ustedes han entendido por la política que han llevado a cabo en 
los últimos cuatro años que es la mejor opción que  a la falta de plazas y por tanto 
nuestro compromiso  y la voluntad de este equipo de gobierno es la de dar más ayudas 
para el bono escolar, porque lo que queremos es garantizar  que todos los niños de la 
franja 0-3 puedan tener acceso a una plaza y si no puede ser una plaza municipal en 
escoletas municipales  que por lo menos no tenga un coste adicional que no suponga un 
mayor incremento y que las familias que no pueden puedan llevar a sus hijos y a sus 
hijas a las escoletas, que el dinero no sea una razón para que esos niños queden fuera de 
escolarización. Y bueno, es verdad que he hecho mucho hincapié en las competencias 
propias pero creo que es un tema de responsabilidad porque es cierto que hemos hecho 
muchas cosas durante estos años, yo creo que afortunadamente porque al final haciendo 
balance y viendo un poco lo que se ha hecho durante los últimos años, creo que asumir 
competencias impropias, no ha sido en detrimento de la población, pero también creo 
que en un momento como el que estamos viviendo en este momento  no podemos 
plantearnos asumir de entrada y con los ojos cerrados competencias que no nos sean 
propias, es que nuestra obligación es cumplir con las competencias propias, si a parte de 
esto podemos continuar haciendo actividades, llevando a cabo proyectos si podemos 
profundizar en temas que sean competencia impropias pero que no supongan  un 
elevado coste, la voluntad que tenemos nosotros es la de ofrecer el mejor servicio, en 
todas las áreas de gobierno, entonces es una declaración de principios, es para que 
queden las cosas claras y para no llevarnos a engaño ninguno  porque yo creo que hay 
que ser  honrados y hay que decir las cosas como son así que bueno. Muchas gracias. I 
al Sr. Noguera li he de dir que m’ha tocat la fibra sensible que vol que li digui, perquè 
que comenci d’aquesta manera, la veritat es que li agraeixo, sobre tot li agraeixo perquè 
crec que els distints grups polítics, hem de mirar estar per damunt de les diferències  i 
que hem de mirar d’anar als punts de trobada. Jo estic convençuda que amb vostè no 
tendré cap problema igual que no el tendré amb el Sr. Noguera ni amb la Sra. 
Fernández, igual que tampoc el tendré amb el Partit Socialista, hi haurà aspectes de la 
nostra gestió que no seran del seu agrado, que tal volta vostès farien altres actuacions en  
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prioritat a les que farem nosaltres, però això forma part del joc polític i això és el que hi 
ha però en qualsevol cas, vull agrair la bona disposició i el vot de confiança perquè 
venent d’una persona que forma part del grup polític que no és el meu, en fi té més 
valor i li vull agrair. Xerrava de la tasca d’interlocució ambla conselleria, ho he dit a la 
meva intervenció, crec que una de les feines més importants que tenim tots els que 
formam part de l’equip de govern és procurar tenir una bona relació amb les altres 
institucions, fer arribar les necessitats de la nostra ciutat, perquè moltes vegades a dins 
una conselleria, el fet de que sigui Palma, malgrat sigui capital, es pot quedar diluïda 
amb altres àmbits territorials i per tant crec que hem de fer valer la nostra importància, 
el nostre pes, la nostra gran quantitat de població i les necessitats que tenim, perquè al 
cap i a la fi Palma és la capital d’aquesta comunitat autònoma. Crec que hi ha una sèrie 
de temes que ha obert que lògicament són temes per debatre a nivell autonòmic i que no 
tenc cap inconvenient a que ens asseguem i que quan s’hagi de fer cap gestió amb la 
conselleria sigui de la forma més consensuada possible, estic oberta a que parlem, però 
no és un tema, bé, els temes que corresponen a nivell autonòmic que siguin de debatre a 
aquest ple. La conciliació, vostè me parlava de les escoles obertes al barri i jo he dit que  
les escoles, nosaltres volíem que estassin obertes, perquè les associacions, les entitats 
que fan feina a les barriades puguin tenir un lloc on poder oferir activitats i on poder fer 
barri, o sigui que. Bé amb l’inversió en 0-3 nosaltres també estam d’acord ja li he dit 
que per nosaltres és un tema prioritari, el creixement de les escoletes públiques si no li 
sap greu li remet al que li he dit a la Sra. González que és el mateix, en el tema del 
conservatori, li he de dir que efectivament que és un tema que tots estimam i li vull dir 
que no és tan així com vostè pensa, hi ha alumnes que tenen síndrome de donw, hi ha 
alumnes que tenen un cert dèficit i que han aconseguit treure els quatre anys i crec que 
fan una feina de integració també dins el conservatori que  ens ha de fer fugir d’aquesta 
idea a lo millor d’elitisme perquè no és tal. Espero que puguem assistir a la inauguració 
de l’institut de Son Ferriol i el tema de la conciliació no va separat d’igualtat, aquesta 
àrea és educació, família, igualtat i majors i no va separar, tot és un tot. Moltes gràcies”. 
 
Compareix. 
 
21.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del 

regidor de l’Àrea delegada de Seguretat Ciutadana, perquè doni resposta i 
expliqui quines seran les principals línees d’actuació que regiran l’Àrea 
delegada de Seguretat Ciutadana (259/2011). 

 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 89 i 91 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE, 
 
SOL·LICITA 
 
La compareixença del regidor de l’Àrea Delegada de Seguretat Ciutadana, perquè 
doni resposta i expliqui quines seran les principals línees d’actuació que regiran 
l’Àrea delegada de Seguretat Ciutadana. 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
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“Gràcies Sr. Batle. Bueno Sr. Navarro, quien le iba a decir a usted y a mi que íbamos a 
estar discutiendo hace seis años de policía, aquí estamos. Ya le dije Sr. Navarro  que 
nosotros no íbamos hacer causus beli de la seguridad ciudadana, pero también le tengo 
que comentar que escuchando o leyendo alguna de las declaraciones del Sr. Batle y 
sobre todo del Sr. Gijón, el enemigo usted lo tiene en casa, se lo tengo que decir así. El 
Sr. Batle puede hablar de inexperiencia que esa es una cuestión que se curará con el 
tiempo, pero el Sr. Gijón no, el Sr. Gijón fue hace dos legislaturas responsable de 
seguridad y por lo tanto, cuando le están hablando de cuestiones como eliminar, 
suprimir o erradicar los trileros, los manteros, la venta ambulante, la prostitución de la 
calle, la verdad, o no le cuenta toda la verdad o directamente les está mintiendo a usted 
y al Sr. Balte, por lo tanto, pregúntele al que estuvo de responsable, porque no lo hizo y 
porque ahora se lo hace usted, por eso en cuestiones como la prostitución la verdad es 
que me gustaría preguntar como va a erradicar la prostitución callejera y me preocupa 
además como pueda entender usted el fenómeno de la  prostitución, aquello de  que por 
lo que se está leyendo, insisto, sus compañeros, el Sr. Gijón, parece ser que la 
prostitución la entienden más como un problema de seguridad que no como una 
cuestión, pienso yo, como una cuestión social y que por lo tanto se corre el peligro de 
que a las personas que se dedican a la prostitución, se les consideran delincuentes y no 
como víctimas y yo creo, aquí si que apelaría a la Sra. Ferriol, que tenga en cuenta 
precisamente esa virtud o esa  vertiente de lo social, cuando estemos tratando asuntos 
como la prostitución y la erradicación de la prostitución en la calle. También, quisiera 
preguntar y son todo declaraciones del Sr. Batle que dice que va  a crear una unidad 
específica para la  Playa de Palma. Bueno, si nos puede adelantar algo en ese sentido 
sobre todo  cuando se ha estado hablando de que el GAP iba a ser casi casi la quinta 
esencia de las soluciones de Playa de Palma, eso en palabras declaradas por el Sr. Gijón 
y no sabemos si es que allí va haber dos grupos y vamos a eliminar el GAP o si al final 
el GAP no nos da la solución y vamos a crear una unidad específica para la Playa de 
Palma. También el Sr. Batle, nos habla de que va a poner 60 agentes más en la calle, de 
forma permanente. Usted sabe que hay unidades, como patrulla verde, atestados, 
emisora, todo aquello que tiene que ver con violencia de género, informática, etc., que 
gran parte de su tiempo lo tiene que dedicar precisamente a las oficinas, si es que vamos 
a echar toda esta gente a patrullar la calle y si ese espacio, por las declaraciones que 
podemos leer o va a cubrir funcionarios, no se si ya usted le ha pedido a sus compañeros 
los funcionarios que van a cubrir esas 60 plazas y no se en que calidad o en que 
condiciones van a ir los funcionarios a cubrir esos puestos, porque también recuerdo, 
quiero recordar que la policía tiene 365, 24 horas, esta siempre abierto. Como vamos a 
mandar a los funcionarios a cubrir esas plazas de las oficinas, en calidad de que, si van a 
ser voluntariamente o si les vamos a obligar a cubrir esas plazas de  los policías que 
dicen que ustedes van a sacar a la calle. El Sr. Batle, también habla en sus declaraciones 
de inseguridad en los barrios, lo que quisiera preguntarle es si va haber programas 
específicos de seguridad para barrios como Son Gotleu y el polígono de Levante, usted 
sabe, estoy convencido de que le han pasado la información de que se hacía un trabajo 
específico  de distintas unidades en estos dos barrios, donde se testaba cada quince días 
como se estaba ofreciendo esa seguridad en estos dos barrios que son especialmente 
delicados en cuestiones de seguridad. También me gustaría o nos gustaría saber como 
va a agilizar el tiempo de respuesta de la policía y las denuncias y problemas de los 
vecinos, eso también es una propuesta que viene en su programa, le recuerdo que ya hay 
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una unidad la unidad de intervención inmediata, donde ellos ya de alguna forma, ya se 
comprometen a un tipo de respuesta, seguro que tiene este documento que  generan 
ellos mismos y que por lo tanto, ahí se comprometen a una seria de niveles de respuesta 
y que nosotros no podemos aceptar nada que esté por debajo de los propios niveles que 
ellos mismos se obligaban. En su programa también afirma la posibilidad de 
externalizar determinados servicios de apoyo de la policía local, eso me preocupa, sobre 
todo por el tipo de información y documentación que  pueda tener la policía local, que 
tipo de servicios son los que van a externalizar ustedes en la policía local. Habla 
también su programa de la creación de la policía tutor, bueno le voy a dar una sorpresa, 
el policía tutor ya existe, ese punto ya lo tiene hecho, no ha pasado un mes  y ya ha 
cubierto una de sus propuestas, supongo que este documento también lo tendrá cerca y 
sino que se lo entregue, ya existe el policía tutor, por lo tanto es una cuestión que a lo 
mejor puede entrar en matices. Habla también su programa de realizar campañas 
dirigidas a los jóvenes, ahí nos gustaría que nos aclarase si se refiere a los jóvenes que 
están en el instituto o al trabajo que se hacen en las escuelas digamos básicas. El trabajo 
de las escuelas básicas ya lo hace precisamente el policía tutor, el policía de barrio ya 
hace este trabajo, si es una cuestión de campañas dirigidas a los jóvenes, si es a los 
institutos y nos gustaría saber que unidad es la que se va a dedicar a este menester. 
También nos habla como una de las medidas a su programa el cierre de los parques 
públicos. Los parques ya se cierran, los que tienen puertas, no se si se refiere, 
corresponde a los que tienen puertas  se tienen que cerrar o le correspondería al  menos 
al espacio, aquí me dicen que el anterior responsable decía que se cerraban, ahora será 
el Sr. Sansó, otra cosa es que digamos que son los parques que no tienen cerramiento y 
que por lo tanto, infraestructuras va a tener que hacer cerramientos a estos parques, por 
lo tanto el Sr. Sansó, estará muy contento de saber que tiene que hacer una gran 
inversión en los parques que estén abiertos, no se si es esto. Habla también en su 
programa de un plan específico para el control y la prevención de las problemáticas que 
generan las bandas. Sabe que hay una comisión de bandas abierto, me gustaría saber 
como vamos a congeniar, como vamos o si se va a eliminar esta comisión o si va a 
continuar y como se va a engarzar una cosa con la otra. La cuestión de aprovechar lo de 
las cámaras, ahora que se va el Sr. Gijón, el seguro que le puede también explicar la 
cuestión de las cámaras sobre todo para que lo ponga como mal ejemplo, como que en 
tres años se consigue que no funcionen tres, cuatro cámaras de la Playa de Palma no se 
si refiere a querer utilizar las cámaras de movilidad, usted sabe que ahí tiene mucho que 
decir la comisión provincial de video vigilancia y que eso siempre es un espacio 
delicado nos gustaría que nos aclarase un poco esto. Habla también en su programa que 
dará funciones plenas de policía judicial, ese modelo ya el Sr. Fageda lo puso en marcha 
y fracasó no porque los policías de  la policía local no estén capacitados para hacer de 
policía judicial, que lo están, sino porque la organización no está preparada para eso, el 
Sr. Fageda se tuvo que tirar al monte, porque en aquella época quien era presidente del 
gobierno, el Sr. Aznar y quien era el ministro de interior el Sr. Rajoy eliminó gran 
número de policías en la calle, y el Sr. Fageda tuvo que poner que la policía en al calle 
porque no existía policía en la calle. Bueno, eso fue en detrimento de todo aquello que 
tenia que ver con ordenanzas municipales, con policía de proximidad, etc., mírense eso  
de la policía judicial, insisto, no por la capacidad de los policías locales que sí la tiene, 
sino por la capacidad de la organización que pueda asumir todo este trabajo que se les 
viene encima. Le quería comentar también, preguntar, si va a cubrir todas aquellas 
vacantes que hay pendientes de bomberos y de plazas de policía, que va hacer también 
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con la segunda actividad, porque se va a encontrar con un problema sobre todo  final de 
legislatura donde más de cien agentes pasan a segunda actividad, con esa política de que 
hay que poner todos los policías en la calle, sabe que los trabajos que hace segunda 
actividad, son básicamente de oficina, ahí va a tener un problema grande, si no 
cubrimos plazas, si no podemos poner policías en la calle y tienen que pasar a segunda 
actividad, pero tampoco queremos que estén en las oficinas, no se si es que los vamos a 
mandar a casa. También me gustaría preguntar si va a mantener abierto los cuatro 
parques de bomberos que actualmente están abiertos y por último me gustaría 
preguntarle cual es el motivo  de la destitución de Intendente Herrero que fue un 
intendente que  fue el jefe de la policía que nosotros nos encontramos que fue 
nombrados por ustedes, por el Sr. Gijón si no  me equivoco o por el antecesor o por la 
Sra. Fernández, la cuestión es que nos gustaría saber si es un problema, no se, de 
afinidad de algún tipo o de mala gestión anterior y nos gustaría saber cual es el perfil 
que están buscando para substituirlo si es así. Muchas gracias”. 
 
Comparéix el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies Sr. Balte. Sr. Donaire, estoy sorprendido, se ha empollado nuestro programa 
electoral, me encanta, es verdad, porque yo tenia preparado aquí un discurso muy 
organizado y tal que intentaba explicar todo esto, pero usted me ha dado el guión a 
seguir. Enhorabuena. Primero de todo decirle que lo que diga cualquier miembro del 
equipo de gobierno por supuesto está validado por los miembros de este equipo de 
gobierno, aquí no se hacen brindis al sol ni cosas raras. Empezaremos más o menos con 
el guión que me ha comentado antes. Playa de Palma. La Playa de Palma en estos 
momentos lo que  se hacía es que en verano se destinaban un par de vehículos más, unas 
cuantas motos más, en lugar de pasar dos veces se pasaban tres veces por ahí y ya 
estaba. Nuestra idea es totalmente diferente, se va  a crear una unidad específica pero 
completa, en ella actuaran tanto el GAP, la Unidad de Intervención Inmediata, como 
Patrulla Verde, como todos los equipos que sean necesarios incluido  por supuesto 
tráfico. La estructura será totalmente diferente será potenciar la seguridad en esta área  
pero no solo en estos meses sino los 365 días del año restantes. Después iré más o 
menos contestándole  las preguntas que me ha hecho. Tema de funcionarios. Somos 
conscientes de que una persona que ha hecho un curso de policía que ha hecho unos 
exámenes muy fuertes, que usa pistola, que está preparada para unas funciones muy 
específicas no tiene que estar sentado delante de un ordenador pues sus ocho horas de 
trabajo. Esto partimos  de aquí que estamos de acuerdo. Forma de solucionar esto. Bien 
in compatibilizando con segunda actividad, bien con funcionarios, si tiene que haber 
movilidad entre funcionarios del Ayuntamiento para que se vayan a policía pues se hará, 
se negociará y se estudiará, lo que no podemos consentir o no podemos permitir es el 
despilfarro de personas que están una preparación muy específica y muy especial que 
estén desarrollando labores administrativas en este momento, a no ser que sean super 
necesarias  como puede ser atestados, conducción de presos, etc., en este caso sí, tiene 
que haber alguien armado, tiene que haber alguien de la policía en esto. Barrios a los 
que tenemos que tener una especial atención. Aquí si que no solo será una acción 
policial porque fracasaríamos, aquí tenemos que trabajar también con el área de 
Benestar Social que estamos preparando una serie de protocolos, para que la actuación 
policial sea en un principio la que pueda solucionar un momento dado un caso puntual, 
pero intentar solucionar todos los problemas que pueda haber después de fondo y para 
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esto si que tendremos que ser conscientes que tendrán que trabajar otras áreas, no solo a 
nivel municipal incluso a nivel de Consell y demás. La acción de respuesta rápida. La 
acción de respuesta rápida que nosotros tenemos en nuestro programa no se refiere 
exclusivamente a la unidad de intervención inmediata. La unidad de intervención 
inmediata es un equipo muy especializado que ya se creó hace bastantes años, que 
cumpla una funciones muy específicas que es de choque inmediato, en un acto digamos 
de cierta complicación, no es un acto de tráfico, ni demás, esto sigue funcionando y se 
promocionará, la verdad es que lo vamos a promocionar. Nosotros cuando hablamos de 
acciones y respuesta inmediata, nos referimos a todos los niveles, tanto a nivel de 
tráfico, es decir a un momento puntual de un atasco a nivel de movilidad de que pueda 
haber problemas con algún tipo de bandas juveniles con los GAP, todo este tipo de 
acciones son las que nosotros les daremos agilidad e intentaremos que la respuesta sea 
mucho más rápida. Externalización. Externalización de los servicios se ha demostrado 
que funciona, se ha demostrado que funciona, sabemos que en policía hay ciertas 
limitaciones legales, tratamos con información privilegiada, bueno, conflictiva y demás, 
tenemos que ajustarnos a la ley de protección de datos, pero se ha demostrado y se ha 
demostrado antiguamente que por ejemplo la externalización de la grúa, por  ejemplo, 
ha permitido una efectividad mucho mayor y un ahorro de costes para el ayuntamiento 
impresionante. Se trata de estudiar, hay atenciones telefónicas, gestiones administrativas 
que se están realizando, que se podrían externalizar con unos costes mucho más baratos 
y que sería mucho más efectivos que los que están funcionando ahora. Después las 
campañas para jóvenes que estamos preparando. Se trata de potenciar, sabemos que está 
el tutor, el policía tutor existe, vamos a potenciarlo, el trabajo que está realizando puede 
ser que haya estado un poco, últimamente  menos valorado. En los colegios les gusta 
mucho tener esta imagen del policía, vamos a intentar precisamente cambiar esa imagen 
a nivel de los jóvenes, que el policía no es el señor que viene a molestarte o a ponerte 
una multa o a decirte porque vas con la moto sin el tubo de escape, por ejemplo, sino 
que es un señor que en ciertos momentos te está ayudando, te ayuda en momentos de 
agobio personal o de circulación  o demás, la imagen de la policía municipal tiene que 
tener un  cambio muy grande, lo estamos consiguiendo pues tanto con la unidad de 
tráfico que está dando formación en las escuelas, estoy de acuerdo en que ustedes lo han 
potenciado, nosotros también la seguiremos potenciando, en lo que son los tutores pero 
también lo que queremos hacer junto también con Serveis Socials, es acercarnos más a 
ello con una serie de actividades, con una serie de visitas a los colegios por parte de la 
policía que permitirán pues eso, que  el alumno de enseñanza mediana, o de educación 
primaria vea al policía como un amigo, yo lo veo a veces cuando están pasando por el 
típico paso de cebra delante del colegio y que los niños pequeños ya le chocan la mano 
al policía, esto parece una tontería pero le estás dando una cultura de respecto hacia un 
policía y de tranquilidad de que este señor, es un señor que te ayuda que es tu amigo, 
esto lo vamos a potenciar. Lo de los parques abiertos. Creo que usted no se pasea por 
muchos parques durante la noche, algunos se cierran pero hay bastantes abiertos, 
tenemos que controlarlo, tenemos que cerrarlo a esto. La comisión que existe en este 
momento sobre bandas, existe, no funciona lo que nosotros lo bien que nosotros 
quisiéramos que tendría que estar funcionando, por eso la vamos a potenciar y lo que si 
vamos hacer también es seguir calibrando que como ve, nuestra idea es, tener amplia 
colaboración con benestar social que ya estamos montando una serie de protocolos para 
que este tipo de comisiones sigan funcionando mejor. Tema de seguridad en las 
cámaras. Tenemos una serie de cámara que no funcionan, inexplicablemente, han 
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pasado cuatro años y no se ha solucionado, curiosamente pero si se trata de poder 
aplicar la normativa para que utilicemos las cámaras de movilidad, usted sabe, en la 
misma sala de movilidad hay dos agentes de policía que están investigando, bueno, 
controlando en este caso lo que es el tráfico y la normativa permitiría porque hay sitios 
que se ha realizado, la posibilidad de incluso multar vía cámara, se estudiará, se está 
estudiando, se estudia que la utilización de las cámaras para que el tráfico, sobre todo, y 
también si existe la delincuencia por supuesto esté más controlado y sea más ágil en este 
caso. Policía judicial. La policía judicial, si que estoy de acuerdo que con Joan Fageda 
se intentó  y no funcionó, creo que los medios actuales son diferentes, la estructura 
actual es diferente y nos vemos capacitados a dar un servicio a la ciudadanía. Al 
ciudadano no le podemos decir, oye la policía te hace esto, pero solo hasta aquí, no 
entiende que según que aspectos no conciernen a la policía municipal, nos dice, pero 
vamos a ver, ¿tu eres policía o no eres policía? No le puedes decir, es que esto sí, 
aquello no esto tenemos que intentar radicarlo, bien, hablando mucho sobre todo con la 
policía nacional, intentando modificar toda la legislación que sea posible, para que estas 
actuaciones queden dentro de la ley. Me pregunta sobre las vacantes de bomberos y 
policías, tenemos que cubrirlas no queda más remedio, somos conscientes que el índice 
de edad está aumentando tanto en policía como en bomberos, a final de esta legislatura a 
principios de la siguiente tenemos un problema con mucha gente que podrá pasar a 
segunda actividad, que no toda quiere pasar, pero tendrá la posibilidad y tenemos que 
tener previsto, sobre todo en bomberos, somos conscientes que el tipo de actuación que 
realizan necesitan que el índice de juventud, sea más alta, es decir, necesitas que sean 
más jóvenes, no quiere decir que una persona a los 45 años no sea apta para ser 
bombero, pero, no es lo mismo a la hora de subirte con 60 kilos a la espalda que pesa el 
equipo o a un quinto piso corriendo, teniendo 25 años que teniendo 45. Segunda 
actividad, estamos intentando llegar a un acuerdo, ya trabajando con sindicatos, para 
llegar a un acuerdo  y normalizar lo que es la segunda actividad, en estos momentos “hi 
ha un poc de guirigall, diguem”, se permite o no se permite segunda actividad. Segunda 
actividad es un derecho que tiene el policía y un bombero que le permite no realizar 
según que tipo de acto, de servicios, pero esto no significa que estas personas 
automáticamente pase a trabajar de mañana, de siete de la mañana a dos y que no haga 
fines de semana, esta interpretación, nosotros la tenemos muy claro, hay gente que no, 
por esto nosotros vamos a luchar que las personas de segunda actividad son policías, 
son policías hasta los 65 años, pueden trabajar y pueden dar un servicio estupendo a la 
ciudadanía y no vamos a permitir que esta gente se convierta en un señor que está ahí, 
sin hacer nada, porque hay gente que es tan estricta en esto, no se lo tengo que contar 
que lo único que tiene que hacer es fichar y salir, el resto  ya no le toca, es que  es una 
cosa bastante complicada pero en esto si que ya nos hemos puesto en contacto con todos 
los sindicatos le puedo decir que la sensación de los sindicatos ha sido muy positiva, 
nosotros hemos entrado con muchas ganas y mucha ilusión, pero lo que  más ilusión me 
hace es que la gente que nos ha recibido, nos ha recibido con las mismas ganas y con la 
misma ilusión. Los sindicatos en estos momentos, están abiertos a negociar este tipo de 
acuerdos que permitirán simplemente al final esto que la policía funciona mejor, que los 
bomberos tengan un servicio más eficaz. Referente a bomberos, el tema de los cuatro 
parques. El parque que en este momento estaba en reparación en el Arenal, en Can 
Pastilla, se va abrir, la intención es abrirlo inmediatamente estamos en temporada alta y 
es necesario que allí haya un retén de bomberos, vamos a ver que hacemos con el del 
Polígono de Son Castelló, nuestra intención es seguir con el abierto, pero 



 

- 74 - 

redimensionándolo, en estos momentos es absurdo tener un parque tan grande como 
este teniendo el que tenemos en Son Malferit. Último punto, el intendente Nicolás 
Herrero, es una persona que entró a formar parte o pasó a ser comisario jefe, gracias en 
parte a mi colaboración, parte de culpa de que sea jefe de policía es mía, cuando 
estábamos con Catalina Cirer se buscó una solución en este momento y era la persona 
más adecuada que nos parecía que estaba más cualificada y más preparada dentro del 
cuerpo de policía para realizar esta función. Soy consciente de eso y en este momento 
creo que no nos equivocamos. Han pasado cuatro años después que las funciones de 
este señor, han sido las que han sido, ha tenido cierta libertad dentro del cuartel, porque 
a nivel político se le ha permitido y ha hecho una serie de cosas, que algunas están bien 
y otras mal. La decisión de substituir a ese señor simplemente es una decisión de 
cambio de estructura y reorganización y de las ideas que tiene el partido Popular en este 
caso en el gobierno, respecto a las funciones que tiene que realizar el jefe de policía. 
También es una cuestión generacional, este señor ha cumplido su trabajo muy bien, la 
verdad es que no se le puede reprochar nada en estos momentos, lo que intentamos es 
un  cambio generacional que entre gente joven, gente con ideas más jóvenes y con un 
poquito, si me permite la expresión, con un poquito más de marcha, marcha en la 
policía significa pues con ganas de hacer cosas, de estar en la calle, de intentar innovar, 
de intentar que el ciudadano vea que el policía está allí en medio trabajando que no está 
en las oficinas intentando gestionar toda la burocracia que  lleva, que la policía 
desgraciadamente lleva mucha burocracia, dur massa paper, que también esta es una de 
las cosa que intentaremos solucionar. Esto es más o menos la respuesta a lo que me ha 
planteado, si quiere ya nos sentaremos y lo hablaremos detalladamente, pero de todas 
formar, le vuelvo agradecer que me haya evitado leer los cinco folios que tenía 
preparados. Gracias”. 
 
Intervé el Sr. Verger: 
 
“Sí, molt breuvement, perquè es va fent tard i no convé allargar massa. Simplement 
comentar que des del nostre grup, des del PSM-Iniciativa els Verds – Entesa, farem amb 
el tema de policia i seguretat ciutadana i bombers una oposició  especialment molt 
responsable, molt mesurada, molt equilibrada, està clar que són els funcionaris de 
l’Ajuntament que juguen un paper i fan unes feines, desenvolupen una tasca més 
complicada i necessiten el suport de tot el consistori per dur a terme la seva tasca amb 
les millors condicions, per tant, d’això som molt  conscients i amb això farem una 
oposició mesurada, equilibrada i molt responsable sobre tot, sempre i quan evidentment 
tot es desenvolupi amb una normalitat i la feina de la policia respongui al paràmetres 
que ha de respondre una policia democràtica, però en aquest cas lògicament comptant 
amb la professionalitat de la policia local i dels bombers de Palma i comptant amb la 
feina que desenvoluparà la regidoria i l’equip de govern en principi no tenim dubtes al 
respecte. Com som conscients de que és un tema tan delicat i tan sensible i on la 
prudència ha de ser sempre la consellera a l’hora de fer qualsevol pronunciament, es 
vera que també, igual que el representant del grup socialista, ens ha sobtat veure també 
tot una sèrie d’anuncis que s’han anat fent per part  de l’equip de govern, en quan a que 
s’aconseguirà treure molts de policies al carrer o s’ha donat el número aquest de 60 o 
que s’eradicaran determinats tipus d’activitats a  la platja de Palma, tota una sèrie de 
coses que es vera que s’han anat comentant al llarg de la campanya i que ens ha sorprès 
una mica que es poguessin fer des d’un criteri de prudència que és el que sempre ha de 



 

- 75 - 

governar les declaracions en matèria de policia, vostè ara mateix ha explicat de manera 
suficientment estesa de quina manera intentarà dur a terme aquests objectius, 
evidentment li desitjam tota la sort del mon en dur endavant  aquesta tasca i 
efectivament compartim que amb aquestes qüestions s’ha de ser molt prudent, obrar 
sempre d’acord amb la legalitat, també en quan als nomenament del cap de policia i  
bono, des del nostre grup total suport per dur a terme la feina més complicada que duen 
a terme els nostres funcionaris municipals que són les feines de seguretat ciutadana”. 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
 
“Gràcies Sr. Balte. Agradecerle su respuesta Sr. Navarro, la verdad es que como yo a 
usted no la considero una persona ni mucho menos demagoga sino todo lo contrario, 
dialogante, responsable, creo que eso precisamente son características que beneficiaran 
a la policía local, por eso no le voy a volver a preguntar como va a erradicar la 
prostitución, porque se que eso es un discurso complicado la erradicación. Nos gusta 
que asocie el trabajo a la labor policial con el bien estar social, porque si que hay una 
vertiente muy importante de trabajo sobre este tema, eso que cargar siempre los 
problemas de la ciudad sobre la seguridad, al final distorsiona lo que es el trabajo de la 
policía local y durante muchos años, la policía local se ha encontrado sola y creo que 
durante la anterior legislatura ya iniciamos el camino con bien estar, para que ese 
camino de soledad que muchas veces ha tenido la policía local en la ciudad, se vaya 
encontrando cada vez más arropado así que en ese aspecto nos encontrará. Ustedes 
hablan de respuesta rápida, no solamente en la cuestión reactivas de la UI yo lo he unido 
con la posibilidad de que la externalización tenga que ver con emisoras, con la parte de 
comunicación, es delicado insisto, porque muchas veces la efectividad que pueda tener 
la rapidez de acción de la policía tiene mucho que ver con la emisora, como se codifica 
esa llamada y a quién se le tiene que transmitir, cuando tiene que ser un código rojo o 
tiene ser que un código verde, entonces me sigue preocupando esta parte de la 
externalización y creo que es un espacio muy especializado el de las emisoras y que no 
se puede poner a cualquiera pero que puede sufrir la calidad del servicio, si lo que se 
está pensando es que las emisoras de hoy para mañana se externalizan.  A nosotros nos 
va a encontrar siempre a favor, en cuestiones de seguridad, no tengan ninguna duda, 
nosotros creemos que en el ámbito de la seguridad hay pocos márgenes para 
discrepancia más allá de que pueda haber acciones puntuales en las que no estemos de 
acuerdo como se han ejecutado políticamente, a partir de ahí desearle solamente que 
tenga suerte, que de alguna forma no se deje entre comillas engañar por los de que 
alguna forma gestionaron hace cuatro, cinco años, porque cuando venga aquí a pedirle 
su dimisión, porque se la vendran a pedir, igual que me la pidieron a mi y al Sr. Gijón y 
a todos nuestros antecesores sea por las equivocaciones de su trabajo hecho, su trabajo, 
evidentemente como delegación del señor alcalde, a partir de ahí, insisto, suerte i nos 
encontrará al lado todas las veces que nos llame. Muchas gracias”. 
 
Diu el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Primer de tot moltes gràcies a tots, sa veritat a tots dos, per la 
confiança, hi ha un membre aquí que ens deia que em mereixo dos cents dies en lloc de 
cent per la complicació. Però és igual, nosaltres realment no fa 15 dies que feim feina, 
fa una sèrie de mesos llargs, que sa veritat ja estàvem preparant tot això, hem estat 
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parlant amb gent que sap de que va, gent que està a la policia, bombers, i amb gent que 
sap del tema, realment ja duim un parell de dies, malgrat me tiri terra damunt i 
m’acurseu el termini. Aquí hi ha unes paraules que crec que són molt importants, que és 
responsabilitat i prudència, nosaltres ens comprometem a fer el que és una gestió del 
servei de seguretat, responsable i sobre tot molt prudent, sabem que aquí estam parlant 
de tractar de la llibertat dels ciutadans, amb la possibilitat de crear certs problemes i 
certes alarmes a segons quin tipus d’actuacions i amb això som molts conscients, som 
molts conscients, intentarem que sempre es faci dins l’estricta legislació normalitzada i 
el que sí, aquest oferiment que m’han fet d’estar oberts ho aprofitaré i sa veritat que hi 
haurà molts de temes, que m’agradaria que això fos un pacte d’estat, que la policia i 
bombers perquè hem de parlar també de bombers, perquè són tan importants  com la 
policia, sortissin en premsa o siguin en el ple i demés siguin per bones notícies i coses 
positives, tot el que  pugui fer un poc de sang, diguem dins el servei de policia i 
bombers, intentarem que quedi entre nosaltres, ho solucionarem i farem que funcioni el 
millor possible. Contestaré ràpidament  a dos temes un d’ells que era la prostitució que 
s’ha m’ha oblidat abans, es a dir, nosaltres radicar la prostitució, sabem que és 
impossible, es a dir, no inventarem la polvora en aquests moments, perquè vaja, en 
donarien el premi Nobel o qualque cosa així, el que si podem fer es combati-la, la 
prostitució en aquest moment sobre tot a la zona de la Platja de Palma, segona línea, 
està generant un problema d’inseguretat, l’inseguretat no es que venguin i t’asaltin i que 
robin, l’inseguretat es aquesta sensació que tu tens de que no estas segur. Tu quan vas 
passant per allà i veure el tipus de prostitució que hi ha i que estan atacant en aquest cas 
a un turista  perquè li estan robant la cartera o li estan fent , la sensació de seguretat no 
hi és, per tant tenim inseguretat. Això ho hem de combatir, com s’ha de combatir? 
Aplicant la normativa fins on nosaltres podem som conscients de que la policia 
municipal només arriba fins a un cert punt, anirem fins a aquest punt i si podem arribar 
amb pactes amb la policia nacional, anirem un poc més enllà per facilitar per exemple, 
la mancances que hi haurà aquest estiu, aquest estiu ja ens han dit que hi haurà manco 
policies a la Platja de Palma, per tant, problablement nosaltres haurem de fer més feina, 
som conscient, que farem? Combatirem aquest tipus de problema, però no  per la 
prostituta en sí, la prostituta té diguem un negoci o un contracte marcat amb el seu 
client, però el problema es que aquesta prostitució sol derivar, robos, agressions i de tot 
el que hi ha darrera, aposta s’ha de tallar i s’ha de tallar fort i a més és una constant dins 
el que te demana el veïnat de la zona, el que no pot ser es que te passetgis amb la 
família, amb al·lots que jo n’he estat conscient i vegis certes escenes de pel·lícules X 
allà en mig, amb un al·lotet de quatre anys i vas per devora, són barbaritats que no s’han 
de permetre i no es permetrà. Això és un dels punts que s’utilitzaran o es faran , es durà 
a terme dins el que és la Platja de Palma a més a més de trileros, intentar radicar el que 
és la venta il· legal i demés. Un altre punt era l’externalització, no vol dir que nosaltres 
externalitzem el que són les emissores, en aquests moments tenim una plataforma 
conjunta amb el 112 que ens permet que una persona no qualificada, de dir, no policia, 
pugui gestionar el que són les cridades i demés, exactament amb bombers i en qualsevol 
tipus de servei. El que arribarem és a realitzar o fer, el que  seria una unitat integral 
d’emergència de l’Ajuntament que qualsevol tipus d’emergència que arriba pel 112, el 
080 o el 092, inclús el 010, perquè pot  haver gent que en aquest moment només se li 
ocorri  telefonar a l’Ajuntament de Palma, per dir-li que hi ha un incendi, això també 
funcionarà i anirà directament a aquesta unitat. Aquesta unitat, les persones que estan 
allà estaran molt ben formades inclús millor formades pot ser que un policia o un 
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bomber, per donar aquella resposta, en aquest cas, ho hem vist amb el 010 i ho hem vist 
amb grues, amb el servei de grues que ha està incorporat aquí dedins, s’efectivitat 
l’externalització en aquests casos, funciona, és més barato i funciona més bé i ens dóna 
certa agilitat que moltes vegades el funcionariat sabem que  no la tenim, sobre tot el que 
són vespres, festius i demés. I en principi res més, dir-li que bé, la dimissió que em 
demanaran ho tenc assumit, això quan varem firmar el contracte ja venia una clàusula 
que deia le pediran la dimisión  som conscients i esperam que tardi un poquet i reiterar 
això les gràcies i del seu oferiment i en farem ús d’ell. Gràcies”. 
 
Compareix. 
 
22.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista de la 

regidora de l’Àrea delegada de Comerç, Treball i Joventut perquè doni 
resposta i expliqui  quines seran les principal línies d’actuació que regiran 
l’Àrea delegada de Comerç, Treball i Joventut (260/2011). 

 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 89 i 91 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE, 
 
SOL·LICITA 
 
La compareixença de la regidora de l’Àrea Delegada de Comerç, Treball i 
Joventut perquè doni resposta i expliqui quines seran les principals línees 
d’actuació que regiran l’Àrea Delegada de Comerç, Treball i Joventut. 
 
Té la paraula el Sr. Mateos: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bon dia Sra. Crespí volia centrar aquesta  intervenció en tres 
qüestions, dues de caire tal vegada més puntual però que consideram  representativa 
dels primers gestos que han tengut  respecte a la seva àrea i un aspecte amb una visió 
més global, perquè ens pugui comentar  les línees polítiques i actuacions concretes si és 
possible que tenen pensat desenvolupar els propers quatre anys. Respecte a les qüestions 
puntual, m’agradaria  xerrar, ja ho varem comentar a l’anterior plenari, sobre 
l’organigrama. Al seu programa electoral del partit Popular, hi ha tres grans blocs de 
preocupacions, una és el turisme, l’altre el benestar de les persones i el tercer és el 
treball, si es fixam amb aquest organigrama de govern que han dissenyat, turisme i 
benestar estan representats a la junta de govern i el seu regidor responsable figuren a un 
lloc preferent de l’organigrama així l’àrea de turisme ostenta la primera tinença de batlia 
i l’àrea de benestar ostenta la segona. Vostè en canvi, o la seva àrea, treball i comerç, 
una de les apostes creiem més fortes segons el seu mateix  programa  per dur a terme 
aquests anys és una àrea delegada, delegada a més d’esports i joventut. Ens agradaria 
saber que opina d’aquest fet, de perquè treball no mereix estar representat a la Junta de 
Govern i si hi ha algun motiu que ens pugui aclarir de perquè depengui de cultura i 
esports que és una àrea igualment important i destacable però que no creiem i tenint en 
compte el seu programa, sigui una àrea excessivament prioritària. En segon lloc voldria 
fer un apuntament molt ràpid perquè ja ho hem comentat altres vegades, sobre la falta 
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de sensibilitat, creiem que hem tengut amb el primer  gest respecte a la possibilitat de 
crear ocupació a Palma. Han renunciat a la possibilitat de donar feina a 346 persones, 
mitjançant contractes subvencionals pel SOIB i dic conscientment renunciar i no aplaçar 
tot i que han parlat el mes de setembre, perquè aquí trec la convocatòria, la convocatòria 
no, aquí tenc una modificació de la resolució de convocatòria publicada en el BOIB de 5 
d’abril d’enguany, on diu molt clarament que en qualsevol cas, les seccions aprovades 
han de finalitzar dins l’any 2011. El que li demanaria es en aquest sentit com ho farà 
perquè accions que diu que es pensaran si començaran a partir del mes de setembre i 
que han de durar sis mesos, pot fer que acabin dins l’any 2011. Volia fer referència en 
aquest sentit a aquesta manca de sensibilitat que ha estat aquest primer gest, jo ara li 
llegiré unes frases, no me’n vaig 25 anys endarrera com el Sr. Noguera, me’n vaig dos 
mesos endarrera, probablement i llegeixo “avui la principal preocupació dels palmesans 
és l’atur i  solucionar aquesta dramàtica situació serà l’objectiu principal del nostre 
partit. Destinarem els recursos que siguin necessaris per garantir el benestar de la nostra 
ciutat” és la introducció del programa electoral del seu partit. També li volia llegir una 
única frase “considera urgent  la necessitat de posar aquest Ajuntament a fer feina en 
favor dels seus ciutadans, per facilitar les coses i no per fer-les més difícil” és el discurs 
d’investidura del balte Sr. Isern. M’agradaria saber, li demanaria que reconsiderassin  
aquesta decisió d’esperar al mes de setembre, és una decisió política, evidentment hem 
parlat de que hi ha dificultats, el Sr. Alcover i el Sr. Martínez, abans ja han intercanviat 
intervencions, sabem que hi ha crisis i li repeteixo que és una decisió exclusivament 
política si vostès volen ho poden fer i si no volen no ho faran. Desgraciadament a dia 
d’avui el seu balanç és menys 346 llocs de feina, quan el seu compromís era començar a 
fer feina des del primer dia. I passam ja  a la qüestió més general que ha  motivat 
aquesta sol·licitud de compareixença m’agradaria que ens expliqués quines accions 
concretes, pensen desenvolupar per crear feina a Palma. Durant la campanya creiem que 
no han concretat excessivament, evidentment si ens remetem al programa electoral, el 
tenim, l’hem mirat, hi ha vuit propostes de joventut, 16 propostes de comerç, 20 
propostes de treball i sis propostes que estarien en mig de comerç i treball de les 290 
propostes que té el seu programa electoral, l’hem mirat, però ens agradaria no que ens 
recités tant es programa sinó que ens expliqués com ho pensen desenvolupar, creiem 
que el programa compte generalitats com per exemple de l’estil “diseñaremos un 
programa formativo de acuerdo con las necesidades reales del personal que tienen las 
empresas” podríem dir que és una frase molt genèrica, com pensen fer, quines 
necessitats han detectat, quins estudis disposen i com pensen crear llocs de feina a 
Palma. Moltes gràcies”. 
 
Compareix la Sra. Crespí: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Aquesta és la primera compareixença que tendré i estava 
super nerviosa al començament del matí, ara ja no, no se si em tornaran a venir, però bé. 
Respecte de la primera qüestió de l’organigrama. L’organigrama municipal és una 
decisió política i dir que dins la meva àrea la prioritat és crear ocupació, crear llocs de 
feina, reactivar l’economia i aquesta prioritat es la que regeix actualment totes les línees 
de l’Ajuntament, o sigui tots els meus companys de totes les àrees tendran esment tant 
des de turisme, com des de mobilitat, com de seguretat, totes, anar a aquest camí, 
reactivar l’economia i crear ocupació a la ciutat  perquè és una de les principals 
prioritats i necessitats que té la nostra ciutat. Estic molt, però super contenta de que 
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m’hagi tocat poder fer feina, a la resta de l’equip, però especialment amb el regidor 
delegat de cultura i d’esports, pens que amb ell podrem fer feina plegats amb molts de 
temes, tant amb el que té a veure joventut i sobre tot tema de comerç i després explicaré 
la primera iniciativa que durem endavant amb aquesta àrea, però vaja, que és un 
organigrama, però que la feina ha de ser conjunta entre totes les àrees, perquè reactivar 
l’economia jo tenc un total, no se quantes àrees m’ha dit que tenia al programa però jo 
tenc un total, bé, no les he poguda comptar, però mentre a la segona intervenció contaré, 
es a dir, que no només són les que estan catalogades com a economia o com a joventut, 
sinó que és un àrea transversal i que tendré en compte la resta de mesures de la resta 
d’àrees. Respecte al segon punt de corporacions locals, bé, primer de tot dir que jo no 
vaig fer les declaracions  a premsa en un primer moment, me les varen fer, es quasi la 
primera oportunitat, que tenc ocasió per explicar el tema. Es una mesura extraordinària 
del SOIB, això la gent de l’oposició ho sap però a lo millor la gent del carrer no ho sap i 
es va crear, es va fer l’any passat per donar llocs de feina a persones prioritàriament 
aturades i aturats de llarga durada majors de 45 anys i no podien ser majors de 45 anys 
dins un altre tram d’edat, de 30 a 45 anys amb càrregues familiars, prioritàriament vol 
dir que tendrien més puntuació a la baremació, me sap   greu que s’ha n’hagi anat el 
president de l’associació de veïnats quan ha dit que la regidora deixava al carrer o tenia 
345 famílies, vivint a la misèria, perquè bé, perquè no és real, les ocupacions, els llocs 
de feina que s’han ofert són tècnics de grau mitjà, tècnics en total n’hi ha 68 places, 
auxiliars administratius n’hi ha 88 i de serveis social, ja ho ha dit la meva companya 
d’aquí que són 43 persones que és cert que venien derivades de serveis socials i amb 
aquest perfil, però per favor no diguem que els 718 llocs de feina que oferíem era per 
aquestes famílies. Després dir que són unes feines de mitja jornada, no són vuit hores de 
jornada. En concret aquestes famílies cobrarien 533 euros, dins el meu equip de govern i 
ara mateix jo tenc la responsabilitat de l’àrea de treball, no consideram que sigui una 
solució. Si donen aquesta ajuda en doblers metàl·lics a aquesta família li fan el mateix 
favor que el que li feiem nosaltres, tenint una ocupació només de sis mesos a una 
administració pública que sabem que després no es poden quedar, que aniran al carrer, 
cobraran l’atur, d’acord, però no se quina proporció, però arribarà a 400 euros, però no 
és la solució, la solució i ara ja puc reenganxar, perquè aquest tema no diré números, 
perquè tothom coneix els números, evidentment és una qüestió econòmica, és una 
qüestió política, però no vull que es frivolitzi en que són 718 persones, famílies de 
col·lectiu vulnerable perquè no és del tot cert. Si hem d’entrar en tema de números 
entraré, si algú té dubtes. Respecte a les línees principals de l’àrea. Estic fent feina  des 
del primer dia, el meu equip, la gent de l’àrea per tenir un pla estratègic de l’àrea de 
comerç, treball i joventut, un pla que inclourà dos plans més, el municipal de joventut i 
el de revitalització i dinamització del comerç, de l’activitat comercial i sectorial a 
Palma. He cercat plans durant aquests quatre darrers anys, per veure el que s’havia fet a 
nivell de línees estratègiques dins aquesta matèria, de comerç no he trobat res, a lo 
millor hi ha algo i si m’ho podeu facilitar estaria agraïda perquè no partiré de zero, si 
podem conservar línees d’actuació a part de les campanyes de promoció que ja les tenc, 
perfecte, però crearem un pla, aquest pla, ja ho puc dir, tendrà dos objectius principals, 
estarà dirigit a la millora de la competitivitat i productivitat del sector comercial i 
sectorial de Palma i per una altra part la creació de l’ocupació com no podia ser d’una 
altra manera d’ajudar, incentivar i treballar junt amb el sector comercial i de serveis per 
a la millora de la seva activitat econòmica i creació d’ocupació. No està fet, però el 
farem, i quan el tenguem el presentarem. Si que puc dir que com a primera actuació i 
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des d’aquí agrair la col·laboració molt estreta amb l’àrea de cultura que ha fet possible 
aquesta primera actuació i l’àrea de turisme, posar en marxa la iniciativa que ens ha 
vengut des d’una de les patronals de comerç des del primer dia que jo vaig arribar, del 
dijous a Palma obert, que és una activitat que ja es va fer fa dos anys a Palma i que es fa 
directament pels ciutadans de Palma però també pels turistes i que serà obrir els 
comerços i restaurants, es fa amb AFEDECO, són els promotors d’aquesta iniciativa i 
PIMEM Restauració i CAEB restauració  junt amb la federació d’hotelers als comerços 
de Palma. El que si demanaven que no només fossin ells els que obrien sinó que 
l’Ajuntament col·laborés i si ja ells fan l’esforç i han de contractar una persona o les 
mateixes persones que estan al comerç s’han de quedar fins a les 11’30 del vespre, que 
l’Ajuntament col·laboras obrint les portes de l’Ajuntament, tendrem obert el Casal 
Solleric, estarà obert l’Almudaina, la Catedral i tendrem activitat, molta activitat pel 
Passeig del Born, a la Plaça Major, hi haurà actuacions musicals i hem posat tots els 
esforços que hem pogut perquè no estiguin tots sols i de veritat demostrar que durant 
aquesta legislatura estarem devora del petit, mitjà comerç i devora de les persones que 
estan creant ocupació. Això respecte a comerç. Respecte a treball i ja ho estava dient, 
pensam que les polítiques actives d’ocupació que s’han duit en els darrers quatre anys 
no són vàlides, o estan demostrant que no són del tot vàlides, és cert que ens venen 
marcades pel govern i que són tot  projectes finançats pel govern però pensam que ja és 
hora de canviar un poc el xip i posar-nos a fer feina amb qui de veritat pot reactivar 
l’economia  i és l’emprenedor, és la persona que vol posar en marxa un negoci i pot 
contractar treballadors per posar-lo en marxa. L’administració per sí mateixa no pot 
generar ocupació. I bé, no tenia pensat dir mesures concretes, però es que estan en el 
programa i estaran dins aquest pla que redactarem, si voleu qualque mesura més 
concreta la diré. Diré unes quantes de joventut: tant joventut com comerç com treball, 
serà un pla transversal perquè tot estarà molt relacionat. I respecte a mesures concretes 
de joventut que ha dic que es concretaran dins un pla, continuarem amb la promoció 
d’iniciatives juvenils de temps lliure, a veure el temps, no l’esgotaré, impulsarem la 
realització d’un festival de curts cinematogràfics pels joves, aprofitant els millors 
escenaris de ciutat, també a joventut impulsarem infraestructures per a joves empresaris 
i emprenedors, baix arrendament assequible i una duració màxima de cinc anys. 
Crearem una bossa de talents perquè capital privat pugui aportar finançament necessari 
perquè joves emprenedors puguin posar en marxa les seves idees. Fomentarem 
pràctiques  laborals a l’administració per a joves això si que pensam que per a gent que 
surt, que acaba els seus estudis si que pot ser molt profitós que l’Ajuntament doni una 
primera oportunitat laboral a les diferents àrees de l’Ajuntament. Promourem convenis  
amb les patronals perquè menors de 35 anys puguin aprendre un ofici a empreses petites 
i mitjanes, fomentarem beques de treball a l’estranger mitjançant conveni amb altres 
ciutats d’Espanya, organitzarem una fira del treball, perquè sigui punt d’intercanvi entre 
empresa i administració d’ofertes de feina. Bé, jo havia preparat línees generals i no se 
si me deix un punt, se que sí... bé si m’he deixat qualque cosa m’ho tornes  a demanar i 
t’ho diré”. 
 
Intervé la Sra. Fernández: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, Sra. Crespí, jo faré també una petita anotació a aquesta sorpresa 
de que una àrea tan important, dues concretament com són comerç i treball estiguin a 
una àrea delegada i nosaltres consideram que davant la situació que actualment hi ha al 
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carrer, l’eix turisme, comerç, treball, hauria de ser prioritari i s’hauria d’impulsar des 
d’aquest Ajuntament perquè van lligats, van lligats al carrer i haurien d’estar lligats 
també aquí. Es a dir, la mateixa  àrea per impulsar, sobre tot per economitzar esforços i 
com no economitzar també doblers. Creiem que aquest hauria de ser l’eix que a 
nosaltres ens pareixeria lògic i també al carrer això donaria una imatge que simplifica, 
que és l’administració realment impulsa mesures de simplificació de fer més 
comprensible l’administració. En comptes d’això, el que ens trobam és una cosa més 
difusa en quan a organització i estructura, me remetré al decret de batlia d’organització 
dels serveis administratius  perquè crec que aquesta és l’eina que reflexa quina és la 
primera intenció de l’equip de govern a l’hora d’impulsar o de donar prioritat a 
determinades polítiques. Llavors a mi m’ha sorprès i m’ha sorprès moltíssim veure com 
vostè dins la seva àrea ha renunciat a set funcions pròpies de l’àrea de treball i que  
hagin passat a formar part de l’àrea delegada de sanitat  i consum, baix l’epígraf 
promoció econòmica hi ha set funcions que han passat a l’àrea aquesta de sanitat i 
consum i és sorprenent, perquè una d’aquestes funcions, evidentment, la trobam cabdal, 
que és dissenyar i aplicar mesures que afavoreixin el desenvolupament econòmic, el 
foment de la innovació, la formació i el creixement  del sector empresarial i de 
l’activitat econòmica productiva en general. Consideram que si no és de la seva àrea, 
aquesta és un error, és un error això. Vale. Es que és curiós, perquè és un epígraf nou, 
vull dir, s’ha extractat de manera concreta, per això evidentment això m’ha cridat  molt 
l’atenció, si és un error i tornarà a passar a la seva àrea, aleshores no té raó que jo 
continuï  amb aquesta, perquè evidentment era molt sorprenent. Evidentment vostè té 
una responsabilitat molt important i  per molt transversal que vostè pretengui 
l’administració desgraciadament no entén massa de transversalitats, li costa  molt i crec 
que si no hi ha una àrea que ho impulsi que tengui la força suficient és molt complicat 
que la resta d’àrees assumeixin també  funcions d’aquest caire transversal per tant vostè 
a l’apartat de comerç té una gran responsabilitat, nosaltres creiem efectivament que el 
petit comerç és fonamental per l’economia, és fonamental  no només pel petit comerç en 
sí sinó també per tot el que significa de cara als productors locals, el fet de que siguin 
els aliats naturals de les seves sortides davant la seva producció, de totes maneres 
creiem que el petit comerç no només és una activitat comercial, forma part de la ciutat i 
sobre tot forma part d’aquest tipus de ciutat que nosaltres consideram fonamental. 
Evidentment és una àrea que esperam que pugui ser impulsada com es mereix, però així 
i tot nosaltres també sabem com el regidor d’hisenda en ha recordat a tots que la situació 
és més que un forat, no sabem aquest abisme la profunditat, però és més que un forat, 
per tant, entenem que s’aplicaran polítiques d’austeritat a totes les àrees llavors jo li 
demanaria quines són les politiques d’austeritat que vostè aplicarà a la seva àrea sent tan  
important com és. I després si vostè com a responsable de l’IMFOF farà alguna 
reestructuració dins  l’institut, si ha pensat alguna reducció a nivell de plantilla, no 
només a l’IMFOF sinó a qualsevol altre àrea fruit d’aquestes mesures d’austeritat i si 
del que actualment el que s’està duent a terme, vostè té pensat reduir alguna cosa en 
concret o eliminar o prescindir d’alguna actuació o activitat concreta que en aquests 
moments s’estigui desenvolupant perquè consideri que forma part d’aquestes polítiques 
d’austeritat. Això per una banda, per una altra banda, nosaltres tenim, m’he passat del 
temps, perdó, era damunt els contractes aquests dels 346 contractes que evidentment 
vostè considera que no eren, que no és una solució, però crec que hauria de tenir en 
compte que la gent que té, que són de llarga durada d’atur de llarga aturada, es poder 
formar part del mercat de feina és molt important, no només pel que representa 
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econòmicament, malgrat a vostè li pareixi poc 600 euros a molta gent li solventa la vida 
i que a més a més, la dignitat de les persones també entren en lloc i a més era la 
oportunitat també de tenir una oportunitat de subsidi. Hi ha molta de gent que té molts 
de problemes, la gent de més de 45 anys evidentment té moltes dificultats, moltes més 
dificultats per poder accedir a un lloc de feina. Gràcies i perdó”. 
 
Intervé el Sr. Mateos: 
 
“Moltes gràcies. Li agraeixo la seva intervenció, també li he de reconèixer que jo, essent 
la meva primera intervenció també estava nerviós, però després quan un comença a 
parlar, ja s’amolla. Uns comentaris molt breus sobre l’organigrama, abans, es que 
justament no li he pensat a  mostrar abans, però això segur que el té, és un retall de 
premsa, vostè està a baix al costat de tot i és una àrea tant, tant prioritària. No se 
evidentment són decisions polítiques, són coses transversals, però li repeteixo, treball no 
està present a la junta de govern. Amb el tema dels contractes no he estat jo que he fet 
demagògia o que he parlat de necessitats i de persones, ha estat el president d’una 
associació de veïnats, però si que també li vull recordar que en aquest sentit, les 
paraules a vegades ens fan, no vull dir esclaus, però valgui l’expressió d’aquelles coses 
que volem fer, li citaré unes altres paraules, “estarem sempre al costat del més dèbils, 
dels que més necessiten de la nostra ajuda, una ciutat de la qual sentir-se orgullós de ser 
veïnat necessariament ha de ser una ciutat solidària amb aquelles persones que les 
circumstàncies de la vida han col·locat a les situacions més difícil”. Coincideix que 
probablement 500 euros al mes, per nosaltres és una quantitat irrisòria, però hi ha 
persones per les quals és una necessitat avui en dia. Hi ha un altre document que he 
trobat a internet, és graciós, La Gaceta, un diari dels quals no crec que sigui sospitós de 
ser molt proper a nosaltres i que compta la història de la Sra. Teresa de 47 anys, no se si 
és cert o no, no he parlat amb el periodista, però podria ser perfectament certa, la Sra. 
Teresa li havien dit que tenia feina a aquests contractes, la Sra. Teresa va anar a 
interessar-se a l’IMFOF i li varen dir a la Sra. Teresa, torni vostè el mes de setembre. Hi 
ha un tema que no  m’ha contestat i si que m’agradaria que tal volta em donés alguna 
resposta, el BOIB diu que aquesta convocatòria ha de finalitzar abans de 31 de 
desembre, m’agradaria que ens expliqués de quina forma tenen pensat fer-ho i una altra 
qüestió, ha parlat que és un contracte parcial de quatre hores, també  li record si no vaig 
equivocat que aquest contracte inclou formació, aturats de llarga aturada o persones 
majors que tal vegada tenen unes carències formatives, aquests contractes també inclou 
una formació, amb la qual cobren una quantitat que pot ser mínima, però també es 
formen per després poder-se incorporar a una altra feina que no li ha de garantir, 
evidentment l’Ajuntament. En relació a les propostes de la seva àrea ha apuntat el pla 
estratègic de dinamització comercial i ha apuntat un pla estratègic de joventut i ha parlat 
de diferents iniciatives al meu entendre poques, és a dir, som capaços de llegir el 
programa electoral, se l’hora que és, es una llàstima, a lo millor hauríem d’haver aturat 
per dinar i continuar després però justament estam intervenint ara. Ha  apuntat dues 
coses, ha parlat de joventut, li record que el seu programa de joventut té propostes tan 
estrella com  per exemple, “implantaremos una guia de ocio juvenil que se difundiera a 
través de páginas web y redes sociales”. Farem un facebooc de coses de  propaganda i 
tal, voldria saber aquest pla estratègic quines línees contendrà i en quina direcció es 
dirigirà i també li demanaria si la seva intenció és fer una fira de treball que aprofitin 
d’inèrcies. La Universitat cada any munta una fira de l’ocupació, no dupliquem si cada 
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any es munta una fira a l’ocupació, tal vegada no és necessari crear una fira de treball 
sobre tot en època de tanta austeritat. Res més. Gràcies”. 
 
Respon la Sra. Crespí: 
 
“Gràcies. A veure si no m’oblit de res. El primer, el que he oblidat abans. Tenim de 
termini, perquè l’anterior consellera de treball, va donar fins febrer de 2012 i abans de 
prendre la decisió varem tenir xerrades amb el director del SOIB i varem quedar que no 
hi hauria cap problema per acabar el febrer de 2012 i li varem dir que les contractacions 
al setembre estarien condicionades a rebre els doblers. Me sap greu, però he de parlar de 
doblers, tenim dubtes des del 2007 del doblers del SOIB del finançament, ja se que ho 
sap i de 170 places de l’any passat no hem rebut cap quantitat i enguany me sorprèn es 
va decidir al mes de maig fer el contracte de 718 que són el quíntuple i a  aquest ple i 
també me consta que en el consell rector de l’IMFOF no només per tots els tècnics sinó 
també  pels representants de l’equip municipal ho va dir en diferents ocasions que no 
seria factible poder contractar a totes aquestes persones. Respecte a la quantitat 
econòmica no vull entrar, he estat fent feina amb col·lectiu vulnerable tres anys i mig i 
se perfectament el que està dient i jo estic totalment d’acord i no he dit el contrari, 
només es que no es digués que tota aquesta gent era d’un perfil concret. La fira de 
l’ocupació, dir que la fira de l’ocupació és una cosa que es va posar en marxa fa quatre 
anys, que es feia des de l’IMFOF, es va aturar i gual que es varen aturar totes, moltes 
actuacions que es feien dins l’àrea de promoció econòmica i emprenedors, es varen 
relegar a un darrer lloc, però que quasi no es mirava amb la gent que feia feina dins 
aquesta àrea i es va donar prioritat a d’altres. La universitat va copiar el model de fira 
d’ocupació que havia posat en marxa l’IMFOF i una de les propostes i perquè no té, una 
consideració econòmica elevada es tornar a posar en marxa la fira d’ocupació a Palma i 
a més consideram que la ciutat de Palma es suficientment representativa com per tenir 
una fira pròpia. Austeritat, no me suposarà molt de problema ser austera en temes 
d’iniciatives de suport al petit i mitjà comerç ni en temes d’emprenedors, ni en  temes 
de creació d’empresa perquè si miro el que s’ha fet, fa quatre anys i el que me han estat 
comptant i el que volem posar en marxa ara, no tendré cap problema en posar-ho en 
marxa, així que ja aniré veient, mesura per mesura quan es posin en marxa i veuran 
IMFOF dins l’àrea de promoció econòmica té moltes relacions, té un pacte, es Palma 
ciutat emprenedora, en diferents entitats com  Joves Empresaris, Camara de Comerç, 
ISBA, Sa Nostra i ara mateix està aturat la relació que tenien a nivell institucional, a 
nivell polític, estan rompudes, malgrat a nivell tècnic s’han intentat mantenir, és 
prioritari tornar posar-ho en marxa, totes les iniciatives, projectes i d’altres nous com 
aquest que he anomenat, m’he centrat a anomenar un poc qualques iniciatives per no dir 
tot el que farem, primer perquè no tenc el pla i no diré qualque cosa que a lo millor no 
és prioritari posar-ho en marxa a curt termini sinó a mig o més llarg, hi haurà una 
temporalització i per no fer-ho, però bé, ho faré. Un altre tema, la formació d’aquestes 
persones de Corporacions Local, la corporació no està programada a moltes àrees  i 
àrees de l’Ajuntament que hi ha cinc persones i els funcionaris no sabem quina feina les 
hi ha de donar a aquestes persones que estan en el bombers, per si voleu contrastar 
l’informació que ara vos don. Es una formació que no és ni un certificat de 
professionalitat ni és una formació reglada per dir-ho de qualque manera, sinó que era 
una formació en habilitats socials, molt necessària sobre tot per  les 43 persones que si 
que eren col·lectiu vulnerable, aturats de llarga durada, majors de 45 anys, molt 
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necessària aquesta formació, per la resta, els tècnics de nivell mitjà a lo millor no eren 
necessari, estava mal programada i en serio, que aquesta mesura no s’havia d’haver 
posat en marxa i no ho dic jo ni el meu partit, sinó que ho diu tothom, amb tota la gent 
que he parlat de l’IMFOF, sigui de l’àrea de formació sigui de l’àrea d’ocupació, sigui 
de promoció, de per tot i la gent del carrer igual. Qüestió, estructura, una altra vegada, 
no crec que tengui problema perquè resulta que si miro l’organigrama i pens damunt 
meu que hi ha més gent, perquè me mostrau l’organigrama, no son tots d’un altre partit 
polític, es a dir, tot som un equip de feina i tot és la gent del PP no tendré cap problema 
i no perquè estigui situada allà baix, vol dir que l’àrea de comerç, treball i joventut 
estigui relegada o es doni menor importància perquè s’anomena sempre i ho veureu, 
dins totes les àrees que està relacionada amb turisme, farem feina plegats, i el que dic, 
com som del mateix color polític no hi haurà cap problema perquè aquest equip 
funcioni amb la finalitat de reactivar l’economia i crear llocs de feina, i no seran llocs de 
feina dins l’Ajuntament sinó dins les empreses i fora d’aquí. Gràcies”. 
 
Compareix. 
 
23.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista de la  

regidora de l’Àrea delegada de Sanitat i Consum, perquè doni resposta i 
expliqui quines seran les principals línies d’actuació que regiran l’Àrea 
delegada de  Salut i Consum (261/2011). 

 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 89 i 91 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE, 
 
SOL·LICITA 
 
La compareixença de la regidora de l’Àrea Delegada de Sanitat i Consum  perquè 
doni resposta i expliqui quines seran les principals línees d’actuació que regiran 
l’Àrea Delegada de de Sanitat i Consum. 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Isern. Li faria un prec Sr. Isern perquè aquí tenen els noms del regidors, si 
vol que li acosti i així ens pot anar cridant pel nostre nom. Gràcies. També, igual que en 
la línea dels meus companys, Sra. Llobera, també li volia demanar pel seu  programa 
electoral dels punts que fan referència a Salut i consum. M’agradaria saber en concret 
quines campanyes formatives i informatives, sanitàries, alimentació, nutrició i pla de 
remissió de menús escolars i escoletes i centres educatius es duran a terme, com 
realitzaran les activitats  d’integració comunitària en l’ámbit de la salut mental tal i com 
posa el seu programa electoral, quin òrgan únic assessor crearà entre consumidors, 
empresaris i administració, com incrementaran les campanyes de control i eradicació de 
plagues, quines campanyes pensen fer per prevenir el mal tractament i abandonament 
animal, com pensen potenciar el control de criadors i punts de venda en animals 
domèstics, quin vincles de comunicació mitjançant les xarxes socials obriran per 
aconseguir una ajuda ciutadana en relació als animals de companyia i evitar els renous, 



 

- 85 - 

quins projectes específics centrals en els mercats municipals realitzaran per millorar la 
dinamització socioeconòmica i ser més competitius, de quina manera dinamitzaran els 
mercats no permanents, també ens ha cridat l’atenció el nomenament d’un coordinador 
tècnic, nosaltres pens que un únic cas era el de la gerència d’urbanisme que també hi 
havia un director tècnic, nosaltres pensàvem que las funcions de coordinador, eren les 
funcions d’un coordinador de l’àrea, les meves notícies es que només serà coordinador 
tècnic de sanitat i consum, m’agradaria que m’ho pogués aclarir i també si mantendrà la 
línea marcada de l’anterior legislatura en matèria d’adjudicació de subvencions i en 
promoció a la salut, com per exemple si mantendrà el programa de l’escola al mercat 
que es dur juntament amb Mercapalma, el Sr. Bauzá president ara de la Comunitat 
Autònoma, en unes declaracions a un diari local, va dir que volia que Son Reus, el 
centre municipal de protecció als animals, fou un centre d’acollida insular i m’agradaria 
saber si me donarà marxa endarrere amb el convenis que té signats l’Ajuntament de 
Palma amb els 30 municipis de la part forana a les condicions actuals i si Alcúdia i 
Marratxí, podran  tornar a ingressar cans o moixos al centre de protecció animal. També 
tenc la curiositat per saber, perquè s’ha canviat el nom de la regidoria de Salut, per la 
regidoria de Sanitat i per finalitzar que guanyarà Mercapalma i l’Ajuntament de Palma, 
amb la substitució d’un funcionari municipal, per un membre de la candidatura del 
Partit Popular al Parlament en el número 31. Moltes gràcies”. 
 
Compareix la Sra. Llobera: 
 
“Muchas gracias Sr.Alcalde. Creo que para contestar a todo lo que me han preguntado 
no voy a tener tiempo en estos quince minutos, intentaré responder a lo máximo posible 
en este tiempo,  a lo que no me de tiempo insto a que me hagan una preguntas 
específicas en los siguientes plenos y para no alargar más voy a comenzar con la 
exposición que tenia planteada y directamente entro a tratar las competencias 
municipales en la protección animal, manifestar que lo primordial será seguir 
procurando el bien estar de los animales que se encuentran en el centro sanitario de 
protección animal de Son Reus, mediante el control higiénico, las vacunas, la 
medicación de animales enfermos y la desinfección, además siempre dependiendo de las 
posibilidades presupuestarias de las que dispongamos continuaremos promoviendo 
diferentes campañas contra el abandono animal y la tenencia responsable de los 
animales de compañía. También estudiaremos nuevas fórmulas para mostrar una actitud 
más severa del Ayuntamiento de Palma frente a situaciones de abandono y haremos un 
esfuerzo para garantizar que las denuncias del mal trato animal, se resuelvan más 
ágilmente. Así mismo y repito, siempre que los presupuestos nos permitan 
continuaremos con las campañas informativas sobre identificación electrónica mediante 
xip y la vacunación de animales domésticos. Además consideramos muy importante 
potenciar la esterilización de gatos y perros para así avanzar hacia un futuro, en que la 
situación de los animales en nuestra ciudad esté más controlada. Un  aspecto importante 
que consideramos debemos de potenciar es el aula de medio ambiente de Son Reus, 
como punto de encuentro de las políticas transversales educativas entre los centros 
escolares del municipio. Los talleres  educativos de concienciación con niños y a 
jóvenes sobre la tenencia responsable de animales de compañía y la prevención del 
abandono ha tenido gran acogida por lo que tenemos intención de continuar con ello. En 
este sentido también me ha parecido muy interesante el programa de voluntariado de 
Son Reus en el que se llevan a cabo tareas de pasear perros o bañar perros cuando hace 
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mucho calor y manifestar nuestra voluntad de continuar con el. Otro aspecto que 
también puede preocupar mucho a los ciudadanos y es importante para la imagen de la 
ciudad en general es el problema de los excrementos que permanecen en las calles 
porque no son recogidos por los dueños de los perros. En este sentido y siempre que las 
posibilidades presupuestarias lo permitan, potenciaremos campañas en este sentido y 
estudiaremos fórmulas de actuación rápida para actuar contra estas actuaciones 
incívicas. Pasando ya a otra competencia municipal de esta regiduría decir que 
continuaremos con las campañas de control y erradicación de plagas en todo el entorno 
de nuestro municipio para gozar de una buena salud medioambiental. En relación a lo 
que preguntaba de cuales eran las políticas concretas, hace desde febrero, un nuevo 
contrato de una empresa externa que es el que lleva a cabo estas funciones entonces 
cuando acabe estos dos años de contrato ya decidiremos, analizaremos el pliego de 
condiciones y decidiremos si ampliamos o reducimos hasta entonces tenemos las cosas 
cerradas. También continuaremos con las campañas con los mosquitos en zonas 
problemáticas además de estudiar las nuevas plagas emergentes que se han detectado en 
nuestro municipio como por ejemplo las gaviotas. Tampoco dejaremos de colaborar con 
la Conselleria de Salut en temas de estudio y vigilancia de las enfermedades emergentes 
que en la actualidad son motivo de máxima atención. En cuanto a la promoción  de la 
salud debo decir que existen muchos programas que han funcionando bastante bien por 
lo que dentro de las posibilidades presupuestarias de las que dispongamos adoptaremos 
una política de continuidad. En cuanto a las campañas de alimentación y nutrición 
consideramos muy importante la labor de los entes públicos en relación a la promoción 
y hábitos alimenticios saludables, dirigidos a niños y jóvenes, combatiendo mediante la 
prevención la obesidad infantil y trastornos alimenticios tales como la anorexia y la 
bulimia. En este sentido y adaptándonos siempre al presupuesto del que disponemos 
continuaremos con talleres tales como desayuno saludable o el programa Escola al 
Mercat, así como talleres educativos de sexualidad responsable en relación a la 
información y prevención de VIH, enfermedades de transmisión sexual, tanto a alumnos 
de bachiller como adultos y población en general. Por otro lado continuaremos con el 
plan de revisión de los menús escolares y de los centros educativos y guarderías en el 
término municipal, también asesoraremos a los titulares para que puedan cumplir con 
los requisitos alimenticios de cada edad escolar. Por último manifestar nuestra voluntad 
de continuar colaborando con el govern para la asistencia sanitaria en la ciudad, tanto en 
las unidades básicas como en los centros de salud. Cambiando de tercio y pasando a la 
vida de protección de derechos de los consumidores decir que consideramos necesario 
centralizar ciertos servicios y reducir duplicidades, canalizando así el trabajo a través de 
un órgano único entre consumidores, empresario y administración como vehículo para 
que las propuestas y resolver  problemas sea más rápido y eficaz. También estudiaremos 
diferentes mecanismos para implantar las nuevas tecnologías  en la tramitación y 
resolución e información a los consumidores. Así mismo continuaremos realizando con  
campañas de divulgación  en derecho  de los consumidores, haremos hincapié en lo que 
parece que a los ciudadanos les preocupa más en este momento como pueden ser la 
contratación de telefonía móvil o los derechos de los pasajeros en el transporte aéreo. 
Todo ello una vez más dependerá, adoptándonos a las posibilidades presupuestarias de 
las que dispongamos. En cuanto a los mercados municipales consideramos que pueden 
ser una herramienta estratégica para dinamizar la economía, trataremos de impulsar 
programas y proyectos específicos centrados en la amplia oferta de las que disponemos. 
También pretendemos potencias mercados no permanentes dinamizando la ciudad, sin 
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que ello suponga competencia desleal para mercados municipales y demás áreas 
comerciales. Así los mercados pueden ser un ejemplo de oferta complementaria al 
turismo  durante los 365 días del año, por lo que estudiaremos diferentes vías de 
comunicación  para informar tanto a los ciudadanos como a los turistas de las ofertas 
existentes así como eventos concretos y novedades interesantes. En este sentido el 
mercado ecológico de la plaza de los Patines ha tenido muy buena acogida y 
estudiaremos medidas para potenciarlos. Así mismo seguiremos trabajando en la línea 
de mejora del funcionamiento de los mercados artesanales que están en las Maravillas, 
en el Paseo Sagrera y en la Plaza Mayor siempre respetando la convivencia de los 
vecinos y el comercio permanente. Ya casi acabando, decir que consideramos 
importante para la imagen de la ciudad, que todos los puestos y casetas tengan una 
imagen homogénea por lo que estudiaremos una implantación de manuales de estilo en 
los mercados y crear una imagen homogénea y que dará una visión muy buena de la 
ciudad. También en relación a los mercados permanentes mencionar que tenemos la 
voluntad de agilizar la respuestas en materia de limpieza y avanzar hacia una manera 
más eficaz de resolver los problemas ocasionados a los vecinos como consecuencia de 
dichas actividades. Puede que haya algo más que usted ha preguntado y puedo hablar 
también del convenio con los pueblos que me imagino, aunque no lo ponía en la 
solicitud, que ya también imaginaba que quería preguntar. Pues bien, este convenio con 
los pueblos lo he estado analizando según me han contado, no está funcionando 
demasiado bien, porque este convenio establece que los municipios de menos de 15.000 
habitantes deberán hacerse cargo de los animales que se han encontrado en sus calles 
durante ocho días antes de enviarlos a Son Reus. El problema es que muchos 
municipios se encuentran con muchísimas barreras para cumplir esta obligación, 
entonces envían a los perros por otras vías, entonces en estos momentos hay muchos 
alcaldes que han pedido reunirse conmigo para tratar el tema y en ese caso le voy a 
decir que con los primeros municipios con los que nos vamos a reunir serán  con los que 
salden sus deudas con Son Reus, puesto que la deuda en este momento es de más de 
180.000 euros. En segundo lugar decir que vamos a intentar implicar al Consell de 
Mallorca y al Govern, porque como usted ha dicho no es un problema solo de Palma, es 
un problema de toda la isla. Una vez estas manifestaciones decir que Palma no puede 
asumir a todos los animales abandonados de toda la isla y que por mi parte intentaré por 
todos los medios que Son Reus no vuelva a estar saturado como estuvo en 2009 cuando 
se llegaron a cantidades de 6.500 animales vivos y 5.000 animales muertos un total de 
más de 11.200 animales esta situación no continuará o por lo menos lo intentaré. En 
cuanto también ha hablado del coordinador técnico, Pedro Molina va a seguir con la 
labor del director de Son Reus y no veo ningún problema en relación a nada relacionado 
con esto. Por mi parte nada más”. 
 
Té la paraula la Sra. Fernández: 
 
“Gràcies Sr. Balte.  Moltes més gràcies encara Sr. Batle. Poc a poc ens anirem 
coneixent tots, inclús pel nom a part del partit. Només tornar a resaltar una cosa i 
demanar on aplicaran les polítiques d’austeritat perquè fins ara tota aquesta relació 
respon es suposa a una època de bonança a una època on hi ha recursos, se que ho ha 
condicionat tot  del pressupost, però hem de concretar un poc més, es suposa que s’ha 
de fer una radiografia del que  realment   del que s’ha de prioritzar això és el que sol 
passar quan no tens  una situació pressupostària bona, es que prioritzes i davant aquestes  
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prioritzatcions que és el que realment ens interessarà conèixer és realment vostè quina 
serà les polítiques  que impulsarà. Nosaltres només recordar-li una cosa  en temes de 
consum, aquest decret d’organització  hagués estat també un bon moment per fer un 
reconeixement explícit en els productors locals. Creiem que des de consum si que 
s’hauria de potenciar el consum del producte local, creiem que  hi ha un sector agrari 
que s’ha de potenciar és molt important crec que hem de caminar cap a la sobirania 
alimentaria hem de ser capaços de produir sinó tot gran part del que consumim per tot el 
que això representa, per sostenibilitat, per qualitat i perquè crees unes economies 
interessants i paral·leles i a més a més molt important, no podem oblidar el camp, és la 
nostra vida, si no tenim menjar no podem viure, per tant, creiem que és un sector que 
s’ha de potenciar i des de consum hi ha una tasca molt important que realitzar per 
potenciar precisament el consum d’aquests aliments. Després sobre el centre sanitari de 
Son Reus  ens agradaria realment que el seu nom fos real, centre sanitari municipal de 
protecció animal i no fos un lloc on hi ha encara una mortandat molt elevada d’animals, 
crec que hem d’anar  cap al sacrifici zero, hem d’apropar als ciutadans el que significa 
Son Reus en aquests moments, que no es pot mantenir aquest nivell de sacrifici i que els 
animals no son objectes que quan ens interessa els tenim de companyia i quan no els 
abandonam i que això els dur moltes vegades a la mort. Bàsicament, no me vull 
estendre perquè crec que això només és, avui és el principi i hem de començar i a partir 
d’aquí tenim uns llargs anys sobre tot  per saber exactament quines seran les polítiques 
que impulsaran vostès per realment poder aportar nosaltres la nostra visió i els nostres 
esforços, hem brindat i continuam brindant tota la nostra complicitat i el nostre 
recolzament a les mesures que òbviament entronquin també amb la nostra manera de 
pensar. Però de la mateixa manera com aplicarà vostè les polítiques d’austeritat, hi ha 
alguna mesura concreta que ja considera que s’ha de posar en marxa del que s’està fent i 
que s’ha de renunciar o que s’ha de deixar de banda d’actuacions concretes i 
evidentment si té pensat també algun tipus de reducció de personal. Gràcies”. 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
No, si ha estat culpa meva i jo crec que tenen el dret per suposat de que jo hem sàpiga 
els seus noms, es vera que he tingut qualque lapsus i aposta he hagut de fer això, per lo 
tant li demano excuses i per suposat que si. 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
 
Moltes gràcies, Sra. Llobera jo li he fet unes preguntes i era en referència al seu 
programa electoral la majoria d’elles, en certa manera vostè m’ha relatat el decret de 
competències que sap que fa 20 dies també vaig ser la regidora responsable i també li 
vaig fer entrega de...qualitat, però be si vol ja li faré enviar, demanarem unes preguntes i 
vostè ja me les conteste al millor en més temps al llarg d’aquests mesos si li pareix, però 
be jo li volia fer unes puntualitzacions, realment això que ha comentat de Son Reus i lo 
del tema referent dels animals, de vacunació i del xip es que son les seves obligacions, 
això son les obligacions de l’Ajuntament de Palma i que s’han de desenvolupar en el 
centre municipal de protecció animal o sigui que lo que m’ha dit no li queda més remei 
que fer-ho complir perquè son les seves obligacions, realment un tema que ha comentat 
també dels excrements, es un tema que jo també com a presidenta de districte recordo 
que es una de les queixes més reiterades dels ciutadans i jo li dic l’únic que funciona es 
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tocar la butxaca dels ciutadans, nosaltres varem canviar l’ordenança i varem passar 
d’una sanció lleu a que for el deixar el fems dels animals al carrer passessin a ser 
sancions greus i jo recordo que l’any 2010 i es difícil glapir a la persona en el moment 
que ho fa, però es varen posar 28 sancions, vull dir que jo crec que s’ha de continuar 
també juntament amb l’àrea de seguretat ciutadana fent feina amb aquesta línia, jo 
recordo que els policies deien avui fem policias perreros pero es necessari, també hi ha 
els controladors medi ambientals que passen més desapercebuts i també s’han posat 
multes al respecte, però malauradament desprès de tot l’esforç que he fet jo des de 
l’Area la veritat no se si hem aconseguit tenir una Palma més neta amb aquest aspecte, 
el tema de les plagues, el tema del concurs que hi ha en vigor, li vull dir que si en 
qualssevol moment necessiten ampliar el servei per qüestions de salut pública, per 
qüestions de plaga, malgrat crec que la situació estava bastant coberta amb les 
possibilitats econòmiques que te la regidoria de sanitat en qualssevol moment ho poden 
ampliar, es va un negociat amb publicitat i en qualssevol moment si es necessari surt 
qualque problema en qualque vector o en qualque malaltia emergent, que sigui necessari 
o el tema que tenim de problemàtica de plagues en el Pla de Sant Jordi, es un tema que 
tingui en compte que qualssevol moment ho pot ampliar si te capacitat econòmica, 
també li volia fer menció del problema d’escola al mercat, li dono l’enhorabona per 
continuar amb ell, perquè això suposa per l’Ajuntament de Palma una quantitat 
econòmica molt petita, o sigui serien 5.000 euros a l’any aquest programa, jo li vull 
també dir  que hi ha  programes que s’estan duent a terme a altres ciutats com el 
programa TAO que també ho promociona la Federació Espanyola de Municipis i 
Províncies que tindria un cost de 25.000 €, ja en quant a estalvi jo crec que es un bon 
programa i també animaria a la resta d’institucions com a membre de Mercapalma i com 
a regidora que pugi continuar engrescant també a les altres institucions, també dir, no se 
si m’ha quedat clar vostè mantindrà l’Institut Municipal de Protecció al Consumidor, si 
ho mantindran o no?, m’agradaria hem pogués contestar ara si te l’intenció de continuar 
amb l’Institut, ho dic perquè vostès en aquest relat ......fet d’aquest òrgan assessor entre 
consumidors i comerciants no hem quedava molt clar si en el seu programa electoral 
volien continuar en aquest Institut o volen fer un altre organigrama o un altre servei, si 
això m’ho podria contestar ara i dir  que no afluixi amb el tema del benestar animal i 
amb el tema de Son Reus, no afluixi, tindrà tot el suport d’aquest partit polític, perquè 
es mantinguin aquests convenis amb els municipis. Això es molt important de que 
s’assumeixi la Llei aquesta protecció animal per part d’aquests pobles, jo crec que 
Palma es bastant just amb tots els municipis de la part forana, o sigui entenem que 
manquen caneres i que tenen la possibilitat al cap de 8 dies de poder tenir una 
oportunitat d’adopció, però jo li dic que malgrat totes les pressions que jo reconec que 
crec que tindrà s’ha de mantenir perquè es molt important de que tothom, tots els 
municipis de l’illa facin un esforç perquè lo que no tenia sentit es que una persona de 
Son Servera no se li mirés el xip en el seu ca a Son Severa i acabés arribant a Palma, 
això era un desastre i era posar ordre, i també posar ordre de la morositat que tenen 
aquests edificis i jo també li voldria encoratjar amb això, i jo també li he fet una 
pregunta molt concreta de Mercapalma que m’agradaria que pogués contestar amb el 
tema de la substitució d’un tècnic municipal per un membre de la candidatura del Partit 
Popular per Mallorca, si hem podria contestar. Moltes gracies. 
 
Te la paraula la Sra. Llobera: 
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En primer lugar Sra. Fernández gracias por su apoyo, a mi se me han preguntado las 
líneas generales y así he intentado más o menos estructurar mi intervención, he hecho 
alusiones a cuestiones concretas, hasta ahí he llegado y la próxima vez concretaré más, 
en cuanto a los productos autóctonos, los productos de aquí y la potenciación de su 
consumo decir que  mediante el mercado ecológico y quizás el programa d’escola al 
mercat ya se hace mucho hincapié en este sentido intentaremos también, tomo nota de 
su intervención y en cuanto al sacrificio cero creo que debemos actuar ahora mismo en 
cuanto a la educación, prevenir, informar sobre todo a los niños que un animal no es un 
juguete estoy de acuerdo con lo que ha dicho y en este sentido vamos a  ir, y  bueno 
estoy segura que ninguno de los veterinarios que están en Son Reus les gusta tener que 
sacrificar a ciertos animales pero hay veces que es imposible porqué sino se satura y 
entonces es un problema general de todos animales que hay ahí, entonces hay que llegar 
a un equilibrio de alguna manera, lo intentaremos, en cuanto a reducciones de personal 
en principio al revés creo que en Son Reus se necesitaría más gente, vamos a ver si lo 
podemos solucionar, y en cuanto a la intervención de la Sra. Sánchez  tomo nota de 
todas las recomendaciones que me ha hecho, las tengo en cuenta por supuesto y en 
cuanto al ….. estoy estudiando su viabilidad no se exactamente como lo voy a hacer, he 
observado ciertas duplicidades, las funciones que hacen me pareces muy interesantes 
pero quizás se ha vaciado un poco el contenido el servicio de consumo en sí, entonces 
quizás deberíamos fusionar o organizar de nuevo las funciones, más allá no le puedo 
decir porque todavía  no he tomado ningún tipo de decisión, y ya creo que más o menos 
ya está todo. Gracias. 
 
Parla la Sra. Sánchez: 
 
Perdó, només volia comentar que si se’n recorda de qualque cosa que me la pot enviar 
per escrit. 
 
Respòn la Sra. Llobera: 
 
Si claro, perfecto  
 
Compareix. 
 
25.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la 

generositat en matèria urbanística (268/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Què significa ser “generós” en matèria urbanística segons les declaracions 
efectuades pel Batle als mitjans de comunicació? 
 
Formula la pregunta la Sra. Garví: 
 
Gràcies Sr. Batle, queda reproduïda en els mateixos termes. 
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Coantesta el Sr. Valls: 
 
Lo único en contestación a esto supongo que la Sra. Garví en su pregunta hace 
referencia a las declaraciones del Sr. Alcalde en el pasado 17 de junio en relación a la 
solución amistosa que debía tener el Ayuntamiento en relación con la empresa Nuñez y 
Navarro respecto de los solares de primera línea del litoral de Llevant, sino no sabemos 
a que otra cosa se pueda referir, supongo que era a esa referencia, bueno yo lo que 
quiero decirle es que estas declaraciones en ningún momento se realizan en relación al 
urbanismo en general sino simplemente decirle hay que solucionar este conflicto y 
créanme de verdad nosotros no lo deseamos pero podemos tener un gran problema, y 
creo que son muy afortunadas las palabras del alcalde cuando dice que hay que ser 
flexibles y habrá que ser generosos para llegar a una solución en este aspecto, nada más. 
 
Te la paraula la Sra. Garví: 
 
Efectivamente yo estoy totalmente de acuerdo en la flexibilidad, me gustaría matizar 
que en Urbanismo conviene ser ecuánimes más que generosos y que efectivamente que 
nosotros también abogamos por ese procedimiento amistoso, en este sentido les felicito 
a que entiendo que están manteniendo la misma línea continuista en el sentido de 
intentar abogar por este parque en la primera línea que no sea edificado pero en todo 
caso si que me gustaría que dejemos la generosidad para los amigos y que en el 
Urbanismo seamos justos y ecuánimes para con todos puesto que allí había propietarios 
que también han llegado a convenios con el Ayuntamiento y que habria que respetar en 
las mismas condiciones puesto que tenían las mismas condicionantes de partida, 
simplemente esto. 
 
Te la paraula el Sr. Valls: 
 
Entiendo que no es este el momento para alargar, no debemos polemizar en cuanto a los 
estrictos términos de cada vocablo yo creo que hay que interpretar cual es el espíritu de 
lo que se quiere decir y como estamos de acuerdo yo creo que dada la hora que es no 
vamos a alargar más el debate en este sentido. Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
26.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al futur de 

la façana marítima (269/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Ara que el Partit Popular té la responsabilitat de governar, quin futur té previst 
l’equip de govern per a la primera línea de Palma i els residents i turistes: la 
continuïtat del parc de la façana marítima i els seus equipaments o l’edificació dels 
solars de la primera línea? 
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Formula la pregunta la Sra. Garví:  
 
També amb la mateixa línia dono per reproduïda la pregunta, suposo que estem en 
aquest període de concreció, de marge per sobretot revisar, perquè tinguin aquests 100 
dies i els que calguin perquè això pugui tenir una continuïtat però si m’agradaria saber 
al manco l’iniciativa, el punt de partida, si estem mirant de continuar o tornem a pensar 
en edificar aquells primer solars que com saben vostès comuniquen el Palau de 
Congressos amb el centre històric de la ciutat i això son l’entrada primera que  te la 
Ciutat de Palma una ciutat absolutament turística i en que l’entrada es fonamental. 
 
Contesta el Sr. Martínez: 
 
Gràcies Sr. Batle, mire Sra. Garví, el tema este de la façana marítima a nosaltres el que 
ens preocupa actualment, jo entenc que a vostès els  preocupi això, a nosaltres ens 
preocupa el Palau de Congressos i crec que ha de ser una prioritat, hem de mirar, 
nosaltres teníem un pacte, aquest pacte s’ha desfet per el govern no per vostès, però si 
per el govern Antic perquè va desviar uns doblers que havien d’anar a acabar unes 
obres, nosaltres varem fer la nostra part i això es lo que realment ens esta preocupant en 
aquella zona, per saber si farem a, si farem b o si farem c, lo mateix que a  Jacint 
Verdaguer, un pic que s’ha tallat una sortida es molt complicat desfer aquesta sortida i 
per tant les opcions no es exactament lo que vostès fan aquí en la pregunta, de totes 
maneres vostès demana si continuarem amb l’edificació dels solars de la primera línia, 
esta edificat, li vull recordar que l’edifici de Gesa pareix que l’haurem de mantenir i 
això costarà  amb la situació que te actualment l’Ajuntament es una altra càrrega que 
difícilment podrem suportar al llarg d’aquesta legislatura per aquesta situació que te el 
pressupost municipal, per tant nosaltres quan vostè esta dient quina es la línia de la 
façana marítima, els hi torno a dir que aquí qui va donar valors econòmics en aquells 
solars varen ser els governs anteriors del Partit Socialista en temps de Ramón Aguiló i 
per això es complicat  fer tot el sacrifici que s’esta fent allà i allà sempre ha estat la 
postura del paper no era si parc si, parc no, si fer una zona verda si o fer una zona verda 
no, es que a quin preu hem de fer una zona verda i lo que ens preocupa son aquestes 
indemnitzacions, aquests contenciosos i també que hi hagi ex membres de que varen 
participar amb vostè Sra. Garví del Govern, que també pensin lo mateix damunt el tema 
de que hem entrat dins un contenciós que si no ens donen la raó que si ja estem bastant 
hipotecats en les comptes municipals, això ja seria llover sobre mojado. Moltes gràcies. 
 
Te la paraula la Sra. Garví: 
 
Moltes gràcies, Sr. Martínez, mi pregunta era muy clara y no la ha respondido, le hablo 
de intenciones y no las ha clarificado, lo cual evidentemente esta en su absoluta 
legitimidad, pero esta bien saber en que bando nos estamos moviendo, el tema de la 
fachada marítima es un tema técnica y jurídicamente muy complejo que exige de una 
dedicación, yo y el equipo que ha estado al frente del Área de Urbanismo nos hemos 
puesto a disposición del nuevo Equipo de Gobierno porque los plazos hay que 
cumplirlos estrictamente, es una propuesta que se votó hace 4 años de suspender 
licencias, ha habido una modificación puntual que se ha aprobado inicialmente, ha 
habido modificación que después se ha aprobado definitivamente, convenios con una de 
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las partes, desencuentros con otro de los propietarios, pero en todo caso una hoja de ruta 
que es clara si se quiere conseguir ese objetivo, si ustedes quieren conseguir el objetivo  
y yo no se si son declaraciones suyas pero si en todo caso del Partido Popular decir es 
que nosotros claro que queremos un parque, es más nos sobra Gesa porque lo que 
realmente queremos es un parque, eso es así y apuestan por el parque, primero no duden 
en solicitar ayuda, yo no me guardo nada en la recámara, nos tienen a disposición, hay 
procesos que son como digo muy claros en el tiempo, en el pasado Consejo de 
administración de Emaya el Sr. Alcover ya les dijo que el día 30 hoy vencía aprobar por 
Junta de Gobierno el proyecto de traslado de Emaya, supongo que no pasará nada 
porque en lugar de esta Junta se apruebe en la siguiente, pero en todo caso son aquellas 
cosas que han ido dando seguridad jurídica a todo este proceso, en este proceso quiero 
recordarle que de todos los contenciosos habido el único que ha tenido ya una 
resolución judicial ha sido el primero de ellos en los que los juzgados dieron la razón al 
Ayuntamiento en el sentido de que se podía apostar claramente por este parque, por eso 
yo me vuelvo a repetir y a reiterar, me pongo a plena disposición y si lo que quieren es 
continuar con el proceso que esta muy próximo a su finalización y acojo las palabras del 
alcalde de la flexibilidad de la ecuanimidad nos tendrán a su lado , porque creo que es 
importantísimo para la ciudad, más allá del Palacio de Congresos, difícilmente a los 
congresistas les gustaría pasar por piscinas privadas para llegar al centro histórico, si les 
ofrecemos un parque equipado y ofrecemos una viabilidad económica a la iniciativa 
privada y pública de la gestión del edificio de Gesa creo que poder ganar y mucho con 
la ciudad y en eso, en esos temas de estado creo que tendríamos que estar todos juntos, 
también con la fachada marítima. 
 
Te la paraula el Sr. Martinez:  
 
Gracias, son palabras mías Sra. Garví, lo dije aquí en el debate hace un año, en el debate 
del Estado de la Ciudad, que la diferencia de lo que queríamos era el edificio de Gesa 
que ustedes lo quisieron mantener y si teníamos que hacer un sacrificio como se esta 
haciendo en esa zona, no ustedes, el partido Socialista fue el que lo mantuvo el edificio 
de Gesa a nosotros siempre nos recuerdan cargas de cuando no estábamos 
personalmente aquí, y yo ahora se lo estoy recordando a usted, su partido votó a favor 
de mantener el edificio de Gesa y su partido es el que no posibilita el tener un parque de 
verdad, lo que se esta haciendo es otra cosa y luego hay estos edificios que ustedes han 
estado ocultando, porque hay equipamientos públicos, aquello no es un parque como lo 
venden como si fuese una zona verde, como si fuese los jardines de… usted sabe 
perfectamente  que  no es eso, que nos preocupa a nosotros de lo que han hecho en la 
fachada marítima?, que salga mal jurídicamente como ha salido mal lo de Can 
Domenge, que al final la institución va a tener que desembolsar mucho dinero y 
nosotros lo que nos preocupa es que ese riesgo jurídico que existe y no solo lo dice el 
partido Popular, lo ha dicho gente del partido Socialista y que ha formado parte del 
gobierno con usted, ese riesgo jurídico se convierta en un riesgo económico y es por 
esto que esta contestando el Regidor de Hacienda porque a nosotros nos preocupa 
mucho ese riesgo económico porque no tenemos para pagarlo y por tanto parque si pero 
a que precio Sra. Garví, esto es lo que nos preocupa porque hay zonas en Palma durante 
la pasada legislatura  que se les tiene que dar soluciones en plan zonas verdes que han 
estado olvidadas, podíamos haber acabado el parc de Sa Riera con todo el esfuerzo que 
estábamos haciendo en la fachada marítima?, si, el parc de Sa Riera lo olvidaron y esta 
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ahí parado cuando era algo que había un consenso, al manco quan es deia la Falca 
Verda y no tenía el riego jurídico que si tiene la fachada marítima, a nosotros nos 
preocupa mucho, nos gustaría tener una zona verde ahí?, si, pero a que precio y lo que 
nos esta preocupando a este equipo de gobierno es la situación económica que se puede 
empeorar con este riesgo jurídico. Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
27.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a les 

competències de l’Àrea delegada de Sanitat i Consum (270/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Com pensen donar compliment a les competències en matèria de serveis funeraris i 
al Reglament  de policia sanitària mortuòria, que segons el decret de competències 
de l’Ajuntament de palma te assumides el àrea delegada de Sanitat i consul, si la 
regidora responsable la Sra. Rosa Llobera no és present al consell d’adminstració 
de l’EFM, com tampoc cap membre del seu equip i/o funcionaris d’aquesta 
regidoria delegada? 
 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
Gracies Sr. Batle, la donem per reproduïda. 
 
Contesta el Sr. Martínez: 
 
Gracies Sr. Batle, vostè sap Sra. Sánchez que hi ha el mercat esta liberalitzat de les 
funeràries, per tant es com pensa donar compliment les competències en matèria de 
servei funeraris i reglament de policia sanitària mortuòria, si no esta en el Consell 
d’Administració la regidora de l’empresa Funerària Municipal?, doncs igual que les 
altres empreses privades que estan actuant en el municipi de Palma, perquè la regidora 
per fer complir la normativa no fa falta que estigui en tots els consells d’administració 
de totes les empreses, perquè ja li dic que es un sector liberalitzat, l’equip de govern a 
l’hora de fer la distribució ha fet una distribució que ha trobat correcte i a la segona 
pregunta que es perquè no hi ha funcionaris d’aquesta regidoria delegada?, perquè la 
persona que hi era ha demanat sortir, però apart d’això el Consell d’Administració s’ha 
modificat com estava  ala passada legislatura, ara l’oposició te la representació que li 
han donat els ciutadans en el Consell d’Administració i per tant son representants de 
partits polítics, ja no son representants ni tècnics d’àrees, vostès si volien un funcionari 
de l’Àrea li podem fer una proposta, el  partit Socialista i la seva ... el podríen posar, ha 
canviat la situació, ara el Consell d’Administració, l’oposició esta ben representada, 
abans només tenia una persona. Moltes gràcies. 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
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Gràcies Sr. Batle, jo ho comentava en terme d’operativitat, jo també ahir varem tenir 
Consell d’Administració de l’empresa Funerària Municipal i també jo veig comentar 
aquest dubte per un tema d’operativitat això simplement es tracta i vull  parlar si hem 
permet del meu coneixement del tema, resulta que hi ha lo que es el decret de 
competències, el decret de competències esta delegat dins l’Àrea de Sanitat, això 
implica que tota la signatura que emetrà l’Empresa Funerària Municipal en relació a tot 
lo que son trasllats, lo que son mondes, tota aquesta documentació no la podrà signar la 
presidenta de l’Empresa Funerària Municipal i això es un dubte i li dic que ho faig des 
d’un punt de vista molt constructiu per si no ho han tingut en compte i ahir ho varem 
parlar amb la Sra. San Gil i va dir que es un tema que hauríem de mirar o sigui tota 
aquesta documentació que ha de signar qui te les competències delegades del batle que 
es la Sra. Llobera no les haurà de signar la presidenta de la Funerària sinó la Sra. 
Llobera i no te cap contacte la Sra. Llobera amb l’Empresa Funerària Municipal perquè 
les competències d’aquests serveis tan de cementiris com la funerària es duen a terme 
dins l’Empresa Funerària, aleshores jo vaig plantejar aquest dubte de funcionament i li 
torn a repetir dins d’un punt de vista molt constructiu i perquè no hi hagi problemes a 
l’hora de funcionament normal ni de l’empresa ni que els ciutadans puguin tenir 
problemes i des d’aquest punt de vista ho dic. El tema del Consell d’administració i de 
la composició del Consell d’administració es un tema que vostès han decidit, podem 
estar més d’acord o menys d’acord, realment nosaltres plantejàvem també que estigués 
obert el Consell d’Administració a las Federacions de veïnats i també hi podria haver 
representants sindicals, era la nostra proposta, acceptem evidentment la seva, però en el 
Consell d’Administració de la Funerària també podem dir que manquen persones de 
reconegut prestigi o persones que puguin tenir més relació també amb la finalitat de 
l’empresa Funerària municipal i també ho vaig posar de manifest ahir i ja li dic, els hi 
torn a repetir ho dic des del punt de vista més constructiu i no amb ganes de polemitzar 
ni de fer política amb aquest tema. Moltes gracies. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
M’agrada que ara la seva resposta hagi estat constructiva però la pregunta no era en pla 
constructiu, sobretot quan feia referència al tema dels funcionaris que li vull tornar a dir 
que va ser la funcionària, vostè sap perfectament qui es que va demanar a la regidora no 
estar en el Consell d’Administració, miri, l’Equip de Govern ha distribuït les càrregues 
entre els diferents regidors i ha trobat adient que una empresa pengés de la regidora de 
Sanitat i Consum i una altra empresa pengés de la regidora de Govern Interior i 
Contractació, simplement es això, el tema de les firmes i tot això, miri son del mateix 
partit, aquí no hi haurà reinos de Taifes, no tindrem els problemes que varen tenir vostès 
en el govern que varen participar perquè eren de molts partits diferenciats i no existia 
aquesta coordinació, de totes maneres  agrair la seva oposició constructiva i que serà 
benvinguda perquè vostè ha esta duent 4 anys i te experiència i segur que ens podrà 
ajudar amb deficiències que vostè hagi detectat  quan tenia la responsabilitat de govern. 
Moltes gracies. 
 
Contestada. 
  
29.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al servei 

municipal bicipalma (273/2011). 
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Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Què poden esperar de l’equip de govern del Partit Popular les 17.000 persones 
apuntades al servei municipal Bicipalma? 
 
Formula la pregunta el Sr. Hila 
 
Moltes gràcies Sr,. Batle, la doy por reproducida pero añado un comentario que no tiene 
que ver con la pregunta pero aprovecho, lo de los reinos de Táifas, cuando yo llegué a la 
Regiduría de Función Pública en el 2007, antes había habido un equipo de gobierno del 
Partido Popular, cuando yo con el Sr. Donaire que era el Regidor de Policía le pedía a 
los funcionarios de la casa que le enviasen toda la información que pidiesen, los 
funcionarios mes dijeron esta usted seguro?, y digo si, porque?, y dicen no porqué antes 
no se les daba la información que pedían, por tanto lo de los reinos de Taifases que 
hemos pasado todos por aquí, es fácil de decir, pero cuando gobierna el partido del 
mismo color los reinos de Taifas también existen y basta recordar cuales eran en su 
anterior gobierno, por tanto seamos en esto prudentes, y doy por reproducida la 
pregunta. 
 
Contesta el Sr. Sansó: 
 
Moltes gracies Sr. Batle, la pregunta en concreto es que poden esperar de l’equip de 
govern del Partit Popular les 17.000 persones apuntades al servei municipal bici 
Palma?, doncs miri Sr. Hila el mateix que poden esperar les 404.918 persones censades 
a Palma que no estan apuntades al servei de bici palma, que aquest equip de govern 
intenti convertir serveis que en aquests moments no son rentables econòmicament per a 
la ciutat amb serveis que si ho siguin, en crear-ne de nous que siguin sostenibles 
econòmicament i en eliminar que no ho siguin de cap de les maneres. Moltes gracies.   
 
Te la paraula el Sr. Hila: 
 
Me encanta porque no me ha contestado, entonces le formularé la pregunta ¿van a 
mantener o no el servicio de bici palma?, y no me venga con la excusa de que es 
deficitario porque es muy fácil convertirlo en rentable, y si no sabe le aconsejamos, se 
lo convertimos en rentable, fácil, fácil, tiene que cobrar la publicidad que fíjese pagaban  
15.000 euros por 6 meses de prueba, le digo yo que por un año sin pruebas cobrarán 
bastante más porque al poco de tener los 15.000 euros firmados ya vinieron muchas más 
empresas a anunciarse, por tanto ya de ahí tendrá una buena parte, cobrando, nosotros 
anunciamos que cobraríamos y dijimos cuales eran las tarifas, váyase a Valencia, se 
parecen bastante, ya tiene otra fuente de ingresos, yo con esto ya le diría que cubre el 
coste y además para más INRI hay una partida de publicidad que el Ayuntamiento no 
explotaba que encontramos precisamente haciendo inventario para sacar bici Palma en 
publicidad como esta en Barcelona o en tantos sitios y encontramos que había más 
vallas de las declaradas, si usted las cobra rentable le sale la bici Palma, gana dinero el 



 

- 97 - 

Ayuntamiento o sea que no me venga con ciertas excusas, van a mantener el servicio de 
bici Palma, si o no?. Muchas gracias. 
 
Te la paraula el Sr. Sansó: 
 
 Moltes gràcies Sr. Batle, muchas gracias por sus explicaciones Sr. Hila pero le voy a 
decir lo primero vamos a ir por partes, primero, si quiere que le conteste en un sentido 
haga la pregunta en este sentido, si usted me hace una pregunta en otro sentido le voy a 
contestar en el sentido en que esta hecha la pregunta, punto número uno, y sino le 
recuero que a principios de la legislatura pasada ustedes nos daban lecciones de cómo 
teníamos que hacerles a ustedes las preguntas que estaban mal escritas, etc, etc, 
entonces yo le remito a su compañero que nos decía esto para que le enseña a redactar 
las preguntas, en segundo lugar decirle que es verdad lo que usted me esta diciendo, 
pero que pena que los Servicios Jurídicos les pararan lo que usted me esta diciendo 
ahora, perdón los Servicios Jurídicos a usted le pararon lo que me esta diciendo ahora y 
por esto tuvieron que llegar al SMAP sin dotación económica el servicio de bici Palma, 
nosotros naturalmente cuidaremos los Servicios Jurídicos, iremos a Servicios Jurídicos 
para que nos digan la manera legal para hacerlo y no se preocupe nosotros ya hemos 
encargado un estudio financiero económico que ustedes no hicieron para que este 
servicio sea rentable, pero lo haremos siguiendo la legalidad, cuando Servicios Jurídicos 
nos digan así se puede hacer, no como usted que ahora nos quiere decir como lo 
tenemos que hacer cuando  a usted se lo pararon. Muchas gracias. 
 
Parla el Sr. Hila: 
 
Sr. Sansó he dado por reproducida la pregunta, si tengo que explicársela pues no la daré 
por reproducida y no se preocupe que dejare bien claro el sentido de la pregunta lo haré 
a partir de ahora. Muchas gracias. 
 
Parla el Sr. Sansó: 
 
Yo se lo agradecería porque si usted hace unas preguntas en un sentido y le contestamos 
en este sentido, después no se enfade cuando no le contestamos lo que usted quiera. 
Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
31.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al nou cap 

de departament de l’Àrea d’Infraestructures (275/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Quin serà el nou cap de Departament de l’àrea d’Infraestructures per aquest 
mandat? 
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Formula la pregunta la Sra. Abraham: 
 
Si me lo permite Sr. Alcalde le pediría a ver si podríamos juntar las preguntas, 31, 32 y 
35 ya que tienen que ver con la misma temática que es sobre la estructura municipal. 
 
Respón el Sr Batle: 
 
Perfecte Sra. Abraham. 
 
Continua la Sra. Abraham: 
 
Muchas gracias Sr. Alcalde, en principio doy por reproducida la pregunta pero con un 
matiz, se lo pregunto ahora y no me espero más adelante, se lo pregunto y no me espero 
más adelante simplemente porque nosotros antes de irnos abrimos el anterior jefe de 
departamento se jubiló, abrimos el procedimiento parara nueva selección del nuevo jefe 
de departamento y al igual los nombramientos de los jefes de servicio de vialidad, 
logística y edificios había que nombrarlos definitivamente por procedimiento y entonces 
es verdad que quedó en trámite, por lo cual las preguntas se las planteo ahora porque yo 
creo que es ahora cuando tiene que tomar la decisión de quien va a ser el jefe de 
departamento, quien va a cubrir o si se va a mantener lo que nosotros decidimos, quien 
va a cubrir los jefes de servicio de vialidad, logística y edificios y luego si va a haber o 
no algún cese con el resto de los puestos de libre designación. Muchas gracias. 
 
Contesta el Sr. Sansó: 
 
Moltes gracies Sr. Batle, Me permite para contestarle a la pregunta del cap de 
departament de l’Area d’Infraestructures, pues como usted muy bien ha dicho, hablar un 
poco de pasado, presente y futuro, en el pasado es verdad que ustedes tenían como cap 
de departamento al Sr. Sebastià seguí el cual se jubiló y en su lugar cuando nosotros 
llegamos no había ningún cap de departamento, en el momento actual, presente hemos 
decidido que tampoco lo ocupe ninguna persona en concreto asumiendo estas funciones 
el Coordinador de Infraestructuras el Sr. Asensi, no obstante decirle y pensando y en un 
futuro que si vemos que las circunstancias propias del Servicio de Infraestructuras 
requieren de la existencia de un jefe de departamento este lugar será ocupado por el 
funcionario que demuestre ser la persona más idónea para el lugar de trabajo en 
cuestión, en cuanto a las respuestas a las preguntas 32 y 35, una seria la de los puestos 
de libre designación y la otra seria la de los jefes de servicio de según que Áreas decirle 
que en estos momentos tanto los puestos de libre designación como los de jefes de 
servicios que usted me relaciona están ocupados por funcionarios con una demostrada 
trayectoria profesional por lo cual ya como se les ha comunicado a ellos mismos, vamos 
a mantenerlos y ejercerán las mismas funciones que venían realizando hasta el 
momento, esto no obstante también se les ha comunicado que ponemos el contados a 
cero y al igual que nosotros les tenemos en esta gran consideración, ellos tendrán que 
demostrar su valía profesional y para seguir manteniendo el lugar que ocupan, si en el 
transcurso del tiempo actúan con eficacia y eficiencia y demuestran una dinámica de 
actuación que solucione problemas y que mejore el servicio que se da al ciudadano 
aportando en la medida de lo posible naturalmente, ideas, proyectos, actuaciones nuevas 
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que ahorren gasto público, seguirán manteniendo el lugar que ocupan, en caso contrario 
entonces habrá cambios en el organigrama. Muchas gracias . 
 
Te la paraula la Sra. Abraham: 
 
Si algo tiene el departamento de Infraestructuras, es un gran equipo humano, tiene un 
gran equipo humano el departamento de Infraestructuras, yo creo que son esto va a tener 
mucha suerte, es importante decidir de que tipo de gente se va a rodear para asegurar el 
éxito o el fracaso de su gestión a lo largo de estos 4 años, yo creo que esto es 
importante, con lo cual es importante que haya un jefe de departamento, uno o dos o  lo 
que usted considere modificando el organigrama, porque yo le recuerdo que tiene una 
macro estructura si además es usted y el Sr. Alejandro tiene que hacer funciones de 
coordinador y además de jefe de departamento, bueno creo que no vais a poder 
gestionar mucho más, pero bueno es una decisión que os corresponde a vosotros  Y que 
a mi personalmente no me parece bien, en todo caso recordarle que cuando el Sr. 
Sebastian Seguí se jubiló, nosotros abrimos el procedimiento parara seleccionar un 
nuevo jefe de departamento, pero es verdad que en eso vinieron las elecciones y ya 
obviamente lo dejamos parado para que usted en el momento que tomara la posesión del 
cargo eligiera el nuevo jefe del departamento, por lo cual entiendo o deduzco de su 
respuesta que ha declarado desierto este procedimiento que nosotros iniciamos, porque 
si no va a nombrar ningún jefe de departamento con el procedimiento  que  nosotros 
hemos abierto a través de Recursos Humanos entiendo que lo declara desierto y a ver 
que pasa en el futuro, entiendo eso, o al menos eso deduzco, con respecto a los jefes de 
servicio de Logística, vialidad y edificios municipales, nosotros los nombramos con 
carácter provisional, obviamente el procedimiento administrativo nos dice que tienen 
que pasar x años, primero se les nombra provisionalmente, tienen que pasar x años y 
luego definitivamente, nosotros lo que hicimos fue nombrar a los que estaban 
definitivamente, eso es parte del procedimiento y eso quedó parado, entonces mi 
pregunta es va a nombrar los mismos que nosotros nombramos?, va a haber cambios?, 
los van a declarar desiertos, es decir esta gente tiene que ocupar su puesto, deduzco de 
ello que van a mantenerse en sus puestos los mismos que ya estaban antes?, o va a haber 
cambios?, esto es una decisión que tiene que tomar hoy, es decir, porque es parte del 
procedimiento administrativo, no hay más, y por parte de la relación de preguntas la doy 
por contestada obviamente. Gracias.  
 
Te la paraula el Sr. Sansó: 
 
Gracias, Sra. Abraham le sigo diciendo vamos a mantener lo mismo que había ahora y 
en caso de que funcionalmente no lleguen a los objetivos que nosotros creemos que 
tienen que llegar entonces cambiaremos las personas de los puestos de trabajo que 
tengamos que cambiar, mientras tanto seguirán manteniendo la misma estructura que 
tenían ustedes. Gracias. 
 
Contestada. 
 
32.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa als serveis 

de logística, vialitat i edificis municipals (276/2011). 
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Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Quins seran els nous caps de servei dels serveis de Logística, Vialitat i Edificis 
Municipals per aquest mandat? 
 
Contestada. 
 
35.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a als 

càrrecs de lliure designació de l’Àrea d’Infraestructures (279/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
S’han cessat o es pensar cessar els càrrecs de lliure designació de l’àrea 
d’infraestructures? Quins? 
 
Contestada. 
 
33.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a les obres 

de millora de la zona verda ELP de Sa Indioteria (277/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Han començat les obres de millora de la zona verda de l’espai lliure públic de sa 
Indioteria (ELP ubicat devora l’edifici de la UNED) i quin és el calendari 
d’execució de l’obra? 
 
Te la paraula la Sra. Abraham: 
 
Gracias Sr. Alcalde, doy por reproducida la pregunta.  
 
Contesta el Sr. Sansó: 
 
Informar que les obres per a la millora de la pavimentació dels espais lliures públics de 
S’Indioteria s’encarregaren per la Junta de Govern en data 18 de maig de 2011 a 
l’empresa Comasa amb un pressupost d’obra civil de 107.999’93 euros, el total 
d’inversió prevista incloent-hi l’enllumenat, enjardinament i jocs infantil es de 
201.098’15 euros, el termini d’execució de l’obra civil es de 2 mesos, les obres 
començaren el dia 8 de juny de 2011, fins ara s’han dut a terme les actuacions de 
moviment de terres i explanació i continuen a bon ritme. Moltes gràcies.  
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Te la paraula la Sra. Abraham: 
 
Nada que decir, muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
34.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a les obres 

de la Plaça Encarna Vinyes (278/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Han finalitzat les obres de la nova plaça Encarna Vinyes ubicada al carrer 
Torcuato Luca de Tena? 
 
Te la paraula la Sra. Abraham: 
 
Muchas gracias Sr. Alcalde, doy por reproducida la pregunta. 
 
Contesta el Sr. Sansó: 
 
Moltes gracies Sr. Batle, s’informa que les obres de la Plaça Encarna Vinyes estan 
totalment acabades, s’ha realitzat el drenatge i la pavimentació amb rajoles de pedra 
natural, l’enllumenat amb instal·lació de 3 noves lluminàries tipus farol de 3, la 
plantació de 4 plataners híbrids i la col·locació de 4 bancs de fusta amb braços i 
respatller, les obres es completen amb l’instal·lació d’una escultura dedicada a la 
memòria d’Encarna Vinyes i una làpida explicativa de l’actuació ambdues s’han 
col·locat en una jardinera especialment dissenyada a l’efecte. Moltes gràcies. 
 
Contestada. 
 
36.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al Plec de 

qualitat del manteniment de les zones verdes (280/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Pensa el nou equip de govern continuar amb la tramitació administrativa del nou 
plec de qualitat relatiu al manteniment de les zones verdes de Palma? 
Te la paraula la Sra. Abraham: 
 
Doy por reproducida la pregunta. Muchas gracias 
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Contesta el Sr. Sansó: 
 
Moltes gracies Sr. Batle, dir que en data 29 de març de 2011 es va trametre sol·licitud 
d’informe als Serveis Jurídics i a la Intervenció municipal en relació als plecs de 
clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques per a la contractació 
del servei d’assistència tècnica de consultoria i control de qualitat del servei de 
manteniment dels espais verds públics i de les alineacions arborees de Palma, es va 
rebre informe favorable dels Serveis Jurídics en data 12 d’abril, l’Intervenció municipal 
no va emetre informe al respecte ja que per part de l’antic equip de govern es 
paralitzava la tramitació, el quadre annex dels plecs administratius es consignava la 
despesa de la següent manera” la mencionada cantidad de 159.272’03 euros se deberá 
cargar de la siguiente manera, numero de la partida, Parcs i Jardins contractes 
manteniment  92.908’69 euros de gastos del mes de maig de 2011 a novembre de 2011 
ambos inclosos i 66.363’35 gastos de desembre 2011 a abril de 2012 ambos incluidos, 
todo ello sin perjuicio de las posibles prórrogas, siempre condicionado en todo caso a la 
existencia de crédito presupuestario suficiente para esta finalidad en el ejercicio de que 
se trate, de conformidad con lo previsto en el artículo 94.2 de la Ley 30/2007, de 30 de 
octubre de Contratos del Sector Público, una vegada consultat el pressupost del 
departament d’Infraestructures es comprova que a data d’avui no hi ha previsió de 
despesa per a dur a terme la contractació d’aquest servei, per la qual cosa vostès 
mateixos ho aturaren. Moltes gracies. 
 
Te la paraula la Sra. Abraham: 
 
Gracias Sr. Alcalde, vamos a ver la pregunta es muy clara, si va a continuar con la 
tramitación administrativa que nosotros iniciamos en su día, ya le expliqué en su 
momento cuando tuvimos la ocasión de vernos donde le expliqué como estaba la 
situación de Infraestructuras en el momento que nos reunimos hablamos 
específicamente de este tema, es cierto que yo ya le anuncié en este momento que este 
pliego se paró en lo que es Intervención, pero que era fundamental ponerlo en marcha y 
darle los trámites oportunos, dotación presupuestaria si que esta dotado este pliego y de 
hecho esta en la partida correspondiente, me extraña que me diga que no, revisaré los 
números que tengo, pero en principio si que estaba reservada la partida económica para 
poner en marcha este pliego, un ‘pliego que por otro lado es fundamental y que va 
asociado al nuevo pliego de parques y jardines que recientemente se aprobó y que en 
estos momentos esta en marcha y además es un pliego que supondría un instrumento de 
control y de ahorro y de mejora en la gestión del mantenimiento de las zonas verdes de 
la ciudad de Palma que como usted sabe es el contrato más grande que tenemos de todo 
el Ayuntamiento, es decir, yo si que me gustaría que revisara como esta no solo la 
tramitación que ya me ha informado, ya me ha leído el informe que le han pasado los 
técnicos, pero si que se revisara la parte económica, porque si que me consta que 
nosotros dejamos partida económica para sacarlo adelante. Gracias.  
 
Te la paraula el Sr. Sansó: 
 
Yo me comprometo a revisar la parte económica pero también le rogaría a usted que se 
la revise, porque yo tengo informe técnico, lo que le he leído es el informe que me han 
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realizado los técnicos y por tanto aquí me dicen que no hay presupuesto para esta 
partida y por tanto no se puede realizar. Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
37.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la recerca 

de finançament per eradicar el becut vermell (281/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Ha tingut el nou regidor d’Infraestructures o el seu coordinador alguna reunió 
amb Eurolocal per a la recerca de finançament per eradicar el becut vermell? 
Formula la pregunta la Sra. Abraham: 
 
Gracias Sr. Alcalde, bueno no vamos a entrar en el debate sobre la problemática del 
picudo rojo, que ya la conoce, ya le informe en su día, ni tampoco le voy a explicar 
todas las estrategias que ha desarrollado el Área de Infraestructuras para erradicar el 
picudo rojo y que afecta a todo el patrimonio de palmeras que tenemos en Palma, si que 
le dije en su día que nosotros habíamos tenido reuniones con el Eurolocal para buscar 
financiación y para buscar estrategias que afectaran a toda Mallorca para erradicar el 
picudo rojo de Mallorca y específicamente de la ciudad de Palma y yo se que además 
ahora había una convocatoria, por eso la pregunta se la hago hoy, una convocatoria que 
no se si era en julio, para pedir financiación, entonces mi pregunta es si se ha reunido 
con Eurolocal para hablar de este tema que yo creo que es una cuestión de primer orden 
dentro de lo que es el Ayuntamiento de Palma, lo que es su Area. Gracias. 
 
Contesta el Sr. Sansó: 
 
Moltes gràcies Sr. Batle,  si, efectivamente aquest servidor es va reunir dia 28 de juny 
amb 2 representants d’Eurolocal i un tècnic encarregat d’Infraestructures pel tema del 
becut vermell, com vostè ja sap per eradicar el becut vermell s’ha de fer un projecte 
global de l’illa, ja que els esforços que puguem dedicar d’una manera singular no 
eradicarem el becut vermell, la setmana que ve hi haurà una reunió a nivell tècnic per 
consensuar el model d’actuació a prendre, en aquesta actuació hi prendran part tècnics 
de l’Ajuntament de Palma, tècnics  del Consell de Mallorca i tècnics del Govern de les 
Illes Balears a més de tècnics d’Eurolocal, en una primera aproximació els tècnics 
d’Eurolocal ens informaren que a priori podríem entrar a formar part del programa 
europeu Life, aquest programa europeu te tres branques d’actuació bàsicament i entre 
elles una de conservació de la biodiversitat que es la que ens podrem afegir, el problema 
radica en que la palmera canària no es una planta autòctona de les illes i per tant no 
podem parlar de conservar l’hàbitat ja que si fou així no hi hauria cap problema en que 
ens atorguessin directament el projecte, de totes maneres els tècnics estan estudiant la 
manera de presentar el projecte com a protecció d’un hàbitat, així mateix aquest 
servidor es va posar en contacte amb la consellera de Medi Ambient del Consell Insular 
la Sra. Catalina Soler i amb el conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Territori el Sr. 
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Company per explicar-los el tema del becut vermell, tema amb el qual ambdues 
persones estaven familiaritzades i informar-los de la reunió tècnica de la setmana que 
ve, quedarem emplaçats a tenir una reunió a nivell polític un cop els tècnics haguessin 
acordat un pla d’actuació i ja en aquesta reunió abordar a com fer front en el tema 
econòmic per part de les diferents institucions, així mateix a part d’establir contactes 
amb Eurolocal, els tècnics de Manteniment també ha establert contactes amb Servei 
Balears Europa per veure si aquesta altra oficina paral·lela a Eurolocal també pot 
ajudar-nos a trobar finançament per el tema del becut vermell, si tenim en compte i això 
li dic amb tot el meu carinyo del mon, que vostès feren la primera reunió amb Eurolocal 
en el març de 2011, havent entrar en juny de 2007 i nosaltres les hem fet 15 dies desprès 
d’haver entrat, crec que dum un bon record de feina. Moltes gracies. 
 
Te la paraula la Sra. Abraham: 
 
Sr. Sansó, a mi no me haga demagogia, le aviso, quien le habló de esta iniciativa y de 
las reuniones previas que habíamos tenido con Eurolocal y le dije que hiciera el favor de 
reunirse para buscar financiación, fui yo, así que a mi no me haga demagogia, desde 
1007 el Ayuntamiento de palma esa trabajando para erradicar el picudo rojo, y yo junto 
con el regidor responsable del área nos hemos reunido con muchas entidades para 
buscar dinero, así que a mi le digo que no me haga demagogia y si usted se ha reunido 
con Eurolocal es porque yo le marque la línea a trazar. Obviamente no, así de repente se 
le ocurrió, se despertó usted y dijo me voy a reunir con Eurolocal para ver si consigo 
financiación para erradicar el picudo rojo, mire, por favor no me haga reír y le recuerdo 
a mi no me haga demagogia, sobretodo cuando hemos tenido reuniones previas  y yo le 
he explicado toda la gestión que se ha hecho en materia no solo del picudo rojo sino en 
otras cuestiones, así que le repito a mi no me haga demagogia y trabajos sobre la 
erradicación del picudo rojo llevamos haciendo mucho tiempo, desde 2007 que 
entramos llevamos trabajando mucho, es verdad que nos hemos reunido con muchas 
entidades, le recuerdo y me reitero para buscar financiación y nos ha costado mucho 
porque es verdad que no hay líneas directas de financiación para erradicar este punto y 
lo único que hemos conseguido es a través de Eurolocal una posibilidad a través del 
programa Life, con Centro Baleares Europa ya nos reunimos en su día, ojala haya 
cambiado la línea estratégica de Centro Baleares Europa pero nos comentaron que no 
había línea de financiación posible para erradicar este tema y le repito yo he estado 4 
años, usted estuvo también gobernando, entonces no me diga acabo de llegar yo y voy a 
arreglar el tema, no mira, es que llevamos mucho tiempo trabajando sobre este tema. 
Muchas gracias. 
 
Te la paraula el Sr. Sansó: 
 
Gràcies Sr. Batle, siento haberle herido la susceptibilidad que veo que la tiene muy a 
flor de piel, lo siento mucho, de todas maneras yo reconozco el trabajo realizado, no 
tengo porqué no reconocerlo, lo único que le he dicho es que también me ha 
sorprendido que no llevamos 15 días ya me pesa pidiendo si me he reunido, tenemos 
100 días de cortesía que yo sepa, ahora bien, decirle, le he contestado a su pregunta, 
decirle que me he reunido, que ya tenemos reuniones técnicas, que ya tenemos 
reuniones políticas para llegar al tema y que además del Eurolocal hemos ampliado a 
Serveis Balears d’Europa, yo le reconozco su trabajo, no tengo porqué no reconocerlo, 
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no se ponga usted tan nerviosa, es el primer Pleno,no le hago demagogia, le esoy 
contestando a su pregunta, siento haberle herido en la susceptibilidad otra vez intentaré 
ser más suave. Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
38.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a escoles 

d’estiu als col·legis públics (282/2011) 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Què pensa fer l’equip de govern per garantir els serveis de les escoles d’estiu als 
col·legis públics de les barriades de Son Gotleu, Polígon de Llevant i la resta de 
barriades de Palma, que beneficien a més de 900 nins i nines? 
Formula la pregunta la Sra. González: 
 
Gracias Sr. Batle, la pregunta se reproduce en sus propios términos. Gracias. 
 
Contesta la Sra. Ferriol: 
 
Gracies Sr. Batle,  Sra. Gonzalez esta pregunta habla de unos servicios, servicios de 
escuela de verano como usted sabe los que da el Ayuntamiento son las escoletas 
municipales, las escuelas de verano como sabe, las organizan las asociaciones de 
madres y padres en distintos colegios públicos y no acabo de entender el sentido de la 
pregunta cuando habla de que pensamos hacer para garantizar estos servicios, si pudiera 
explicarse un poco mejor. Gracias. 
 
Te la paraula la Sra. González: 
 
Efectivamente las escoles d’estiu en los colegios públicos de primaria de Palma estos 
últimos años las han venido organizando las propias asociaciones de madres y padres 
pero contando con la ayuda y el apoyo de la Regiduría  de Educación del Ayuntamiento 
tanto a nivel de soporte organizativo con los técnicos de la Regiduria para ayudarles a 
ordenar y organizar las escoles d’estiu por territorios de manera de que no 
necesariamente tiene que haber una en cada colegio sino por zonas,y también garantizar 
que tengan la disponibilidad económica a través de las subvenciones necesarias para 
poderlas llevar a cabo, hay una serie de asociaciones de padres de barriadas como son 
concretamente el polígono de Llevant y Son Gotleu que han expresado sus 
preocupación porque se les ha comunicado que no recibirán puntualmente las 
subvenciones, o sea que se ha paralizado el pago de subvenciones que ya tenían 
adjudicadas y con las cuales cuentan y además son imprescindibles para poder llevar a 
cabo las escoles d’estiu durante este verano con objeto de conciliar la vida familiar y dar 
la necesaria e imprescindible ayuda a las familias de las barriadas para que puedan 
trabajar y tener a sus hijos dentro de las escuelas d’estiu de los propios colegios, 
entonces nuestra preocupación ha venido y la pregunta es en este sentido que las 
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entidades asociaciones de padres y madres de estas barriadas han recibido por parte de 
la Regiduria una comunicación de que no se les iba a hacer el pago por lo menos de una 
manera inmediata con lo cual se pone en peligro la posibilidad de que se puedan llevar a 
cabo las escuelas d’estiu. 
 
Contesta la Sra. Ferriol: 
 
Gracies Sr. Batle, la verdad es que es la primera noticia que tengo que se haya llevado a 
cabo alguna comunicación desde la Regiduria en este sentido porque yo que soy la 
responsable del Área no he hecho ninguna comunicación ni le he indicado a nadie que 
hiciera una comunicación en este sentido, se que estaban inquietos por el tema del cobro 
de las ayudas pero supongo que no ignoran que en este momento llevamos 15 días con 
la responsabilidad de gobernar, por tanto se esta ordenando las prioridades en el pago de 
las distintas cuestiones que estén pendientes y desde luego estas ayudas a las 
asociaciones de madres y padres son prioritarias, la verdad es que lamento que este tipo 
de mensajes se trasladen a la opinión pública cuando en ningún momento a mi se me ha 
preguntado ni yo he manifestado la falta de voluntad ni del pago ni del apoyo de las 
asociaciones de madres y padres y la verdad es que quiero manifestar mi tristeza de 
alguna manera por empezar de esta manera. Muchas gracias. 
 
Parla la Sra. González:  
 
Si me permite simplemente decir que nosotros no hemos transmitido ningún mensaje en 
este sentido, que ha llegado a nosotros el mensaje, el mensaje ha llegado a nosotros, no 
lo hemos mandado nosotros, no hemos sido nosotros los que hemos lanzado el mensaje 
y quiero dejar también esta constancia sino que nos ha llegado, era por eso hacer la 
pregunta. Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
39.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al 

conservatori elemental de música de Palma (283/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
Ha decidit l’equip de govern prorrogar la contractació del servei del Conservatori 
Elemental de Música de Palma, en quines condicions, a quant usuaris beneficiarà 
en total i a quant ascendeix el cost per alumne i curs que s’ha compromés? 
Te la paraula la Sra. González: 
 
Gracias, también se reproduce en sus propios términos.  
 
Contesta la Sra. Ferriol: 
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Gracies Sr. Batle, el Partido Popular igual que otros partidos en campaña electoral se 
comprometió a que la continuidad del Conservatorio iba a ser un hecho por tanto el 
equipo de gobierno asumió ese compromiso y estamos trabajando en el cumplimiento 
de ese compromiso. 
 
Te la paraula la Sra. González: 
 
La pregunta concretábamos un poco más con respecto a unos datos que queríamos saber 
si se prorrogaba el servicio y en que condiciones era esta prórroga. Gracias. 
 
Te la paraula la Sra. Ferriol: 
 
Moltes gracies Sr. Batle, Sra. González tengo que confesarle que he estado a punto de 
cederles mi tiempo para que fueran ustedes los que dieran respuesta a esta pregunta que 
formulan porque creo que si alguien puede responder a la situación actual del 
Conservatoria, a la prórroga posible del contrato, a los precios, a los costes y a todo lo 
que ustedes formulan en la pregunta son ustedes, tengo que decirles que creo que el 
hecho de que hayan estado durante estos años de alguna manera evitando tomar 
decisiones ha llevado a una situación que podríamos habernos evitado durante estos 
últimos meses que ha tenido a los padres y madres de los alumnos y alumnas del 
Conservatorio pues muy preocupados igual que a los profesores y creo que el hecho de 
que planteen la pregunta sin querer llevarlo a nada personal, porque usted sabe que yo 
con usted no tengo nada personal, considero que es cierta desfachatez política, me van 
disculpar pero deberían estar ustedes dando explicaciones sobre este tema y espero que 
tengan la oportunidad de hacerlo. Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
41.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 

competències de l’Area delegada de Mobilitat (263/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSM-IV-ExM presenta la següent resposta oral: 
 
Pacificar el trànsit, per a passar de la ciutat dels automòbils a la ciutat dels i les 
vianants, ha de ser un dels objectiu principals de la política municipal en el segle 
XXI. Per aquest motiu, la nostra ciutat ha d’invertir les  prioritats i facilitar, en 
primer lloc, els desplaçaments a peu, amb bicicleta o amb transport públic. És 
necessari que els cotxes deixin de tenir el domini de l’espai i que facem un disseny 
urbà amb perspectiva de gènere, que tengui en compte les necessitats de tots els 
col·lectius que requereixen una atenció especial: els vianants que van a fer feina a 
peu, les persones que passegen cotxets d’infants, els nins i la gent gran a més del 
que suposa la millora de la dinamització comercial d’aquestes zones pacificades. 
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Totes aquestes premisses s’han aconseguit de forma notable amb la realització de 
l’eix cívic de Blanquerna, demanam al regidor de mobilitat: quin són els motius 
reals per el retorn dels trànsit  a l’eix peatonal de Blaquerna? 
 
Contestada. 
 
42.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 

competències de l’Àrea delegada de Comerç, Treball i Joventut (265/2011). 
 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSM-IV-ExM  presenta la següent pregunta oral:  
 
Aquest mes de juny estava previst iniciar la segona fase de contractació del 
projecte SOIB CCLL FENT FEINA IV, que ha de fer possible la contractació de 
346 persones aturades de llarga durada. 
 
Davant l’anunci en els mitjans de comunicació de la seva paralització com a mínim 
fins el setembre, demanam a la regidora de Comerç, Treball i Joventut: en quin 
estat es troba aquest pla d’ocupació? I, quines son les perspectives per la seva 
viabilitat? 
 
Formula la pregunta la Sra. Fernández: 
 
Gràcies Sr. Batle, la pregunta bàsicament es que davant lo que vostè ha dit desprès de la 
seva compareixença, si no l’hagués retirat però m’he quedat molt preocupada perquè 
vostè donava per fet que estava malt programada aquesta contractació, que era una 
contractació amb moltes dificultats per incorporar-los dins l’estructura de l’Ajuntament, 
etc, etc, llavors la meva pregunta es “amb la mesura de les possibilitats vostè aposta 
perquè aquesta contractació es dugui a terme”. 
 
Contesta la Sra. Crespí: 
 
 Si hi hagués finançament si. 
 
Parla la Sra. Fernández: 
 
Que efectivament el finançament vindrà perquè  es un doblers compromès, es un 
doblers que hi haurà. 
 
Parla la Sra. Crespí: 
 
Però lo que passa es que jo penso, al millor m’equivoco,que si  no han arribat doblers de 
projectes del 2007, al millor comptem amb doblers d’aquí 4 anys i el problema es que 
son 5 milions o sigui no son un programa normal, els doblers que ens deuen de 2007 
son 20.000 euros, però Corporacions Locals 2011 son 5 milions ... mil euros i en realitat 
no son reals, perquè desprès l’Ajuntament, l’Imfof en aquest cas ha de posar dels seu 
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pressupost l’indemnització que suposa acabar el contracte a 718 persones quan acabin 
els 6 mesos i aquesta doblers no els hi dona el SOIB o sigui que son més que aquests 5 
milions.  
 
Parla la Sra. Fernández: 
 
Però aquests doblers son fruit d’un conveni, d’un conveni d’un fons. 
 
Parla la Sra. Crespi: 
 
Que representava la consellera na Joana Maria Barceló varem arribar de perllongar-lo 
fins dia 1 de setembre a condició de rebre aquet finançament. 
 
Contestada. 
 
44.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a les 

competències de l’Àrea de Benestar Social i Participació, en relació al 
desallotjament de 19 persones (266/2011).  

 
Es proposa: 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSM-IV-ExM  presenta la següent pregunta oral:  
 
A conseqüència del desallotjament de 19 persones que ocupaven l’Estadi Lluís 
Sitjar, demanam a la regidora de Benestar Social i Participació: quines mesures 
socials  s’han duit a terme amb les persones desallotjades, entre les quals hi havia 
infants i, almenys, un nadó ? 
 
Formula la pregunta el Sr. Noguera: 
 
Queda reproduïda. 
 
Contesta la Sra. Fernández: 
 
Muchas gracias Sr. Alcalde, en referencia al desalojo que se produjo en el Luís Sitjar 
decirles que lo realizó la policía nacional, que no tuvimos constancia previa de que se 
iba a realizar este desalojo ni por parte de los Servicios Sociales ni por parte de la 
policía local. Le puedo decir que esto también lo deben saber ustedes mejor que 
nosotros que durante el 2010 se hicieron 3 visitas en las que se identificaron una serie 
de personas, algunas de ellas menores, este año 2011 si que se ha realizado otra visita 
donde también se detectaron menores, se siguió el protocolo habitual respecto a los 
menores con el Imas, se le ofrecieron los servicios municipales del Ayuntamiento que 
fueron rechazados pero evidentemente cuando hay menores el rechazo no basta y se 
siguieron protocolos habituales, si quiere como es un tema un poco más sensible de 
menores, nacionalidades le puedo ampliar esta información en privado en vez de 
reproducirlo aquí en el Pleno, si que es verdad que para nosotros fué una sorpresa no 
tener esta notificación, desde policía local ya están en contacto con la policía nacional, 
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se les ha solicitado una reunión para establecer mecanismos de colaboración  para que 
no vuelva a ocurrir esto, es decir que cualquier tipo de desalojo, de actuación que realice 
la policía nacional en Palma y especialmente si los Servicios Sociales ya estaban 
trabajando con todas estas personas tengamos notificación, también decirles que 
próximamente se va a firmar que es algo que iniciaron ustedes, se va a firmar también 
un convenio de colaboración entre la policía local y el Imas para reforzar todas las 
cuestiones de localización de menores y los protocolos a seguir en estos casos y si 
quiere pues el resto de información preferiría ampliárselo, pasársela por escrito. Muchas 
gracias. 
 
Te la paraula el Sr. Noguera: 
 
Espero que sigui un cas aïllat el que va succeir l’altra dia, primer diria al Sr. Guillem 
Navarro que faci un prec a la policia nacional que no torni a succeir això, perquè el 
problema es que quan nosaltres Serveis Socials, Benestar Social no ens assabentem de 
que hi ha un desallotjament implica que no hi ha una acció social i possiblement aquesta 
gent que quedi afora es traslladi a una altra banda i no hi hagi un seguiment ni una 
intervenció social, lo seu hagués estat que aquelles persones que s’haguessin desallotjat 
i que no tenien càrregues familiars anessin al servei d’acollida de promoció social, que 
era el SAPS i aquelles persones que tenien càrregues familiar, tenien fills, infants i 
nadons com pareix que era així, perquè així va sortir a premsa, doncs aquestes persones 
anessin al SADIF,  que es ser Servei d’Acollida per dones i Famílies, bàsicament jo hem 
quedo content per la resposta, perquè veig que només es un cas aïllat i que tenen la cosa 
ben encaminada, no hi ha més a dir però sobretot que els desallotjament no només son 
accions policials sinó que hi ha d’haver-hi darrera una acció social important, sobretot 
per no traslladar el problema i poder intervenir, fer una intervenció soci educativa amb 
la família. Gràcies Sandra. 
 
Te la paraula la Sra. Fernández: 
 
Muchas gracias, totalmente de acuerdo con lo que ha dicho, por eso le he comentado 
que ya desde la policía local se han tenido contactos con la policía nacional para que 
esto no vuelva a ocurrir, decirle pero también que en el momento en que se produjo el 
desalojo las informaciones que nos ha remitido la policía nacional es que no había 
ningún menor en aquel momento, se les ofreció los servicios tanto del SADIF como del 
SAPS y lo rehusaron,  pero es cierto que evidentemente si pueden ir acompañados de 
Servicios Sociales a lo mejor pues pueden intentar convencerles, cosa también que veo 
difícil porque por los informes que nos han pasado llevaban ya meses trabajando y 
ninguno había querido acogerse a estos servicios con lo cual cuando no hay menores no 
pueden ser obligados, pero evidentemente nuestra intención es que haya la máxima 
colaboración entre Servicios Sociales, la policía local del Ayuntamiento por supuesto y 
la policía nacional y que esto no vuelva a ocurrir. Muchas gracias. 
 
Contestada. 
 
PRECS I PREGUNTES: 
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
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 Justament hem veig obligat a fer un prec, es un autèntic prec i a més que hem sap greu 
haver de fer, fa una estona aquí fora en els passadissos de l’Ajuntament s’ha produït una 
situació molt greu, protagonitzada per el portaveu del Grup Municipal Popular, s’ha 
llançat una acusació o com a mínim s’ha insinuat una acusació de corrupció per part de 
l’anterior Regidoria de Cultura d’aquest Ajuntament, una situació que esta reproduïda 
en els mitjans de comunicació que ha estat una situació molt greu que hem sap molt de 
greu però no puc deixar passar, i a més perquè consti en acta, perquè clar el Sr. Martínez 
ha fet l’asseveració en els passadissos, no ha estat aquí i evidentment no s’ha pogut 
contestar, però perquè consti en acta, la contractació dels dinamitzadors lingüístics per 
part de l’Ajuntament de Palma a la legislatura passada en va fer amb unes bases de 
selecció, l’entitat adjudicatària d’aquest servei va atorgar el llocs de feina que feien part 
d’aquest Servei de dinamització lingüística sense cap directriu política per part ni del 
Partit ni de la Regidoria, hi havia unes bases aprovades, l’entitat adjudicatària va 
seleccionar una sèrie de persones i aquestes persones a més han desenvolupat 
integrament la feina que els hi corresponia com a dinamitzadors lingüístics als barris i 
això esta justificat amb les memòries que segur que el Sr. Gilet hi tindrà accés i a més 
que donarem totes, evidentment això consta, jo la veritat si això es el bon tarannà en el 
qual el batle s’ha compromès, si això son els 100 dies que se’ns ha demanat, els 100 
dies de gracia que es sol dir, la veritat comencem molt malament, o rectifiquen aquestes 
insinuacions o declaracions, o rectifiquen aquest joc brut que ha fet el Sr. Martínez fa 
una estona als passadissos de l’Ajuntament o nosaltres sabrem lo que hem de fer, això 
han estat unes acusacions falses, gratuïtes i sobretot si el Sr. Martínez te algunes dades o 
algunes comprovacions que vagi al Jutjat a la Fiscalia i que no llanci aquí acusacions 
gratuïtes completament falses aquí en els passadissos de l’Ajuntament contra la gestió 
de l’anterior Regidoria de Cultura, jo faig aquest prec i m’agradaria que la veritat es 
tingués en compte perquè el faig molt seriosament i no es un tema de broma, es un tema 
molt greu i que si evidentment no es rectifica, nosaltres també sabem en quina situació 
ens trobem i sabrem lo que hem de fer també. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
Gracies Sr. Batle, miri, lo que hem dit es que ens ha cridat l’atenció, nosaltres ja teníem 
la sospita per això ho hem anat a cercar, ens ha cridat l’atenció que trobéssim gent del 
PSM com a dinamitzadors lingüístics, que es lo mateix que ens va cridar l’atenció amb 
lo dels informadors ambientals que també eren d’Unió Mallorquina, es un tema molt 
greu Sr. Verger, es un tema molt greu, nosaltres estem investigant i quan acabem les 
investigacions a lo millor farem algo que es quedar amb vostès per dir-los hi ha això, 
nosaltres mantenim que ens crida l’atenció molt això, perquè miri quan l’anterior equip 
de govern parlava d’austeritat hi va haver dues partides que aquests temes d’austeritat 
no hi eren, els informadors mediambientals i els dinamitzadors lingüístics, aquests dos 
les varen incrementar, el Sr. Gilet ha fet una referència a això i no els he vist que 
aixequessin el braç tot d’una per demanar escolti nosaltres creiem, no, miri, vostès ara 
han de donar explicacions que les casualitats quan son vostès no hi ha relació, quan ens 
toca a nosaltres ja tot,  no hi ha presumpció, no hi ha res per part de la seva formació 
política no hi ha presumpció,no hi ha res, i simplement jo lo que he dit sempre que ens 
ha cridat l’atenció aquesta, Sr. Verger 
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Interromp el Sr. Verger: 
 
Que es lo que li ha cridat l’atenció Sr. Martínez, digui que es lo que li ha cridat 
l’atenció, que hi ha una persona militant del PSM que .......una persona que ha fet feina 
de dinamitzador. 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
Sr. Verger ara tindrà el seu torn de paraula, deixi acabar ara mateix li donaré la paraula 
no es preocupi.  
 
Continua el Sr. Martínez: 
 
Nosaltres, l’equip de govern l’únic que ha dit avui es que hem trobat aquestes 
casualitats i que les estem investigant i no hem acabat l’investigació i quan acabem 
l’investigació doncs ja donarem l’informació, vostè diu a la Fiscalia, tranquils no es 
posin nerviosos, farem l’investigació Sr. Verger no es posin nerviosos, perquè vostès els 
del PSM es posen molt nerviosos, l’únic que hem dit es això, si vostè esta tranquil, 
l’únic que ha de sortir i dir als mitjans de comunicació que vostès estan molt tranquils, 
que poden investigar i que s’ofereixen a donar les explicacions que s’hagin de donar, es 
això l’únic que hauríem de respondre avui i no estar fent acusacions ni demanant que es 
retirin, no, no son aquests temes que s’han de demanar, perquè quan ha afectat a un 
membre del Partit Popular i desprès li han arxivat el cas vostès no han sortit demanant 
perdó, vostès no han sortit demanant perdó i m’en recordo molts de batles que varen 
haver d’estar per els temes dels cavallistes, no varen sortir a demanar perdó. 
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
 
La veritat absolutament lamentable la intervenció del Sr. Martínez, que tindrà que veure 
el cas cavallistes, jo la veritat ho trobo d’un poc nivell i un molt poc tarannà que la 
veritat es reiteri damunt aquí, davant tots, jo crec que tots ho hem pogut escoltar, 
evidentment pel Servei de Dinamització Lingüística han passat moltes persones aquests 
anys amb unes partides pressupostàries per cert molt ajustades, no se a lo que es 
refereix, i d’entre les moltes persones que han passat peles Serveis de Dinamització 
Lingüística ni deu haver poquíssima, no ho se, jo ho desconec perquè no hem fet un 
seguiment polític de qui es contractava de qui no es contractava, ara, la immensa 
majoria de persones contractades eren persones apolítiques, apartidistes, que feien la 
seva feina i tots i tots feien la feina de dinamitzador lingüístic, entrar a comparar, 
reiterar aquesta comparació amb un cas que esta essent jutjat, que esta essent investigat 
per la policia, si vostè ho sospita i ho esta a començant a comprovar, primer comprovi a 
veure quantes persones militants del PSM o de qualssevol altre partit, jo no ho se, al 
millor hem contractat d’altres partits, jo crec que la immensa majoria son apolítics i 
apartidistes com es l’immensa majoria d’aquesta societat, però i sobretot es gent que ha 
estat fent feina de dinamitzador complint els seus horaris de dinamitzador, i la veritat 
aquestes comparacions, aquestes insinuacions son completament gratuïtes, falses i des 
del nostre grup ara que ja el portaveu ha  reiterat quina es la seva gran substància per fer 
aquestes afirmacions aquí de manera traïdora en els passadissos de l’Ajuntament, la 
veritat sabem nosaltres també lo que hem de fer a partir d’ara, hem sap greu Sr. Batle, 
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però ha durat molt poc aquest oferiment de bon tarannà i d’intentar col·laborar tots a 
concentrar-nos a lo que ens hem de concentrar i no a perdre el temps amb aquests tipus 
de falsedats i aquests tipus d’insinuacions que a més ens reservem evid3entment ja que 
aquí constarà en acta lo que ha dit el Sr. Martínez, ens reservem també en prendre 
accions davant aquestes acusacions i insinuacions que ha fet el Sr. Martínez. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
 Gràcies. Sr. Verger vostè lo que ha d’ajudar es a dir,  nosaltres sabem els que anaven 
amb llistes i hem trobat gent que eren dinamitzadors lingüístics i anaven en llistes, 
l’aportació que pot fer vostè com a secretari del PSM de Palma es si apart d’aquesta 
gent que nosaltres tenim accés, si hi ha més que siguin militants, perquè això nosaltres 
no ho podrem saber això, això no ho podrem saber, ho entén?, perquè no podem anar al 
llistat del PSM, vostè la resposta que era es n’hi havia...........Sr. Verger vostè 
personalment ha atacat a tots els votants del Partit Popular, jo li he sentit a vostè parlar 
malament de tots els que representàvem al Partit Popular, no ha sabut aïllar un tema 
d’un altra, per tant legitimitat per parlar d’aquests temes no en  te, vostè lo que ha de fer 
dins la investigació que esta fent aquest equip de govern, col·laborar, punt. Moltes 
gracies Sr. Batle. 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 
 


